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روابط عمومی ها، قلب مراکز ارتباطات ارباب رجوع و مدیرانند، 
چهل و یک سال از پیروزی انقلاب اسلامی گذشت، آیا این مرکز 
ارتباطی توانسته به وظایف حساس خود جامه عمل بپوشاند چون 

کانال ارتباطی مدیرانند؟! 
و در این چند سالی که از تأسیس گروه وصفحه تخصصی بانک، 
بورس وبیمه و .... در نشریه می گذرد، در عمل برای برقراری  رابطه  
با مدیران و کارشناسان بانک ها  و بیمه ها به  منظور دریافت 
وانعکاس دیدگاه های شان  دصصثصرباره مسائل مربوط به این دو 
حوزه با موانع و دشواری هایی مواجه شده ایم که چنانچه این موانع 
برطرف نشود، تصور نمی کنیم بتوانیم توفیق چندانی دردستیابی 
به بخش عمده ای از اهداف تأسیس این صفحه به دست آوریم. 
مهم ترین هدف ما از تأسیس نشریه و کارکردها ایجاد فرصتی برای 
شناسایی و نقد وبررسی موانع  توسعه نظام های )حذف کاغذ بازی 
ها( در کشور است که  بدون مشارکت مدیران وکارشناسان این دو 
نظام در مکالمه مستمر وشفاف با صاحب نظران دیگر حوزه های 

اقتصادی و اجتماعی،این هدف تحقق پذیرنمی نماید. 
ادامه در صفحه آخر

سرمقاله

جهاد اقتصادی
 در بیانات

 مقام معظم رهبری

23
امام جمعه اصفهان:
حمایت فولاد مبارکه از فرهنگ 
کتاب و کتاب خوانی مصداق عینی 
امربه معروف است
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ک خبرنامه فولاد می توانند درخواست خود را به پست الکترونیکی webmaster@msc.ir ارسال نمایند.     اشخاص حقوقی و شرکت ها به منظور اشترا
آغاز مسابقات والیبال و فوتسال گرامیداشت دهۀ مبارک فجر

برنامه های حوزۀ مقاومت بسیج شهید موحدیان شرکت فولاد مبارکه
به  مناسبت چهل سالگی بسیج

7

6

گهی  آ

اطلاعیه

کسـب اطلاعـات بیشـتر بـه نشـانی  www.msc.ir  لینـک مناقصـات و  مناقصـات و مزایـدات: جهـت دریافـت اسـناد و 
مزایـدات بخـش خریـد و تأمین کننـدگان مراجعـه و طبـق راهنمـای موجـود، جهـت انتخـاب مناقصـۀ مـورد نظـر از طریـق 

سیسـتم ارتبـاط بـا تأمین کننـدگان )SRM( اقـدام نماییـد.
کسـب اطلاعات بیشـتر به نشـانی www.msc.ir بخش اطلاعیه ها، فراخوان مربوطه مراجعه  سـایر فراخوان ها: جهت 

فرمایید.
                                                                                                                                                                                                        روابط عمومی

گذشـته بازدیـد زمسـتانه خودروهـای در اختیـار نواحـی تولیـدی و  بـا توجـه بـه شـروع فصـل سـرما، ماننـد سـال های 
سـتادی در تعمیـرگاه بنزینـی انجـام می شـود.

                                                                                                                                                                              خدمات عمومی و امور رفاهی

گهی فراخوان شرکت فولاد مبارکه اصفهان آ

بازدید زمستانه خودروهای در اختیار نواحی تولیدی و ستادی

نوع ردیف
موضوعشمارهفراخوان

مهلت ارسال 
مدیریت مرتبطمدارک

1
مناقصۀ 
کرایۀ انواع خودروی بدون راننده مجتمع ۴۸۴۹۴۸۸۰عمومی

۹۸/۰۸/2۹فولاد سبا شرکت فولاد مبارکه
قراردادهای 

خرید

ایران به جمع سازندگان ماشین های 
جوش لیزری پیوست

2

کیفیت  ادامۀ روند روبه رشد 
محصولات فولاد مبارکه

3

2

مدیر واحد متالورژی و روش های تولید فولاد مبارکه خبر داد:

طراحی و تولید فولادهای مقاوم
 به خوردگی اتمسفری در

 فولاد مبارکه

7

تیم والیبال فولاد مبارکه
 بر سکوی سوم

 مسابقات ایمیدرو

3 پس از 16 سال و برای نخستین بار در کشور اتفاق افتاد؛

شرکت فولاد مبارکه نخستین تندیس سیمین 
کیفیت ایران را به خود اختصاص داد جایزۀ ملی 

با حمایت فولاد مبارکه؛

انتصاب

کمیسـیون  طی حکمی از سـوی مهندس عظیمیان ، مدیرعامل فولاد مبارکه ، آقای منوچهر نیکفر به سـمت مدیر 
معاملات  منصوب شـد.

در متن این حکم آمده است: 
گردید تـا با حفظ  کمیسـیون معاملات  منصـوب می  بـه موجـب ایـن حکـم بـه سـمت مدیـر 
کرامـت انسـانی، ایجـاد نظـم و انضبـاط اجتماعـی و رعایت  ارزش هـای اسـلامی، احتـرام بـه 

کـه از اصـول مدیریـت در فـولاد مبارکـه اسـت انجام وظیفـه نمایید. کاری  وجـدان 
کارشناسی ارشد مهندسی صنایع است. گفتنی است آقای منوچهر نیکفر دارای مدرک 

نمایندۀ مردم مبارکه در آئین شروع عملیات اجرایی قطار 

حومه ای شهر مجلسی به اصفهان:

 کمک های فولاد مبارکه
کمک به توسعۀ استان اصفهان است  

2

ی
س : سعید فاطم

عک

هرگونهافزایشقیمتدرشرایط
کنونیسواستفادهوتخلفاست

بومیسازی۱۴قطعهدیگر
محصولاتسایپا

3

ساخت۱50دستگاهکامیون
بهارزش۱26میلیاردتومان
آغاز3مرحلهایپرداختمبالغ

بستهحمایتیبهخانوارها
4

»حیف«بیتالمالنیزمانند»میل«
بیتالمالبایدرسیدگیشود

وجود۴00هزارحلقهچاهغیر
مجازدرکشور

5

اختصاصنخستینتندیس
سیمینجایزۀملی
کیفیتایرانبه

شرکتفولادمبـارکه
6

رئیسکلبیمهمرکزی:
بیستدرصدازپرتفوی

صنعتبیمهدربازارهایمالی
سرمایهگذاریشدهاست

7

عناوینخبرها

عرصهتولیدورونقاقتصادیاحتیاجدارد
بهپیشروانوفرماندهانوصفوفمقدمی
آنپیشروان،شماتولیدکنندگانهستید

صفحه 2

 اولین هواپیمای جت آموزشی- رزمی ایران
 با نام »یاسین« رونمایی شد 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از 
تولیدکنندگان، کارآفرینان و فعالان اقتصادی فرمودند:

شماره 

206

دشمن را در همه عرصه ها عقب زدیم 
در جنگ اقتصادی نیز عقب خواهیم زد

بخش 
دولتی و خصوصی 
مزاحم هم نباشند

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

استاندارد،بهداشت،بازیافت؟!
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8

انتصاب نمایند ه ولی فقیه 
د ر استان مازند ران و امام جمعه ساری

نظرهمهاقتصاددانهاایناست:

رضااسماعیلپوررئیسواحدگندلهسازیفولادمبارکه:

افزایشآمادهبهکاریواحدگندلهسازی

ستاری:گمرکبه»ایکسریکانتینری«
ایرانساختمجهزمیشود

آمادهنوسازيونهايفرسودهدرسطحکشور

پیام قد رد انی مد یر روابط عمومی سازمان 
راهد اری و حمل ونقل جاد ه ای از خبرنگاران

زنگنه:رفعمشکلکمبودبنزینسوپروخودکفایی
ایراندرتولیدتوربوکمپرسورنفت

صادراتکالابهچیننیازمندرویکردجدید

د ریچه های تخلیۀ غبار کوره های قوس مجتمع 
فولاد  سبا اتوماتیک شد 

2

3

گویا اینکه فجایعی که توسط سود  جویان وآزمند ان روزگار ما آفرید ه 
می شود  پایانی ند ارد ، تا بد ینسان مرد مان د رد مند  و شریفی که چشم 
امید  به افقهای روشــن فرد ای بهتر د وخته اند  چیزی جزء نا امید ی 
نصیبشان نگرد د  بر اساس سلسله تحقیقات و بررسیهای پاید ار و مید انی 
چنین مکشوف گرد ید ه که بازیافت بطری ها، مقواها ، کاغذهای رنگی 
باطله و باطله های کثیف د یگر که با مواد  سفید  کنند ه به کاغذ مخصوص 
مورد  استفاد ه د ر رستوران ها ، پیتزا فروشی ها یا امثالهم می شود  ، بسیار 
آلود ه و به د لیل بازیافت این باطله های مستعمل کثیف غیر بهد اشتی 
می تواند  منجر به ابتلاء مصرف کنند گان به انواع بیماریهای صعب العلاج 

میگرد نند  .
بی شک د ر شرایط و خامت باری که انواع سرطانها چنگ برجان مرد م 
اند اخته و بیمارستانها از مبتلایان به این بیماریها انباشته شد ه است ، این 
خبر بسیار موحشتر از آن است که بتوان د ر مخیله گنجاند ه شود  چرا که 
هر روز د م از ضرورت حتمی و گریز ناپذیر فراهم آورد ن اسباب سلامتی 
مرد م و کاهش آسیب ها د ر رسانه ها گوشزد  می شود  ، لیک گویا گوش 
شنوائی نیست و سود جویان برای رسید ن به مقاصد  و منافع آنی خود  ، 
مصالح و منافع جامعه ایرانی به بازی گرفته اند  و به عبارت د یگر د ر غیاب 

یا کم توجهی نهاد های نظارتی کشتی به خشکی می رانند .
چه باید  کرد  ؟!!                                                                                                      اد امه د ر صفحه 8

بیمه شخص ثالث از سال آیند ه
 رانند ه محور می شود 

عناوینخبرها سرمقاله

غنی سازی 4/5 د رصد ی د ر فرد و

صفحه 2

آغازامامتحضرتولیعصر)عج(مبارکباد

چگونه می توان به آب های معد نی اطمینان د اشت؟!

شماره 
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یم
سن

ح:ت
طر

رونق تولید   
کلید  حل مشکلات است

  د      ر سراسر کشور نمایند      ه فعال
        پذیرفته می شود

شرکت
 زمرد    نور اسپرلوس

 www.zomorodnoor.com zomorod.noor  https://t.me/zomorodnooresperlous
شماره همراه : 09128451936شماره تلفن: 02166949021
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پاسخرهبرانقلابهفتهنامهاقتصادیایران

بهنامهوزیر
بهداشتدرباره
جمعیت
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دنبالکنیمکهمواردیجهتاستحضارتقدیممیگردد.دربخشپایانیایننامهآمدهبود:حضرتعالیمستحضریدمقولهجمعیتیکموضوعمهمملیونیازمندعزموهمکاریگستردهبینبخشیکلیهدستگاههایدرونوبیرونازدولتاست.درراستایاجرایدستورورضایتمندی
حضرتعالیکهپسازرضایتپروردگار،آرزویهمیشگیاینجانبوهمکارانمدراینمجموعهاستتاآنجاکهمقدورباشددرجلبمشارکتدیگردستگاههاوسازمانهایمردمنهادتلاشخواهیمکرد.معالوصفتدوینقوانینودستورالعملهایمشوقوتسهیلاموردرخانوادههای
پرجمعیتدرراستایکاهشهراسایشانازهزینههایسنگینزندگی،نیازمنداوامرحضرتعالیبهکلیهقواودستگاههایکشوریاستتابااینخطرجدیمقابلهمجدانهشود.درخاتمهچکیدهایازمکاتباتوگزارشاتقبلیبهپیوستتقدیممیگردد.رهبرمعظمانقلابدرپاسخبه

نامهوزیربهداشتمرقومفرمودهاند:»باتشکرازاقدامات،مقتضیاستقوانینودستورالعملهایموردنیازمشخصاًذکرشودتااقداممناسبنسبتبهآنهاصورتگیرد«.

بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از تولیدکنندگان، کارآفرینان و فعالان اقتصادی

دور زدن تحریم یک تاکتیک است و مصون سازی کشور از تحریم یک راهبرد، باید کاری کنیم که از تحریم آسیب نبینیم
والحمد لله ربّ العالمین والصّلاة والسّلام علی سیّدنا ابی 
القاســم المصطفی محمّد و آله الطّاهرین سیّما بقیّة الله فی 

الارضین.
 خیلی خوش آمدید؛ جلســه، بسیار جلسه ی مهم و 
ســنگینی است. از اینکه فرصت نشد که تعدادی از دوستان 
بیانات خودشــان را اینجا بیان کنند، بنده هم مثل خود آنها 
متأسّفم؛ راهش این است که آن چیزی را که یادداشت کرده اید، 
نوشته اید که اینجا بخوانید یا بگویید، به ما بدهید. بعضی از 
برادران هم از وسط ]جمعیّت[ دست بلند کردند که صحبت 
کنند، چون اختیار این جلسه به دست مجری)۲( محترم است، 

بنده دیگر اظهار نظری نسبت به آنها نکردم و نمیکنم.
 ایــن دیــدارِ امشــب در درجه ی اوّل بــرای تکریم 
تولیدکنندگان است؛ اســاس این جلسه برای این است. ما 
خواستیم در افکار عمومی کشور این حرف جا بیفتد که نظام 
جمهوری اسلامی به معنای واقعی کلمه به تولیدکنندگان و 
ترویج کنندگان صنعت داخل، کشاورزی داخل، تولید داخل، 
خدمــات داخل اهمّیّت میدهد و آنها را تکریم میکند؛ و این 
بحمدالله حاصل شد. حالا بنده اگر مطلبی هم بگویم یا نگویم، 
آن چیزی که مورد نظر ما بود تا این ســاعت تحقّق پیدا کرد. 
حرفهایی هم که دوستان اینجا بیان کردند که من با دقّت گوش 
کردم، بسیار حرفهای مهم و قابل توجّهی بود. البتّه برای اینکه 
انسان روی پیشنهادها تصمیم بگیرد، احتیاج است به اینکه 
تأمّل بشود، فکر بشود، با کارشناس ها مشورت بشود؛ لکن آنچه 
شما باید مطمئن باشید و بدانید این است که من از بنُ دندان 
معتقد به این حرکتم. بنده معتقدم که علاج مشکلات کشور، 
کلید حلّ معضلات کشور عبارت است از ترویج تولید داخلی 
در بخشهای مختلف. خب خوشبختانه امشب این تعدادی که 
صحبت کردند -ده نفر امشب صحبت کردند، یعنی ما در ده 
بخش مهمّ تولیدی کشور حرف برای گفتن داریم- حرفهایی 
که آقایان زدند، حرفهای بسیار مهم و بسیار درستی است. بنده 
هم در شنیدن، آدم خبره ای هستم؛ اینجا زیاد می آیند و حرف 
میزنند، بنده اینجا می نشــینم و می شنوم حرفها را؛ حرفها 
سنجیده بود، حرفهای خوبی بود، حرفهای مهمّی بود. در این 
جلسه یک تعدادی از مسئولین محترم حضور دارند، لکن این 
کافی نیست؛ ای کاش در این جلسه تعداد بیشتری از مسئولین 
دولتی -بخشــهای مختلف دولت- و همچنین تعدادی از 
]نمایندگان[ مجلس شــورای اسلامی بودند و این حرفها را 
می شنفتند؛ یا آن کسانی که در مورد تولید یا رونق اقتصاد کشور 
جور دیگری فکر میکنند، جای دیگری چشم میدوزند، اینها 
می آمدند می دیدند راه این است، دریچه ی منتقل کننده ی 
حیات و روشــنایی و نیرو به داخل کشــور همین دریچه ی 
بازشده ی به وسیله ی عناصر متصدّی و متکفّل تولید است؛ راه 

غیر از این نیست.
 من این را عرض بکنم: اینکه ما اهمّیّت میدهیم به مسائل 
اقتصاد، چون در نظام اسلامی، اقتصاد نقش بسیار مهمّی دارد. 
اینکه بعضی تصوّر کنند که در نظام اسلامی به مقوله ی تولید 
ثروت و گسترش رفاه عمومی و تولید بنگاه های مهمّ ثروت ساز 
بی اعتنائی شده، خطای بزرگی است؛ چنین چیزی نیست. یکی 
از ارکان مهمّ نظام اسلامی ثروتمند کردن جامعه و کشور است؛ 
ثروت ملیّ. البتّه نوع نگاه نظام اســلامی به ثروت با نوع نگاه 
حکومتهای مادّی و سیستم های مادّی -چه با آنچه در دنیا، 
سرمایه داری و تحت عنوان لیبرالیستی شناخته میشود؛ چه با 
آنچه تحت عنوان مارکسیستی و نظام سوسیالیستی و مانند 
اینها شناخته میشود- تفاوت دارد. در نظام اسلامی، تولید ثروت 
ملیّ یک ارزش است، توزیع ثروت ملیّ به نحو عادلانه هم یک 
ارزش است. آن مساواتی که در نظام سوسیالیستی ادّعای آن 
میشد و البتّه هرگز تحقّق پیدا نکرد، آن مساوات را اسلام قبول 
ندارد. در اسلام، مساوات به آن معنای سوسیالیستی اش اصلًا 
معنی ندارد، امّا برخورداری عمومی چرا؛ عموم باید برخوردار 
باشند. آنهایی هم که شعار مساوات میدادند، عملاً، با اطّلاع 
روشن و کاملی که ما داریم از حکومتهای کمونیستی -چه 
حکومتهای اصلی و مادر کمونیستی مثل شوروی و بقیّه، و چه 
حکومتهای تبعه ی کمونیستی، حکومتهای آمریکای لاتین و 
حکومتهای آفریقایی و بعضی از حکومتهای آسیایی- ]در آنها[ 
مطلقاً آن مساوات وجود نداشت و اصلاً قابل تحقّق هم نبود. 
اسلام اینها را قائل نیست؛ اسلام معتقد است به تولید ثروت ملیّ 
و بالا رفتن سطح رفاه عمومی جامعه. البتّه در جامعه، یک عدّه ای 
بیشتر دارند، یک عدّه ای کمتر دارند؛ این اشکالی ندارد؛ منتها 
منابع عمومی بایستی عادلانه توزیع بشود؛ این نگاه اسلام به 
ثروت اســت. طبعاً در نظام اسلامی، شکاف طبقاتی پیش 
نمی آید؛ آن شــکاف و آن درّه های طبقاتی دیگر تحقّق پیدا 

نمیکند؛ تفاوت هست، امّا آن شکاف طبقاتی دیگر نیست.
 آنچه من میخواهم به شما بگویم در درجه ی اوّل، این 
است که این عرصه ی تولید و رونق اقتصادی و اوج گرفتن ثروت 
ملیّ و رفاه عمومی در کشــور، مثل همه ی عرصه های دیگر 
احتیاج دارد به پیشروانی، فرماندهانی، صفوف مقدّمی؛ آن 
پیشروان و فرماندهان و صفوف مقدّم، شماها هستید؛ شما 
تولیدکننــدگان. بنده صرفاً جمع حاضر در این جلســه را 
نمیخواهم بگویم؛ این نــوع، این حرکت، همین آقایانی که 
صحبت کردند، فعّالیّتهای خودشان را گفتند، اینها صفوف 
مقدّم و خط شکن های این عرصه و این میدان اند؛ این میدان 
هم میدان مهمّی است، میدان خطیری است، میدان جنگ 

است.
 جنگ اقتصادی در دنیا به شکلهای مختلفی وجود دارد. 
آن کسانی که دستشان در کار مسائل اقتصاد بین المللی است، 
بروشنی می بینند که کشورها و قدرتها، و همه ی دنیا با هم سرِ 
مسئله ی اقتصادی جنگ دارند؛ حالا مثلاً در این دوره ی ریاست 
جمهوریِ آمریکا این جنگ و دعوا ظهور و برُوز پیدا کرده؛ با 
چین یک  جور، با کره ی  جنوبی یک  جور، با اروپا یک  جور، با 
دیگران یک  جور، امّا این  جور نبوده که در زمان غیر او این نباشد؛ 
چرا، به انواع مختلف؛ منتها این جنگ یک جاهایی جنبه ی 
وحشیانه و کینه ورزانه میگیرد؛ مثل جنگی که با ما در زمینه ی 
اقتصاد دارد میشود، که این تحریمها دیگر جنبه ی کینه ورزانه 
و جنایت آلود به خودش گرفته؛ البتّه تحریم از اوّل انقلاب بود، 
]امّا[ در این ده سال اخیر طبعاً شدّت بیشتری پیدا کرده؛ و این 
تحریم فعلاً خواهد بود؛ اینکه کسی امید ببندد به اینکه حالا 
یک سال دیگر، دو سال دیگر این تحریم تمام میشود، خیال 
باطل است، این را من به شما عرض بکنم. با آشنایی ای که با 
مســائل این جبهه ما داریم، آنچه بنده میفهمم، این تحریم 
حالاحالاها هست، باید باشد و خواهد بود. ما برای نجات اقتصاد 
کشور، چشممان را، امیدمان را نبندیم به اینکه حالا کِی بشود 
این تحریم برداشته بشود یا این شخص نباشد یا آن جمع نباشد 
یا این کشور چنین بکند، نه؛ اینها تأثیری ندارد، این تحریم 

هست. حالا البتّه یک زرنگی هایی بعضی میکنند، تحریم را دُور 
میزنند، خیلی هم خوب است، عیبی ندارد، دستشان درد نکند 
امّا کار اساسی مصون سازی اقتصاد کشور از آسیب دیدن از 
تحریم است؛ کار اساسی این است. دُور زدن تحریم یک تاکتیک 
است، مصون سازی کشور در مقابل تحریم، یک راهبرد است، 
بایــد این کار را کرد، بایــد کاری کرد که ما در مقابل تحریم 
آسیب پذیر نباشیم. الان این  جور نیست، الان اقتصاد ما متّکی 
به نفت است؛ حالا خوشبختانه با تحریم نفت، یک خرده کمتر 
شده، ترکیب تراز بازرگانی فرق کرده امّا علی الاصول اقتصاد ما 
متّکی به نفت است. خب نفت یک چیز آسیب پذیر است؛ وقتی 
که ما برای بودجه ی دولــت -نه فقط بودجه های عمرانی و 
سازندگی کشور، حتّی برای بودجه ی جاری مان- میخواهیم 
از پول نفت اســتفاده کنیم، همین وضــع پیش می آید، ما 

آسیب پذیر میشویم، ما این را باید علاج کنیم.
 این حرفی که بنده ]میزنم[، حرف امروز من هم نیست، 
من از دهه ی ۷۰ از دولت مرحوم آقای هاشمی )رحمة الله  علیه( 
-برادر عزیز و رفیق عزیزمان- به خود او و به وزرائش میگفتم 
باید کاری کنیم که ما وابستگی مان را به نفت بتدریج کم کنیم؛ 
این صندوق توسعه ی ملیّ که شما ملاحظه میکنید، اصلاً برای 
این به وجود آمد. معنای صندوق توسعه ی ملیّ این است که هر 
ســالی چند درصد از درآمد نفت را ما از اختیار دستگاه های 
مصرف کننده خارج کنیم، بگذاریم در یک صندوقی؛ البتّه آن 
صندوق هم دست دولت است، منتها مصرف آن صندوق، دیگر 
مصرف در امور جاری نیست؛ ]قرار بود[ همین  طور دائم، بتدریج 
زیاد بشود که امسال اگر قرار بود به همان ترتیب قانونی پیش 
برود، بایســتی حدود ۳۵ درصد از درآمد نفت میرفت داخل 
صندوق توسعه، منتها دولتی ها در همه ی دوره ها -نه فقط دولت 
کنونی- سرِ قضایای مختلف می آیند اصرار میکنند که ]برداشت 
کنند[؛ قانونی هم نیست؛ چون قانونی نیست، به بنده مراجعه 
میکنند؛ اگر قانونی بود که برمیداشتند؛ چون قانونی نیست برای 

اینکه یک  جوری درســت بشود، به بنده 
مراجعه میکنند و اصرار، التماس که این 
مشکل است و شما اجازه بدهید ما مثلاً فلان 
مقدار از صندوق توسعه برداریم. متأسّفانه 
صندوق توسعه کم اثر شده، کم خاصیّت 
شــده. بنده هم گفته ام وقتی شــخص 
رئیس جمهــور به من بنویســد که این 
ضرورت است، اضطراری است، من قبول 
میکنم، من موافقت میکنم که این کار انجام 
بگیرد. البتّه صندوق دست خود دولت است؛ 
رئیسش را هم دولتی ها میگذارند؛ اداره اش 
هم دست آنها است، دست ما نیست، منتها 
اجازه ی برداشت در این شکلِ غیر قانونی را 

حقیر بایستی متحمّل بشــوم و اجازه اش را بنده باید بدهم؛ 
بنابراین مشکل فقط این است. ما بایستی یک مسیری را که این 
مسیر، مسیر جدیدی است، مسیر نویی است، انتخاب کنیم و 

در این مسیر با جدّیتّ حرکت بکنیم؛ مسیر تولید داخلی.
 اینکه یکی از دوستان عزیز ما اینجا گفتند که ]از نظر 
برخی[ »بی خطرترین کار، تصمیم نگرفتن است«، این جزو 
خطرناک ترین افکار است؛ یکی از خطرناک ترین فکرها همین 
فکر اســت که آدم بگوید »چون من اگر تصمیم بگیرم فلان 
دستگاه نظارتی این  جوری میگوید، فلان مانع تراش این  جوری 
میگوید، پس راحت تر این است که تصمیم نگیرم«؛ این بسیار 
خطرناک است؛ نه، باید تصمیم بگیرید، باید اقدام کنید، باید با 
سختی ها بسازید؛ موانع را بایستی برطرف کنید؛ تا الان هم 
خیلی از موانع برطرف شده؛ خب ملاحظه میکنید دیگر. خیلی 
از این مجموعه هایی که امشب صحبت کردند، در بخشهای 
مختلف کارهای موفّقی دارند؛ ده سال پیش این  جوری نبود، 
پانزده سال پیش این  جوری نبود، ]بلکه[ بتدریج امکانات فراهم 
شده؛ بنده هم پشت قضیّه ایستاده ام؛ این را شما بدانید که من 
دفاع میکنم، کمک میکنم؛ تولید بایستی در کشور پیشرفت 
پیدا کند؛علاج کار این اســت. خب، پس راهبرد اساسی ما 
مصون سازی اقتصاد از تحریم است؛ آسیب ناپذیرکردن و در 
واقع مسلّح کردن انقلاب به سلاح تولید داخلی و اراده ی داخلی 

و مانند اینها.
 یکی از برکاتی که بر این معنا مترتبّ میشود، یعنی اینکه 
ما به سمت تحرّک داخلی برویم، این است که اقتصاد کشور از 
شرطی شدن خارج میشود؛ یکی از بدترین مشکلات در کشور 
همین است که ما اقتصاد را شرطی کنیم. متأسّفانه اقتصاد ما 
در این چند سال اخیر شرطی است؛ »ببینیم چه میشود؛ شش 
ماه دیگر چه میشود؛ برجام چه میشود« و مانند اینها. حالا هم 
بعضی سعی میکنند باز دوباره اقتصاد را شرطی کنند؛ »ببینیم 
ابتکار رئیس جمهور فرانســه چه میشــود؛ فلان ابتکار چه 
میشود«؛ اینها را باید بگذارند کنار. کاری میخواهند بکنند، 
بکنند؛ کاری را که ممنوع نیست و عبور از خطوط قرمز نیست، 
انجام بدهند، امّا اقتصاد را متوقّف به آن نکنند، افکار عمومی را 

به او متوجّه نکنند. افکار عمومی بداند:
کهن جامه ی خویش پیراستن

به از جامه ی عاریت خواستن )۳(
خودمان بایستی به کار خودمان برسیم.

 و در داخل، ظرفیّتها خیلی بالا است، خیلی بالا است. 
شما بهتر از من میدانید، من هم البتّه بی اطّلاع نیستم امّا شماها 
خودتان که در بخشهای مختلف تولیدی دارید کار میکنید، 
خوب میدانید که ظرفیّتهای کشور چقدر بالا است. همین 
آقایان و این خانمی که اینجا صحبت کردند، در واقع تبیین 
کردند بخشی از ظرفیّتهای کشور را در آن رشته ای که خودشان 
در آن رشته دارند کار میکنند. گله ها و دغدغه ها که گفته شد، 
معنایش این است که در این بخش، ظرفیّتهای استفاده نشده ای 
وجود دارد که با این موانع نمیتوانیم از آنها استفاده کنیم، موانع 
را برداریم تا بشود استفاده کرد. پس ببینید، همه ی حرف در 
این جلسه ی امشبِ ما این است که ظرفیّتهای کشور بی نهایت 
است، فراوان است، از بخشی  از آنها استفاده شده و بحمدالله 
اثربخشی داشته، از بسیاری هم استفاده نشده؛ اگر بتوانیم از آن 
ظرفیّتها استفاده کنیم ]اقتصاد مصون میشود[؛ که ان شاء الله 
به برکت این تحریم، استفاده خواهیم کرد؛ این تحریم از این 
جهت میتواند -یکی از دوستان هم اینجا گفتند؛ حرف درستی 

است-  به جای تهدید برای ما، تبدیل بشود به فرصت.
 ضمناً به این هم توجّه کنیم، ما ملتّ ایران، ما فعّالان 
اقتصادی، ما اندیشــمندان مجموعه ی کارهای کشور، اگر 
توانستیم با تکیه ی بر توان داخلی، تحریم را بی اثر بکنیم، آن 
عامل تحریم کننده هم از تحریم دست برمیدارد؛ یعنی او هم 
وقتی فهمید تحریم فایده ای ندارد، از تحریم دست برمیدارد، 
چون آنها هم دارند متضرّر میشوند. الان اروپایی ها و دیگران، از 

تحریم ما متضرّرند ولی خب روابط پیچیده و در هم تنیده ی 
اقتصادیِ بین المللی به آنها اجازه نمیدهد کارهایی را بکنند؛ 
وقتی او دید تحریم بی اثر است، او هم از تحریم دست برمیدارد. 
البتّه وقتی او از تحریم دست برداشت، ما نباید سیاست تکیه به 
داخل را باز عوض کنیم. بعضی منتظرند که راه، آن طرف باز 
بشود، باز سرِ ماشین را کج کنند به آن سمت؛ این غلط است. ما 
باید اطرافِ سیاستهای تکیه به داخل را آن چنان محکم و استوار 
نگه داریم که ولو حالا به فرض که تحریمها هم برداشته شد 
-خیلی خب، امکانات بیشتری در اختیار ما قرار خواهد گرفت؛ 
از مسئله ی صادرات و امکانات گوناگون و مانند اینها  استفاده 

کنیم- امّا به آن حرکتِ تکیه ی به داخل، ضربه  زده نشود.
 یکی از مزیتّهای بزرگ کشور عبارت است از فرصت 
جمعیّت جوان کشور -چقدر من لذّت بردم که این برادرمان 
گفت: من چهار هزار جوان را در این بخش مشغول به کار کردم؛ 
واقعاً انســان لذّت میبرد- به تعبیر این جمعیّت شناس ها 
»پنجره ی جمعیّتی«. ما امروز در دلِ این فرصت قرار داریم. 
]طبق[ آنچه به من گزارش دادند، آدمهایی 
که تخصّصی در این کار دارند و کارشناس 
این کارند میگویند این فرصت تا بیست سال 
دیگر ادامه خواهد داشت؛ ما بیست سال این 
فرصت را داریم؛ اگر در این بیســت ســال 
توانستیم پایه های کار خودمان را محکم 
کنیم که برُد کردیم؛ اگر غفلت کردیم و این 
بیست سال فرصت از دستمان رفت و کشور 
وارد عرصه ی سالمندی و فرسودگی شد، 

دیگر کاری نمیشود کرد.
 خب در این بیست سال از این فرصت 
چه استفاده کنیم؟ دو مطلب اساسی هست: 
یکی مسئله ی جمعیّت که نگذاریم جمعیّت 
کاهش پیدا کند، نگذاریم جمعیّت جوان کاهش پیدا کند، 
موالید را افزایش بدهیم؛ دومّ ایجاد ثروت پایدار برای کشور؛ این 
دو کار باید انجام بگیرد. اینکه بنده نسبت به موالید و مسئله ی 
فرزندآوری و مانند اینها این همه اصرار میکنم، معنایش این 
است؛ یعنی اگر چنانچه به این مسئله بی توجّهی بشود -که 
متأســفانه در برُهه ی طولانی ای بی توجّهی شده- اگر این 
بی توجّهی ادامه پیدا کند و همه به فکر فرزندآوری نیفتند و این 
حرکت عظیمی که در کشــور لازم است انجام بگیرد، انجام 
نگیرد، بیست سال آینده -که مثل برق خواهد آمد؛ بیست سال 
زمان زیادی نیست- وارد یک مسیری خواهیم شد که دیگر 
کار برایمان بسیار مشــکل خواهد شد. یکی هم مسئله ی 

ثروت آفرینی ]است[.
 مزیتّهای کشور زیاد است، ظرفیّتهای کشور زیاد است؛ 
همه هم تکلیف دارند. من اینجا، هم برای فعّالان اقتصادی، هم 
بــرای عموم مردم، هم برای نخبگان دانشــگاهی، هم برای 
نهادهای عمومی غیر دولتی، هم برای دستگاه های رسانه ای 
-که یک گله ای هم یکی از آقایان کردند- هم برای دستگاه های 
دولتی، توصیه هایی یادداشت کرده ام که بخواهم همه ی اینها 

را بگویم قطعاً وقت کفاف نمیدهد، مجبورم کوتاه کنم.
 در مورد فعّالان اقتصادی که شماها باشید، یک کلمه 
فقط عرض میکنم که مخاطب سیاســتهای اصل ۴۴ شما 
هستید؛ اصلاً مخاطب این مسئله ی اصل ۴۴ و آن چهارچوب 
کذائی آن که ما این را آمدیم با نگاه قانونی، با نگاه حکمت آمیز 
باز کردیم و سیاستهای اصل ۴۴ را بیان کردیم برای مردم، تبیین 
کردیم برای مردم، شما هستید. البتّه آن روزی که این سیاستها 
ابلاغ شد، همه تأیید کردند؛ یعنی من آن روز یادم نمی آید که 
حتّی یک نفر از کســانی که جزو منتقدیــن اقتصادی اند،  
صاحب نظران اقتصادی اند، اعتراض کرده باشند؛ همه تأیید 
کردند، همه گفتند کار درستی است و همین هم هست، درست 
بود، مسئولین دولتی هم همین  جور. البتّه درست عمل نشده؛ 
اینکه به بهانه ی اصل ۴۴، فلان کارخانه را بدهند به یک آدم 
سوءاستفاده چی که کارخانه را برچیند و برج بسازد، تقویت 
بخش خصوصی نیست؛ و همین هم چقدر فضا را خراب کرد. 
در بین فعّالان اقتصادی و آن کسانی که شرکتهای دولتی به 
اینها داده شده، شاید یک درصد هم آن  جور کاری نکردند، بقیّه 
سالم عمل کردند، امّا همان یک درصد وقتی گفته شد، تکرار 
شد، دنبال شد، موجب این شد که یک بدبینی ای به وجود بیاید 
که »چرا این جوری است«. من به شما عرض بکنم مخاطب 
شما هستید؛ سیاستهای اصل ۴۴ برای شما که فعّال اقتصادی 
هســتید، هم حق ایجاد میکند، هم تکلیف ایجاد میکند؛ 

مسئولیّت دارید؛ بروید قضیّه را دنبال کنید.
 اینجا من یادداشت کرده ام: زنجیره های تخصّصی را با 
برنامه ی عملیّاتی و نقشه ی راه تشکیل بدهید، دنبال کنید؛ 
یعنی از تولید علم، فنّاوری، طرّاحی و مهندســی تا ساخت 
تجهیزات، تا ماشین آلات، تا تأمین موادّ اولّیّه، تا تولید محصول، 
بازاریابی، توزیع، اینها همه کارهایی است که بر عهده ی شما 

است که باید ان شاءالله انجام بدهید.
 البتّه این را هم بگویم: بنده اعتقاد زیادی به تعاونی ها 
دارم. اینکه رئیس محترم تعاونی بیان کردند، کاملاً مورد قبول 
و تصدیق من است. تعاونی ها بسیار پدیده ی مطلوبی هستند 
برای اقتصاد ما؛ سرمایه های خُرد را جمع میکنند، تک تکِ افراد 
را توانمند میکنند، اشتغالِ فراوان ایجاد میکنند؛ بعد اگر بشود 
این تعاونی ها را شبکه سازی کرد، در یک شبکه ای جمع کرد، 
یک مجموعه های عظیمی به وجود می آید. خیلی برکات دارد؛ 
این تعاونی ها را باید دنبال کنند. وزیر محترم هم اینجا است؛)۴( 
حتماً با جدّیتّ مسئله ی تعاونی ها را دنبال کنید و این مشکلاتی 

را که ذکر کردند در مورد تعاونی ها، برطرف کنید.
 در مورد عموم مردم، توصیه ی من به مردم مکرّراً گفته 
شده. عرض من این است به مردم عزیزمان که از کالای ساخت 
داخل حتماً اســتفاده کنند و آن کســانی که میتوانند، در 

سرمایه گذاری های مولدّ حتماً شرکت کنند، از جمله در همین 
تعاونی ها یا یک جاهایی در بورس.

 فرهنــگ کار جهادی و همکاری و تعاون را مردم بین 
خودشان، کسانی که میتوانند، حوزه ی نفوذی در بین مردم 
دارند، ترویج بکنند. خوشبختانه مردم ما آماده اند. شما ملاحظه 
کنید یک سیل می آید، یک زلزله می آید، مردم خودشان بدون 
اینکه کسی به آنها بگوید، وارد میدان میشوند. این تجربه ی ما 
است، مال امروز هم نیست؛ از قبل از انقلاب هم همین جور بود. 
من خودم چند تجربه ی موفّقِ عینیِ شخصی دارم در قضیّه ی 
کمکهای مردمی و تعاونهای مردمی برای این جور حوادث. در 
همین قضیّه ی ســه روز پیش که در خیابانهای تهران یخ و 
بارندگی بود، تلویزیون نشان داد، من دیدم که چند نفر آدم، 
چند نفر مسلمان، آمدند شن و نمک آوردند! ]اینها[ نه عضو 
شهرداری اند، نه عضو خدمات شهرداری اند، نه عضو نیروی 
انتظامی اند، ]بلکه[ مردم معمولی اند، این خیابان هم خیابانِ 
متعلّق به آنها معلوم نیست باشد، آن ماشین هایی هم که دارند 
میروند ماشین های آنها نیستند، امّا ماشین گیر کرده، روی یخ 
نمیتواند حرکت کند، آمده شن میپاشد! یعنی مردم ما این 
جوری هستند؛ آماده اند. از این روحیه استفاده بشود برای ترویج 
کار جهادی. کار تولیدی را مردم تکریم کنند، احترام کنند به 
تولیدکننده و فعّالِ سالمِ اقتصادی. رفتارهای غلط را مردم زشت 
بدارند، منتها تعمیم ندهند. آنچه ما تأکید میکنیم این است که 
یک کار غلط را، یک کار زشــت را که در یک جایی می بینند، 
تعمیم ندهند به همه؛ خب در هر جمعی ممکن است یک آدم 

نابابی وجود داشته باشد، که وجود هم دارد.
 یک چیزی هم در مصنوعات آحاد مردم، در همین کارها 
و تولیدهای کوچک، انسان مشاهده میکند که گاهی یک چیزی 
را تولید میکنند، تولید خیلی خوبی ]هم[ هست، نشان فرنگی 
به آن میزنند؛ من تعجّب میکنم؛ نشان فرنگی. یک مقدار جنس 
برای یک منطقه ی محرومی سفارش شده بود، تهیّه شده بود، 
یک نمونه اش را آوردند پیش من، من دیدم این یک نشــان 
خارجی ]دارد[؛ گفتم مگر نگفتید این تولید داخل است، بنا بود 
در داخل ]تولید شود[؛ گفتند نه، این داخلی است، خیّاطش 
هم فلانی است، امّا این ]نشان[ را زده؛ گفتم بکَنید این را؛ این 
یکی از کارهای بد اســت که تولید داخلی را با نشان خارجی 

بیاورند به ]مردم[ بدهند.
 در مورد نخبگان علمی و دانشگاهی هم بارها من گفته ام: 
]اوّل[ پرداختن به حلّ مسائل اصلی اقتصاد ]لازم است[. ما در 
کشور مســائل فراوانی در زمینه ی اقتصاد داریم؛ دانشگاه ها 

میتوانند روی اینها کار کنند و ]آنها را[ حل کنند.
 دوّم،  میتوانند با دستگاه های تولیدی همکاری کنند، 
هم افزایی کنند؛ هم آنها به دستگاه تولیدی کمک میکنند، هم 
دستگاه تولیدی پاداش این کار را میدهد و مزد این کار را میدهد 
و به پیشرفت تحقیقات دانشگاهی کمک میکند. یک کار بسیار 
بابرکت و لازمی است این کار؛ البتّه سالهایی است که شروع 

شده؛ باید این ادامه پیدا کند.
 تربیت نیروی انســانی خلّاق و مبتکر و متناسب با 
نیازهای امروز. و کار علمی در مورد همین نظام بانکی و مسئله ی 
بودجه ریزی؛ اینها مشــکلات ما اســت. ما الان در زمینه ی 
بودجه ریزی واقعاً  مشکل داریم. بنده هم، سفارش کرده ام، تأکید 

هم کرده ام، چهار ماه هم از اوّل سال فرصت 
دادیــم که در این چهار ماه، نظام بودجه را 
اصلاح کنید؛ خب  نشده دیگر. گره علمی 
وجود دارد؛ این را باید دانشگاه ها حل کنند؛ 
در نظام بانکی ما هم همین  جور است. ماه 
رمضانها که من با دانشجو و استاد جلسه 
دارم، می آیند اینجا ساعتها صحبت میکنند، 
نظرات بسیار خوبی را ابراز میکنند؛ نه فقط 
اســاتید، حتّی دانشــجویان؛ دانشجوی 
کارشناســی ارشد،  دانشــجوی دکتری 
می آیند اینجا صحبت میکنند، حرفهایی 
میزنند که انسان اســتفاده میکند از این 
حرفهــا؛ بنده واقعــاً  اســتفاده میکنم؛ 
صاحب نظرنــد، میتواننــد حــل کنند؛ 

دستگاه های دولتی از اینها استفاده کنند، از اینها بخواهند و اینها 
هم اقدام کنند.

 توصیه ی مؤکّد بنده به نهادهای عمومی غیر دولتی این 
است که در کارهای اقتصادی مطلقاً رقیب بخشِ خصوصی 
نشوند. این، آن حرفی است که ما به همه ی نهادهای عمومی 
غیر دولتی گفتیم و میگوییم. در جاهایی که بخش خصوصی، 
یا توان لازم و امکانات را ندارد، یا رغبتی ندارد، وارد بشوند؛ اگر 
چنانچه بعد از مدّتی بخش خصوصی وارد آنجا شد، اینها از آنجا 
هم به یک نقطه ی دوردست تر و سخت تری مهاجرت کنند و 
بروند آنجا کار کنند، ســرمایه گذاری کنند؛ و جداً از رقابت با 

بخش خصوصی پرهیز کنند.
 ]در مورد[ دستگاه های حکومتی، عمده ی توصیه های 
ما اینها است: اوّلین مطلبی که من اصرار دارم که دستگاه های 
حکومتی بجد دنبالش باشند، مسئله ی بهبود فضای کسب و 
کار است؛ همه ی این چیزهایی که این آقایان گفتند ناشی از 
عدم بهبود فضای کسب و کار است؛ قوانین مزاحم، مقرّرات 
مزاحم، عملکرد احیاناً غلط  ، نــه از روی غرض ورزی که یک 
جاهایی هم ممکن است از روی غرض ورزی باشد. باید محیط 
مســاعد تولید را در کشــور به وجود بیاورند؛ یعنی محیط 
مساعدی به نفع حرکت تولیدی و جهت گیری تولید، در مقابل 
جهت گیری واردات و تکیه ی به خارج. ما متأسّفانه یک میراث 
بسیار تلخ و شومی از رژیم طاغوت داریم؛ آنجا اساس اقتصاد، 
اساس تحرکات اقتصادی و تجاری و مانند اینها مبتنی بود بر 
تکیه ی به واردات؛ این منتفی نشده، انقلاب خیلی از بنیانهای 
غلط را عوض کرد، ]امّا[ این را نتوانسته متأسّفانه بدرستی عوض 

کند؛ باید جدّیتّ بشود در این قضیّه. فضای کشور را، فضای 
اقتصادی کشور را، فضای مالی و پولی کشور را، بانک را، گمرک 
را، بودجه را، تأمین اجتماعی را، مقرّراتِ اینها را در جهتی سوق 
بدهند که به نفع تولید باشد؛ واردات و واسطه گری و سفته بازی 

و مانند اینها در انزوا قرار بگیرد؛ این مهم ترین مسئله است.
 تعامل تکریم آمیز با فعّالان سالم و معتبر؛ خوشبختانه 
جمع کثیری از فعّالان اقتصادی ما مردمان ســالم و معتبر و 
ریشه دار هستند، دارند واقعاً کار میکنند، بعضی برای خدا هم 
کار میکنند. البتّه بخش خصوصی به دنبال سود شخصی است 
و اشکالی هم ندارد امّا بعضی در کنار این ]برای خدا کار میکنند[؛ 
من دیدم کسی را که پولدار بود، از آشناهای مشهدِ ما بود، گفت 
که من میتوانستم این پول را بگذارم در بانک و یک سود کلانی 
از آن بگیرم بدون هیچ دردسری، بدون مالیات، بدون مشکل، 
بدون بررسی و غیره، ]امّا[ دلم نیامد -در کار پرورش مرغ و مانند 
آن بود- رفتم گذاشتم آنجا؛ کارِ پرُدردسر، تولیدی امّا محض 
رضای خدا؛ گفت دیدم برای انقلاب، این لازم است. ببینید، 
سود هم میبرد امّا خدا هم به او ثواب میدهد. یکی این مسئله.

 قوانین و دستورالعمل های مزاحم -که این مربوط به 
مجلس است- باید نسخ بشــود، با مقرّرات تسهیل کننده 
جایگزین بشود. در برخی از قوانین، این اتفّاق افتاده؛ یعنی قوانین 
را تغییر داده اند به نفع تولید، لکن اجرائی نشده، قوانین خوبی 
گذاشته شده، بعضی هایش قانون گذاری شده، ]لکن[ اجرائی 
نشده، باید اجرائی بشود. مشکلات عمده ی ما در همین زمینه ی 
بانک و گمرک و مانند این چیزها است؛ اینها بایستی برطرف 
بشود که مجلس و دولت باید در این زمینه بجِد فعّالیت کنند.

 بعضی از خطاها در زمینه ی تولیدکنندگان به وجود 
می آید، این خطاها همه در یک سطح نیست؛ این  جور نیست 
که هر خطائی موجب این بشود که دستگاه های نظارتی بیایند 
بریزند سر آن واحد تولیدی و مشکلات برایش درست کنند؛ 
این توصیه ی ما است به ]این[ دستگاه ها. البتّه بعضی ها خیانت 
میکنند؛ آن حسابش جدا است امّا برخی از خطاها و اشتباهات 
هست که باید با تذکّر و فرصت دادن برطرف بشود. خوشبختانه 
رئیس محترم قوّه ی قضائیّه چندی پیش، شاید هفته ی پیش 
به من گفت که ما فلان تعداد -یک رقم خیلی بالایی- واحد 
تولیدی  را که در شرف تعطیل بود، رفتیم و نگذاشتیم تعطیل 
بشود. خب خیلی خوب است، باید دستگاه های نظارتی به این 

مطلب توجّه داشته باشند.
 یــک مطلب هم در توصیه های لازم به دولت، عبارت 
است از ثبات در سیاستهای پولی و مالی؛ ثبات در سیاستها. 
سیاستهایی که هر چند ماه یک بار یا یک سال یک بار تغییر 

پیدا کند، ضربه های سختی به تولید کشور میزند.
 یک نکته ی دیگری که وجود دارد -که این هم باز ناشی 
از همین تجربه ی مبادلات با خارجی ها و مانند اینها است- ]این 
است[: تجربه نشان داده که شرکتهای خارجی حاضر به انتقال 
فنّاوری های پایه و اساسی به کشور نیستند؛ حالا اینجا دوست 
ما گفتند که ما به فلان کشورها فنّاوری را صادر کردیم؛ گفتیم 
خوشا به کرمتان که فنّاوری را صادر میکنید! دیگران محصول 
را صادر میکنند، فنّاوری را صادر نمیکنند به ما؛ نمیگویم شما 
هم این کار را بکنید؛ نه، یک وقت هم شما لازم است فنّاوری را 
صادر کنید، خیلی هم خوب است، اعتبار هم هست برای کشور 
امّا دیگران این کار را نمیکنند؛ بخصوص در زمینه های اساسی؛ 
نفت، خودرو، پتروشیمی، در این مسائل. دستگاه های داخلی 
باید بجد کشور را و دستگاه های دولتی را بی نیاز کنند. همین 
طرحی که سال گذشته -یک سال یا دو سال پیش- وزارت نفت 
داشت که خارجی ها بیایند چاه های نفت را مثلاً این   جوری 
استخراج کنند و غیره، خب بله، ما یک عقب ماندگی هایی داریم 
در این زمینه، ]امّا[ من میگویم آن فکری، آن اندیشه ی دقیقی 
که میتواند بدون هیچ کمکی سلّول های بنیادی را در کشور 
تولید کند -آن روزی که ما تولید کردیم، دست یافتیم، یک 
صنعت بسیار پیچیده و نادری در دنیا بود- یا میتواند غنی سازی 
اورانیوم را از سه درصد و سه و نیم درصد به بیست درصد برساند 
در حالی که هیچ دستگاه بین المللی و دارندگان این صنعت 
حاضر نیســتند اندکی کمک بکنند، نمیتواند در زمینه ی 
استحصال بهتر و بیشتر چاه های نفت به دولت کمک کند؟ قطعاً 
میتواند؛ یکی از کارهای اساســی همین 
است. باید برنامه ریزی کرد برای فنّاوری های 
اساسی و از این فرصت تاریخی هم استفاده 

بشود.
 ببینید، شرکتهای مربوط به نفت و 
شرکتهای مربوط به خودرو، زودتر از همه از 
کشور خارج شدند؛  بعضی ها غصّه خوردند؛ 
میتوان غصّه نخورد، خوشحال شد از این 
حادثه؛ خیلی خب، آنها رفتند، ما این همه 
امکانات در قطعات خودروسازی داریم؛  که 
الان گفتند، اینجا یکی از دوســتان بیان 
کردند؛ قطعات مورد نیاز در صنعت نفت، در 
خودرو،  در ]صنایع[ مهم، در ماشین سازی؛ 
میتوانیم از اینها استفاده کنیم. البتّه دولتی ها 
میتوانند نقش بســیار مؤثرّی در این زمینه داشــته باشند. 
قطعه سازی در حوزه های مختلف -نفت، خودرو، لوازم خانگی، 
حمل و  نقل، ماشین آلات- تجمیع بشود، اینها را با همدیگر 
تبادل کنند، هم افزایی کنند، نمایشگاه دائمی برای نشان دادن 
اینها تشکیل بشود. من قبلاً هم گفتم؛)۵( چند ماه قبل از این 
بنده گفتم که نیازهای صنایع مختلف در بخشهایی که گیر و 
گور دارند در صنایعشان، احصاء بشود، داده بشود به دستگاه های 
دانش بنیان یا به دانشگاه ها، اینها کاری را که در این زمینه کردند، 
نمایش بدهند؛ این اتفّاق افتاد، خوشبختانه یک قدم برداشته 
شــد منتها کافی نیست. نمایشــگاه دائمی قطعه سازی در 
بخشهای مختلف تشکیل بشود، به وجود بیاید و این کار انجام 

بگیرد.
 یک کار دیگر هم ]این است[: توانایی های مهندسی و 
فنّاوری بسیار بالای دســتگاه های نظامی منتقل بشود به 
دستگاه های غیرنظامی؛ سطح فعّالیّت مهندسی ما در بخش 
نظامی خوشبختانه  خیلی بالا است. این کارهایی که الان دارد 
انجام میگیرد، خیلی مهم است و فقط هم مال امروز نیست؛ 
الان شاید ده دوازده سال است که کارهای مهمی در زمینه ی 
صنایع نظامی دارد انجام میگیرد. من شاید این را در صحبتهای 
عمومی یک بار، دو بار گفته ام که یک مقاله ای من خواندم از یک 
ژنرال اســرائیلی در چند سال قبل از این که یک موشکی را 
بچّه های ما آزمایش کرده بودند؛ او مقاله نوشته بود در یک جایی 
-که برای من ترجمه کردند آوردند- که من با ایران بد هستم، 
با ایرانی ها بد هستم امّا در مقابل این حرکت تعظیم میکنم: 
]کشور[ ایرانی که در این محاصره ی شدید قرار دارد، در حال 

محاصره بتواند یک چنیــن کاری بکند! البتّه بعد از آن کار، 
کارهای خیلی فراوانِ بهتر و مهم تر و جالب تری انجام گرفته؛ 
اینکه شما می بینید موشک بالستیک با برد دو هزار کیلومتر، 
حدّاکثر با اختلاف یک متر، دو متر، پنج متر به هدف میخورد، 
چیز خیلی بزرگی است، خیلی چیز مهمّی است. خب این توان 
مهندسی، این توان فنّاوری میتواند در مورد خودرو، در مورد 
نفت، در مورد بخشهای گوناگون، در مورد مسائل فضایی، در 
مسائل غیرنظامی به کار گرفته بشود؛ میشود این کار را کرد. 
البتّه خود دستگاه های نظامی هم خوشبختانه با دانشگاه ها 
ارتباطاتشان خوب اســت، از دانشگاه ها حدّاکثر استفاده را 

میکنند، این را هم دانسته باشید.
 یک مسئله هم مسئله ی حمایت از صادرات و حضور 
فعّالان اقتصادی در عرصه ی خارجی است که این را هم بعضی  
از دوســتان گفتند، کاملاً درســت اســت؛ مــا از ظرفیّت 
دیپلماسی مان میتوانیم استفاده کنیم. اطراف خود ما، سیصد 
چهارصــد میلیون جمعیّت چســبیده ی به مــا، ]یعنی[ 
همسایه های ما هستند که با بعضی شان هم روابط، عادی و 
خوب است؛ میتوانیم ما با اینها ارتباطات خوبی داشته باشیم. 
مسئولین دیپلماسی کشور، نشانهای ایرانی را در بیرون برجسته 
کنند؛ فرض کنید که وقتی شما در فلان جلسه ی بین المللی 
شرکت میکنید، کت و شلواری که پوشیده اید نشان خیّاط 
ایرانی دارد -]مثلاً[ یک خیّاطی در سمنان این را دوخته، خیلی 
هم قشنگ دوخته- وقتی این برود، این نشان ترویج میشود؛ 
]باید[ نشانهای ایرانی را ترویج کنند. حرفها و مفاهیم ایرانی را 
هم ترویج کنند؛ بعضی ها عکس این عمل میکنند. یکی از 
گله های ما از بعضی مسئولین کشور در سالهای گذشته این بود 
که میروند خارج و در جمع اروپایی ها صحبت میکنند، حرفی 
که میزنند یک حرف اروپایی است، یک حرفی است که یک 
متفکّر اروپایی مثلاً صد سال پیش گفته و حالا رسیده به دست 
ما، ایشان میرود آنجا تحویل آنها میدهد؛ خب اینکه در نظر او 
ارزشی ندارد، ما خودمان حرفهای نو داریم، حرفهای جدید 
داریم، حرفهای نشنیده داریم؛ اینها را بگوییم. عین همین قضیّه 
در این نشانهای ایرانی وجود دارد که بایست استفاده بشود. از 

روش تهاتر در بعضی از اجناس باید استفاده بشود.
 مسئله ی سیاستهای اصل ۴۴ را هم که عرض کردیم، 
مجدّداً تأکید میکنیم که سیاســتهای اصل ۴۴ مسئله ی 
جایگزینیِ بخشِ خصوصی به جای بخش دولتی نبود؛ بخش 
خصوصی شأنی دارد، بخش دولتی هم شأنی دارد؛ اینها باید به 
هم کمک کنند، مزاحم هم نباید باشند. ما گفتیم »بخش دولتی 
مزاحم بخش خصوصی نباشد«؛ یعنی چه؟ یعنی آن کاری را 
که سرمایه ی بخش خصوصی میتواند انجام بدهد، بخش دولتی 
وارد آن نشود؛ اگر هم هست، بکشد کنار، بگذارد در اختیار بخش 
خصوصی؛ اینها بشوند مکمّل هم. امّا معنایش این نیست که 
بخش دولتی بکلیّ از فعّالیّتهای اقتصادی کنار میرود؛ نه، یک 
کارهایی هست که جز بخش دولتی یا بخشهای عمومیِ غیر 
دولتی، کس دیگری نمیتواند انجام بدهد؛ باید وارد بشوند آنها 

را انجام بدهند، همان طور که عرض کردیم.
 بخش خصوصی و تعاونی باید حتماً توسعه پیدا کند. در 
بخش نفت و گاز، بخش خصوصی و تعاونی میتوانند حضور 
همه جانبه داشته باشند. یک قانونی اخیراً در این زمینه تصویب 
شده -در زمینه ی صنایعِ پایین دستیِ نفت و گاز- این قانون 
باید اجرائی بشود. بعضی از قوانین تصویب میشود در مجلس، 
اجرائی نمیشود؛ یعنی آئین نامه های لازم تهیّه نمیشود، همین 
طور میماند. باید سریعاً این کار انجام بگیرد؛ باید دنبال بکنند 

که این کار انجام بگیرد.
 و افزایــش ظرفیّت تولید نفــت و گاز، ایجاد ذخایر 
استراتژیک نفت و گاز،  اینها چیزهایی است که لازم است و در 

سیاستهای اقتصاد مقاومتی هم اینها را گفته ایم.
 در مورد رسانه ها، من به رسانه ها توصیه میکنم این 
موفّقیّتها را منعکس کنند. رسانه ها روی بعضی از دلسوزی ها 
بعضی از اشکالات را منعکس میکنند؛ خیلی خب، عیبی 
ندارد، اشــکالات را هم منعکس کنند که مســئولین اگر 
تلویزیون تماشا میکنند، بفهمند که اشکالات کجا است؛ لکن 
در کنار آن، موفّقیّتها را ]بگویند[. همین حرفهایی که شما 
زدید، این کارهایی که در زمینه ی نفت شــده، در زمینه ی 
آبزیان شــده، در زمینه ی کارهای شیمیایی شده، اینها را 
منعکس کننــد، بگویند به مردم، جوانها بفهمند، بعد هم 
ظرفیّتهای گوناگونِ فراوانی را که در سطح کشور وجود دارد 
معرّفی کنند که کسانی که استعداد دارند، آمادگی دارند، بروند 
دنبال اینها. البتّه مطالباتِ منطقیِ فعّالان اقتصادی را هم 
دنبال کنند که دولتی ها توجّه کنند. امشب یک نکته ی دیگر 
را هم ما در مورد رسانه ها از این برادران استفاده کردیم و آن، 
این است که خارجی ها می آیند پولهای کلان می آورند، سی 
میلیون دلار می آورند داخل و جنس خودشــان را تبلیغ 
میکنند به وسیله ی مثلاً صدا و سیمای جمهوری اسلامی 
-پول میدهند دیگر- وقتی که این عرضه مشتری پیدا کرد، 
قیمــت میرود بــالا؛ قیمت کــه رفت بــالا آن وقت این 
تولیدکننده ی داخلی هم که میخواهد برود صدا و سیما، باید 
همان پول را بدهد، و نمیتواند بدهد. توصیه ی بنده این است: 
من نمیگویم آن سی میلیون دلار را نگیرند؛ آن را بگیرید، هر 
چه میتوانید بیشتر هم بگیرید؛)۶( امّا فرق بگذارید، تعرفه ها 
را با حساب و کتاب قرار بدهید؛ برای تولیدکننده ی خارجی 
یک تعرفه قرار بدهید، بــرای تولیدکننده ی داخلی یک 
تعرفه ی دیگر قرار بدهید؛ یعنی کاری نکنید که تولیدکننده ی 

داخلی نتواند نشان خودش را در کشور ترویج کند.
 خب، حرف ما تمام شد. همه بدانند؛ هم دوستان ما، هم 
دشمنان ما. ما در عرصه ی جنگ نظامی دشمن را عقب زدیم، 
در عرصه ی جنگ سیاسی دشمن را عقب زدیم، در عرصه ی 
جنگ امنیّتی دشمن را عقب زدیم -همین کارهای این چند 
روز، کارهای امنیّتی بود؛ اینها کارهای مردمی نبود، کار امنیّتی 
بود؛ عقب زده شدند- در عرصه های مختلف دشمن را عقب 
زده ایم؛ به توفیق الهی، در عرصه ی جنگ اقتصادی هم دشمن 

را به طور قاطع عقب خواهیم زد.
 امیدواریم که ان شاء الله خدای متعال توفیقات شماها را 
زیاد کند. و آن طوری که از مسائل مربوط به تولید و آنچه امسال 
پیش آمده برای من گزارش شــده، بنده آینده ی روشنی را 
ان شــاء الله می بینم در زمینه ی مسائل اقتصادی، که عرض 
کردیم کلید آن هم همین تولید اســت و رونق تولید است و 
ان شــاء الله روزبه روز این راه روشــن تر خواهد شد و دوستان 
ان شاء الله توفیقات بیشتری را به دست خواهند آورد. و بحمدالله 
اوضاع را، افق را، بنده روشن می بینم؛ یعنی ]با توجّه به[ آنچه 
در مقابل چشــم بنده است، بر اســاس تجربه ها و بر اساس 

اطّلاعاتی که بنده دارم، افق را کاملاً من روشن می بینم.
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محصولاتسایپا

آگهــی تغییــرات شــرکت تعاونــی کارکنــان 
نظام ســلامت کشــور بــه شــماره ثبــت 318899 
و شناســه ملــی 10103543516 بــه اســتناد 
ــورخ  ــادی م ــی ع ــع عموم ــه مجم صورتجلس
و مجــوز شــماره 982/15/159193   97/06/04
و  کار   ، تعــاون  کل  اداره   98/06/25 مــورخ 
ــات  ــران تصمیم ــتان ته ــی اس ــاه اجتماع رف
ــود  ــاب س ــه و حس ــد : ترازنام ــاذ ش ــل اتخ ذی
و زیــان ســال مالــی 1396 مــورد تصویــب 
قرارگرفــت. نعمــت الــه ســیف بــه شــماره ملــی 
3961674671 ، جــواد اصغــری بــه شــماره ملــی 
ــماره  ــه ش ــی ب ــین مومن 2092163205 و حس
ملــی 0047218770 بــه عنــوان بازرســان اصلــی 
آقــای محمــد جعفــر خــدا رحمــی بــه شــماره 
ــی  ــازرس عل ــوان ب ــه عن ــی 3961752605 ب مل
ــاب  ــی انتخ ــال مال ــدت یکس ــرای م ــدل ب الب
گردیدنــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 
اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

تهــران )666359( 

ــی نگیــن  آگهــی تغییــرات شــرکت تعاون
ــه شــماره ثبــت 399089  ــه ب ایثــار خاورمیان
ــتناد  ــه اس ــی 10320503765 ب ــه مل و شناس
ــورخ  ــادی م ــی ع ــع عموم ــه مجم صورتجلس
و  ،کار  تعــاون  کل  اداره  مجــوز  و   95/11/01
ــماره  ــران بش ــتان ته ــی اس ــاه اجتماع رف
952/15/410353 مــورخ 95/12/23 و شــماره 
ــورخ 95/12/21 تصمیمات  952/15/407535 م
ذیــل اتخــاذ شــد : - صورتهــای مالــی منتهی 
ــه ,  ــامل ترازنام ــی 1394 ش ــال مال ــه س ب
حســاب ســود و زیــان مــورد تصویــب قــرار 
ــماره  ــعبانی بش ــد ش ــای حمی ــت. - آق گرف
ملــی0046537333 بــه ســمت بــازرس 
ــماره  ــی بش ــا گرج ــای محمدرض ــی و آق اصل
ملــی 1288054416بــه ســمت بــازرس علــی 
ــی انتخــاب  ــرای مــدت یکســال مال البــدل ب
گردیدنــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک 
ــات  ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب کش

ــران )666358(  ــاری ته غیرتج

ــت  ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــمند ب ــگار هوش ــانه ن ــرکت رس ــرات ش ــی تغیی آگه
435824 و شناســه ملــی 14003348422 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده 
مــورخ 1398/07/15 و بــه موجــب ســند صلــح شــماره 80021 مــورخ 98/2/29 دفترخانــه اســناد 
رســمی شــماره 181 تهــران آقایــان : حســین محروقــی ک.م 1060392615 و مهــدی جاودانــی ک.م 
ــه  ــود را ب ــای خ ــرکه ه ــهم الش ــه س ــادل کلی ــال مع ــون ری ــغ 5 میلی ــک مبل 2091991228 هری
ــد . اســامی  ــا شــماره ملــی 5449708475 صلــح حقــوق نمودن آقــای علیرضــا نــوده فراهانــی ب
ــی  ــوده فراهان ــا ن ــای علیرض ــت : آق ــرح اس ــن ش ــک بدی ــرکه هری ــهم الش ــزان س ــرکا و می ش
ــی دارای  ــوده فراهان ــه ن ــای روح ال ــال و آق ــون ری ــی 5449708475 دارای 10 میلی ــماره مل ــا ش ب
40000000 ریــال ســهم الشــرکه دارنــده ک.م 0067066879   محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران 
ــهر  ــزی ، ش ــش مرک ــران ، بخ ــتان ته ــه 17 ، شهرس ــران - منطق ــتان ته ــد: اس ــه آدرس جدی ب
تهــران، محلــه  بلــوار ابــوذر ، خیابــان گلابتــون ، خیابــان پرســتار جنوبــی ، پــلاک 16 ، ســاختمان 
بهــاران )تاکســیرانی( ، بلــوک 1 ورودی 1 ، طبقــه اول ،  واحــد 22  کد پســتی   1767688347 تغییــر 
یافــت و مــاده مربوطــه بــه شــرح فــوق اصــلاح گردیــد .  ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )666361( 

ــرکت  ــوه ش ــکر فیروزک ــد و ش ــدی قن ــارت تولی ــعه وتج ــرکت توس ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه اســتناد صورتجلســه  ــه شــماره ثبــت 1227 و شناســه ملــی 10102622750 ب ســهامی خــاص ب
ــماره  ــی زاده ش ــرف تق ــد : - اش ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 98/07/07 تصمیم ــره م ــت مدی هیئ
ــی  ــماره مل ــان ش ــا مهجوری ــره ومحمدرض ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی ــی 0032807686 بس مل
0060693371 بســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره و جعفرمهجوریــان شــماره ملــی 0380620502 
بســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت مدیــره انتخــاب گردیدنــد. وحــق امضــا کلیــه اوراق واســناد 
ــادی  ــلامی و اوراق ع ــا وعقوداس ــروات قرارداده ــفته ب ــک س ــل چ ــرکت ازقبی بهاداروتعهدآورش
واداری بــا امضــا مدیرعامــل بــه تنهایــی و درغیــاب مدیرعامــل بــا امضــا رئیــس هیئــت مدیــره 
ــت اداره  ــار سرپرس ــی تب ــه قل ــت ال ــد. حج ــی باش ــرکت معتبرم ــا مهرش ــراه ب ــی هم ــه تنهای ب
ثبــت شــرکت هــا وموسســات غیــر تجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد 
ــا و  ــرکت ه ــت ش ــع ثب ــران مرج ــتان ته ــلاک اس ــناد و ام ــت اس ــور اداره کل ثب ــلاک کش و ام

ــوه )666357(  ــاری فیروزک ــات غیرتج موسس

ــه  ــت 32042 و شناس ــماره ثب ــه ش ــر ب ــتاره هن ــر س ــری تصوی ــرکت هن ــرات ش ــی تغیی آگه
ملــی 10320887707 بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 1398/05/26 و مجوز شــماره 
98/184328 مورخــه 98/05/26 ســازمان امورســینمایی و ســمعی بصــری تصمیمــات ذیــل اتخــاذ 
شــد : محمــد شــهبازی بــه شــماره ملــی 0060218592 بــه ســمت مدیــر عامــل و عضــو هئیــت 
ــت  ــس هیئ ــمت رئی ــه س ــی 0079148522 ب ــماره مل ــه ش ــری ب ــر جاقچ ــاه رهب ــره و فریم مدی
مدیــره و داود محمــدی مقتدریــان بــه شــماره ملــی 0080411101بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره 
انتخــاب شــدند . کلیــه اوراق و اســنادبهادار و تعهــدآور موسســه از قبیــل چــک ســفته بــروات و 
قراردادهــا و عقــود اســلامی و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء مدیرعامــل بــه تنهایــی همــراه بــا 
مهــر موسســه معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و 

موسســات غیرتجــاری تهــران )666356( 

تاســیس شــرکت با مســئولیت محــدود بهینــه ســازان نیــروی غــرب درتاریــخ 1398/05/06 به 
شــماره ثبــت 544784 بــه شناســه ملــی 14008502146 ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردیــده 
کــه خلاصــه آن بــه شــرح زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت :مطالعــه، 
ــا،  ــی ارزش طرحه ــت، مهندس ــارت، مدیری ــاخت، نظ ــراء، س ــی، اج ــرح، طراح ــه ط ــاوره، تهی مش
نظــارت بــر اجــرای طرحهــای مربــوط بــه رســته هــای بــرق، آب، نفــت و گاز و ســایر منابــع انــرژی 
اعــم از تجدیدپذیــر و تجدیدناپذیــر، پســتهای بــرق و مخابــرات، آب و فاضــلاب، محیــط زیســت، 
تاسیســات، ابنیــه، ســد و نیروگاههــای آبــی، طراحــی سیســتمهای روشــنایی صنعتــی مســکونی 
و جــاده ای، ســدهای تنظیمــی، تاسیســات تولیــد انتقــال و توزیــع نیــروی بــرق، انجــام مطالعــات 
ــد و  ــش تولی ــات بخ ــال، مطالع ــع و انتق ــوق توزی ــع، ف ــای توزی ــبکه ه ــاوره در ش ــات مش و خدم
ــادی،  ــای اقتص ــرح ه ــه ط ــات و تهی ــه مطالع ــام کلی ــر، انج ــیلی و تجدیدپذی ــای فس ــروگاه ه نی
فنــی و زیســت محیطــی بــرای نیــروگاه هــای مقیــاس کوچــک تجدیدپذیــر و ســوخت فســیلی، 
تامیــن تجهیــزات نیــروی بــرق در حــوزه تولیــد، انتقــال، فــوق توزیــع و توزیــع، دیســپاچینگ و 
طــرح هــای بهــره بــرداری و بهینــه ســازی مربوطــه، بهینــه ســازی و ممیــزی انــرژی در صنعــت 
و ســاختمان و انجــام خدمــات فنــی مشــترک از جملــه رایانــه ای و آزمایشــگاهی، خدمــات نقشــه 
کشــی و نقشــه بــرداری، تهیــه و تدویــن دســتورالعمل هــا و اســتانداردها بــرای اجــرای پــروژه 
هــا و اســتقرار III، خدمــات مشــاوره و تهیــه طــرح هــای توجیهــی بــرای دریافــت مصوبــه هــای 
شــورا عالــی اقتصــاد و شــورا عالــی فنــی، تدویــن فهرســت بهــاء در تمامــی رســته هــا، مطالعــات 
و خدمــات مشــاوره اولویــت هــای تحقیقاتــی در رســته هــای بــرق- آب و نفــت و گاز، صنعــت و 
معــدن، بازرســی و بازبینــی فنــی و صــدور خدمــات فنــی و مهندســی و انجــام قراردادهــای کلیــد 
در دســت و مدیریــت طــرح، برداشــت اطلاعــات جغرافیایــی و اســتقرار ســامانه GIS، طراحــی و 
اجــرای ســخت افــزاری و نــرم افــزاری سیســتم هــای اتوماســیون، تهیــه و طراحــی نــرم افزارهای 
کاربــردی، طراحــی و ســاخت ســخت افــزار یــا انجــام مهندســی معکــوس، تامیــن نیــروی انســانی 
متخصــص بــرای فعالیــت هــای تخصصــی ســازمان هــا، مشــارکت بــا شــرکت هایــی کــه ارتبــاط 
بــا خــط و مشــی و مقاصــد شــرکت داشــته باشــد بــا رعایــت مقــررات و انجــام هرگونــه فعالیــت 
کــه بطــور مســتقیم و غیــر مســتقیم بــا موضــوع شــرکت مرتبــط باشــد، درصــورت لــزوم پــس 
ــه مــدت نامحــدود  ــخ ثبــت ب ــط مــدت فعالیــت : از تاری از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع ذیرب
مرکــز اصلــی : اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، قائــم مقــام-
ســنایی ، خیابــان میــرزای شــیرازی ، خیابــان هفدهــم ، پــلاک 22 ، طبقــه اول ، واحــد 3 کدپســتی 
1586655314 ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ 1000000 ریــال نقــدی میــزان 
ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا آقــای اشــکان ندیمــی بــه شــماره ملــی 3240373580 دارنــده 
ــی 3341527613  ــماره مل ــه ش ــد ب ــرادی مج ــراد م ــای علیم ــرکه آق ــهم الش ــال س 500000 ری
دارنــده 500000 ریــال ســهم الشــرکه اعضــا هیئــت مدیــره آقــای اشــکان ندیمــی بــه شــماره ملی 
ــه مــدت نامحــدود آقــای علیمــراد مــرادی  ــره ب ــه ســمت رئیــس هیئــت مدی 3240373580و ب
مجــد بــه شــماره ملــی 3341527613و بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود و 
بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و 
تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــراوات، قراردادهــا، عقــود اســلامی و همچنیــن کلیــه 
ــرکت  ــر ش ــا مه ــراه ب ــره هم ــت مدی ــس هیئ ــل و رئی ــاء مدیرعام ــادی و اداری باامض ــای ع نامهه
معتبــر مــی باشــد. اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه 
منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبت 

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )666360( 

به گزارش اعتبار، رضا رحمانی در برنامه نگاه یک که از 
شبکه اول سیما پخش شد، بیان کرد: در شرایط کنونی، افزایش 
نرخ کالا و خدمات به هیچ عنوان از سوی دستگاه های دولتی 
انجام نخواهد شد و حتی مواردی اخیراً مصوباتی از ستاد تنظیم 
بازار کشور برای افزایش قیمت دریافت شد، فعلاً معلق شده 
است و برای جلوگیری از برخی سوء استفاده ها افزایش قیمت 

غیرقانونی است.
هر گونه افزایش قیمت در شرایط کنونی سو 

استفاده و تخلف است
وی با اعلام اینکه هر گونه افزایش قیمت هم سوء استفاده 
و هم تخلف اســت و به طور جدی برخورد خواهد شد، افزود: 
تمهیدات چند لایه برای جلوگیری از افزایش قیمت ها اتخاذ 
شده است که در بخش اول خود اصناف و اتحادیه های تحت 
پوشش آن ها مکلف اند نظارت دقیقی روی واحدهای صنفی 
زیر مجموعه خود داشته باشند و در بخش دوم سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان و ســازمان های صمت 

استان ها مسئول هستند تا آرامش بازار را حفظ کنند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: همچنین در قالب 
گشت های مشترک و حتی با بهره گیری از ظرفیت های بسیج 
اصنــاف و با توجه به اعلام آمادگی ســایر بخش ها از جمله 
دادستانی در صورت مشاهده هر نوع سوء استفاده و تخلف به 
سبب شــرایط حاضر با متخلفین برخورد قانونی لازم انجام 

خواهد گرفت.
رحمانی تأکید کرد: مجموعه این اقدامات با توجه به 
ذخایر مناســب کالاهای اساسی در انبارها و حجم تولیدات 
صنعتی کشور که به میزان کافی است، ان شاالله به ثبات بازار 

کمک خواهد کرد.
فرماندهی اجرای طرح سهمیه بندی بنزین با 

وزارت کشور است
وی در خصوص اجرای طرح سهمیه بندی بنزین تصریح 
کرد: فرماندهی اجرای این طرح با وزارت کشور است و سازمان 
برنامه و بودجه و وزارت کار و وزارت صمت در آن همکاری دارند.

کنترل بازار، علاوه بر رصد 100 قلم کالای 
اساسی عمومیت داده شده است

این مسئول خاطر نشان کرد: شخصاً درخصوص نظارت؛ 
علاوه بر یکصد قلم کالای اساسی و ضروری مد نظر ما کنترل 
بازار عمومیت داده شده و مسئولین مکلف اند علاوه بر نظارت 
این صد قلم سایر اقلام کالایی موجود در بازار را رصد و قیمت 

قانونی و مصوب آن ها را کنترل نمایند.
رصد 100قلم کالای اساسی و 44 محصول 

تولیدی توسط وزارت صمت
رحمانی در این خصوص یادآوری کرد: وزارت صمت در 
طول سال به صورت ویژه یکصد قلم کالای در سطح بازار و ۴۴ 
قلم محصول تولیدی را مورد توجه قرار داده و قیمت و روند آن ها 
را به دقت کنترل می کند که شامل گروه های مختلف صنفی از 

جمله غذایی، بهداشت، فولاد و... می شود.
آنالیز روزانه حجم تولیدات کشور برای حفظ 

آرامش بازار
وی همچنین تصریح کرد: شخصاً به صورت روزانه این 
۴۴ قلم را کنترل می کنم و گزارشات لازم را به رئیس جمهور و 
نمایندگان مجلس و دستگاه های مرتبط اطلاع رسانی نموده و 
همچنین برای حفظ آرامش بازار و تأمین اقلام مورد نیاز مردم 

به صورت روزانه حجم تولیدات کشور آنالیز می شود.
افزایش قیمت نمی تواند متوجه اقلام کالایی شود

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: خوشبختانه با توجه 
به اینکه حمل و نقل کالا از طریق وسایل نقلیه با سوخت گازوئیل 
انجام  می شود و اینکه قیمت گازوئیل نیز افزایش نیافته در این 

بخش افزایش قیمت نمی تواند متوجه اقلام کالایی شود.
علت افزایش آمار واردات در مقطعی تآمین 

کالاهای اساسی بوده است
رحمانی در بخش دیگری از سخنان خود در خصوص 
واردات نیز گفت: به سبب سیاست تأمین حداکثری کالاهای 
اساسی مورد نیاز کشور در مقطعی واردات این اقلام افزایش 
یافته است و به همین دلیل آمار واردات در مقطعی افزایش یافته 

بود.
وی خاطر نشان کرد : اقتصاد ما از گذشته دارای برخی 
مشکلات ساختاری بوده و به نوعی در طول سالیان گذشته بر 
روی واردات طراحی شده بود، اما این معادله چند سال اخیر 
تغییر یافته و با توجه به تأکید مقام معظم رهبری این نگاه به 
طور جدی در سطح کشور اصلاح شده است و اگر در ۶ ماهه 
نخست امسال افزایش در واردات داشتیم به خاطر احتیاط در 

تأمین کالاهای اساسی مورد نیاز کشور بوده است.
برنامه وزارت صمت مدیریت واردات و کاهش 

آن است
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه در مجموع 
درخصوص واردات کالا برنامه وزارت صمت مدیریت واردات و 
کاهش آن است، گفت: در همین راستا طی سال 9۷ در مقایسه 
با سال قبل آن )9۶( واردات انواع کالاهای مصرفی ۳1.۲ درصد 
کاهش یافته و کالاهای واسطه ای 1۶.8 و کالاهای سرمایه ای 
بیش از ۲1.8 درصد کاهش داشــته است. از طرفی در بخش 

قاچاق کالا نیز با توجه به عدم توجیه پذیری قاچاق به سبب 
افزایش نرخ ارز و همچنین با توجه به برنامه جامع کنترل واردات 
غیر رسمی به کشور خوشبختانه در این بخش نیز با کاهش 

چشمگیری مواجه بودیم.
ممنوعیت واردات 1524 قلم کالا در حمایت از 

تولید داخل
رحمانی همچنین تصریح کرد: هم اکنون از ۶ هزار ردیف 
تعرفه واردات کالا وزارت صمت 1۵۲۴ ردیف را ممنوع نموده 
که این اتفاق طی یکسال گذشته بوده است و این ممنوعیت با 

عنایت به تولید کافی این کالاها در داخل کشور بوده است.
وی تأکید کرد: اگر در نقطه ای از کشور کالایی تولید شود 
و به میزان کافی باشــد اگر به ما اعلام شود حتما واردات آن را 
ممنوع می کنیم و اگر تولیدات داخلی به میزان کافی نبود با 

اعمال تعرفه سعی می کنیم واردات آن را مدیریت نماییم.
اگر تولید داخلی کالایی به میزان کافی بود، در 

جلوگیری از واردات آن کوتاه نمی آیم
وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه تصریح کرد: تکلیف 
شرعی و قانونی خودم می دانم که اگر تولید داخلی کالایی به 
میزان کافی مسجل شود، به هیچ وجه درخصوص جلوگیری 

از واردات آن کوتاه نمی آیم.
رحمانی ادامــه داد : نزدیک ۴۰ درصد از GGG) تولید 
ناخالص ملــی( مربوط به وزارت صمت اســت و با توجه به 
گستردگی خدمات این وزارتخانه و مخاطبان آن، اگر در مواردی 

ما نیز اطلاع نداشته باشیم از همه تولیدکنندگان درخواست 
داریم در صورت داخل ســازی کالایی مــوارد را حتماً به ما 

اطلاع رسانی کنند.
اگر زمانی واردات شیرین بوده است، امروز برای 

ما کاملا تلخ است
وی با اعلام اینکه اگر زمانی واردات شیرین بوده است، 
امروز برای ما کاملا تلخ است، خاطر نشان کرد: در بخش هایی 
نیز به عنوان نمونه مانند لاستیک سنگین، بخش عمده  
تأمین نیاز کشور از طریق واردات بوده و در همین راستا امروز 
۵ طــرح بزرگ با میزان پیشــرفت 1۰ تــا 9۰ درصد در 
اســتان هایی همچون اردبیل، کرمانشاه و چهارمحال و 
بختیاری در حال اجرا است و در این بخش ها نیز به دنبال 

خودکفایی هستیم.
تأمین نیازها از طریق داخلی سازی را دنبال 

می کنیم
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه ما را به اعتبار 
رفتارهای گذشته در واردات مورد تخطئه قرار می دهند، افزود: 
در حالی که طبق فرمایشات مفام معظم رهبری و اعتقادی که 
هم اکنون در وزارت صمت هست با جدیت دنبال کاهش واردات 
و خودکفایی در تأمین نیازهای داخلی کشور هستیم و تأمین 

نیازها از طریق داخلی سازی در کشور را دنبال می کنیم.
راهکار اساسی حل مشکلات کشور توجه به 

رونق تولید است

رحمانی در بخش بعدی سخنان خود تولید را مؤلفه 
ملی توسعه و یکی از ارکان پیشرفت کشورهای توسعه یافته 
دانست و گفت: به عبارتی تولید یکی از مؤلفه های قدرت 
کشورها اســت و از جهات مختلف آثار بی بدیلی بر روی 
حوزه های مختلف اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی دارد و رفع 
بیکاری یکی از تبعات اثرگذار و مهم اجتماعی آن است و 
می تواند به شکوفایی انسان ها کمک کند. لذا راهکار اساسی 

حل مشکلات کشور توجه به رونق تولید است.
ظرفیت های معدنی یک موهبت  و فرصتی 

ارزشمندی است
وی با اشاره به اینکه امسال وزارت صمت در ۷ محور 
فعالیت های خود را دنبال می کند، اضافه کرد: دو عنوان اصلی 
نهضت ســاخت داخل و انقلاب معدنــی به عنوان کلید 
واژه هایی در راستای جلب توجه مردم و رسانه ها و همکاری 
آن ها برای توسعه این بخش ها مورد توجه قرار گرفته است. 
ظرفیت هــای معدنی یکی از موهبت هــا و فرصت های 
ارزشمندی است که خداوند در کشور ما به عنوان یک نعمت 

در اختیار ما قرار داده است.
با حجم اکتشافات کنونی جزو 10 کشور پر 

پتانسیل معدنی جهان هستیم
وزیــر صنعت، معدن و تجارت با اعلام اینکه با حجم 
اکتشافات کنونی جزو 1۰ کشور پر پتانسیل معدنی جهان 
هستیم، ادامه داد: اکتشافات ما هنوز عمقی نشده و هم اکنون 
بیشتر سطحی است و ژئوفیزیک است و اگر اکتشافات با روند 
کنونی کامل شود یقین دارم حتی جایگاه سوم جهان را داشته 
باشیم و در راستای برنامه محوری انقلاب معدنی ۵ زیر برنامه 
شامل تهیه نقشه راه معدن کشور، فعال سازی معادن کوچک 
توسعه اکتشافات به عنوان مبنای ظهور و بروز ظرفیت های 
واقعی، تجهیز و نوسازی معادن و تکمیل زنجیره ارزش فلزات 
اساسی را در دستور کار داریم. درخصوص حوزه اکتشافات به 
عنوان رکن توسعه معادن کشور باید گفت که بدون اکتشاف 

هراقدام و اظهار نظر ما محدود به شعار خواهد بود.
بالغ بر 300 هزار کیلومتر مربع اکتشافات 

معدنی در حال انجام است
رحمانی بیان کرد: لذا با توجه به اینکه از ابتدا تاکنون 
تنها ۵۰۰ هزار کیلومتر مربع اکتشافات معدنی داشتیم فقط 
در سال جاری ذیل این برنامه اکتشافات بالغ بر ۳۰۰ هزار 
کیلومتر مربع در حال انجام است که ۲۰۰ هزار کیلومتر مربع 
آن توسط سازمان توسعه ای ایمیدرو و 1۰۰ هزار کیلومتر 
آن از طریق کنسرسیومی با حضور شرکت های همچون گل 

گهر، چادرملو، میدکو و... در حال انجام است.
وی ادامه داد: به عنوان نمونه اخیرا در سفری که به 
استان کرمان داشتم و طرح های معدنی و صنایع معدنی 
مختلفی در این استان به بهره برداری رسید، باید گفت در 
این استان از گذشته تاکنون فقط ۲۶ هزار کیلومتر مربع 
طرح اکتشــافی انجام شده بود که امسال بالغ بر ۲۰ هزار 
کیلومتر مربع توسط ایمیدرو در این استان انجام می شود و 
همچنین با سایر اکتشافات این رقم با گذشته برابری می کند.
افزایش 100 برابری تولید زنجیره فولاد نسبت 

به اول انقلاب
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برخی آمارها 
و ارقام ادامه داد: ابتدای انقلاب اسلامی زنجیره تولید فولاد 
کشور در حدود ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار تن بوده است و تا سال 
1۴۰۰ ، 9۰ میلیون تن دیگر به این زنجیره افزوده می شود 
. همچنین حجم تولید فولاد خام در ابتدای انقلاب حدود 
۵۰۰ هزار تن بوده که امروز به ۲8 میلیون تن رســیده و تا 
ســال 1۴۰۰ تولید فولاد خام به میزان ۵۵ میلیون تن در 
دستور کار است و به عبارتی تولید زنجیره فولاد به بیش از 

1۰۰ برابر نسبت به اول انقلاب افزایش یافته است.
در تولید مس هم اکنون بالغ بر 2,5 میلیارد 

یورو طرح در دست اجرا داریم
رحمانی افزود : این شــروع کار است و ما یک برنامه 
دراز مدت در بخش معدن داریم که از جمله در تولید مس 
به دنبال رسیدن به عدد 8۰۰ هزار تن هستیم در آلومینیوم 
این رقم بالغ بر 1.۵ میلیون تن اســت که با توجه به برنامه 
افتتاح مجتمع آلومینیوم جنوب، ظرفیت کنونی تولید 
آلومینیوم کشور دوبرابر خواهد شد. در تولید مس نیز هم 
اکنون بالغ بر ۲.۵ میلیارد یورو طرح در دست اجرا در سطح 

کشور داریم.
وی با اشــاره به ضرورت تداوم این برنامه ها در سالهای 
آینده خاطر نشان کرد: یکی از آفات برنامه ریزی در بخش های 
مختلف کشور اعمال سلایق با تغییر دولت هاست. البته با توجه 
به رویکرد غیر سیاسی در بخش صنعت و تولید کشور رویه و 
مشی ما بر همین مبنا و برنامه ها به گونه ای طراحی شده که 
کارها قطعا رها نخواهد شد و ضمن اینکه برخی برنامه های ما 
تا 1۴۰۰ اجرایی شده و نتایج آن به بار خواهد نشست می توان 
گفت که این برنامه طراحی شده به گونه ای است که محدود به 
زمان نیست و ان شاالله به مطالبه مردم و حتی رسانه ها تداوم 

خواهد یافت.
ادامه در صفحه ۶

رضارحمانیوزیرصمت:میخواهیممردمدرشرایطحاضرکمترینآسیبراببینند

هر گونه افزایش قیمت در شرایط کنونی سو استفاده و تخلف است 

رهبر معظم انقلاب اسلامی با اشاره به طرح مدیریت مصرف بنزین:

مسئولان مراقب افزایش قیمت ها باشند/مردم صف خود را از اشرار جدا کنند
حضرت آیت الله خامنه ای صبح امروز )یکشنبه( در 
ابتدای جلسه ی درس خارج فقه درباره ی مسائل پیش آمده 
پس از اجرای طرح مدیریت مصرف سوخت، مطالبی بیان 
کردند. متن کامل بیانات رهبر انقلاب اسلامی دراین باره به 

شرح زیر است:
بسم الله الرحمن الرحیم

و الحمدلله ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی سیّدنا 
محمّد و آله الطّاهرین و لعنة الله علی اعدائهم اجمعین.

 قبل از اینکه بحث را شروع بکنیم، من عرض بکنم 
که در این یکی دو روز خب یک حوادثی به دنبال مصوّبه ی 
سران کشور، سران قوا اتفّاق افتاد؛ دیروز، دیشب، پریشب، 
در برخی از شهرهای کشور؛ و متأسّفانه مشکلاتی هم درست 
شد، تعدادی جان باختند و مراکزی تخریب شد؛ از این کارها 

هم شد در این یکی دو روزه. چند نکته را باید توجّه داشت؛ 
اوّلاً وقتی یک چیزی مصوّبه ی سران کشور هست، آدم باید 
با چشــم خوش بینی به او نگاه کند، بنــده در این قضیّه 
سررشته ندارم یعنی تخصّص این کار را ندارم، گفتم هم به 
آقایــان؛ گفتم من چون نظرات کارشــناس ها هم در این 
قضیّه ی بنزین مختلف است، بعضی ها آن را لازم و واجب 
میداننــد بعضی ها مضــر میدانند، بنابرایــن من هم که 
صاحب نظر نیســتم در این قضایا؛ گفتم من صاحب نظر 
نیستم لکن اگر سران سه قوّه تصمیم بگیرند، من حمایت 
میکنم. من این را گفتم، حمایت هم میکنم. سران قوایند، 
نشستند با پشتوانه ی کارشناسی یک تصمیمی برای کشور 

گرفتند، باید عمل بشود به آن تصمیم؛ این یک نکته.
 نکته ی دوّم اینکه خب بله، یقیناً بعضی از مردم از 

این تصمیم یا نگران میشــوند یا ناراحت میشوند یا به 
ضررشان است یا خیال میکنند به ضررشان است، به هر 
تقدیر ناراضی میشوند، لکن آتش زدن به فلان بانک، این 
کار مردم نیست، این کار اشرار است؛ کار اشرار است، این 
را باید توجّه داشت. در یک چنین حوادثی معمولاً اشرار، 
کینه ورزان، انسانهای ناباب وارد میدان میشوند، گاهی 
بعضی از جوانها هم از روی هیجان با اینها همراهی میکنند 
و این جور مفاسد را به بار می آورند. این مفاسد هیچ مشکلی 
را درســت نمیکند جز اینکه علاوه ی بر هر مشکلی که 
هســت، ناامنی را هم اضافه میکند. ناامنی بزرگ ترین 
مصیبت برای هر کشوری است، برای هر جامعه ای است، 
اینها قصدشان این است. شما ملاحظه کنید در این دو 
روز تقریباً یعنی دو شــب و یــک روزی که از این قضایا 

گذشــته همه ی مراکز شرارت دنیا علیه ما، این کارها را 
تشــویق کردند؛ از خانواده ی منحوس خبیث خاندان 
پهلوی تا مجموعه ی خبیث و جنایت کار منافقین، اینها 
دارند مرتبّاً در فضای مجازی و در جاهای دیگر تشویق 
میکنند، ترغیب میکنند که این شرارتها انجام بگیرد. من 
عرضم این است: هیچ کس به این اشرار کمک نکند؛ هیچ 
انسان عاقل و شایسته ای که به کشور خودش علاقه مند 
است، به زندگی راحت خودش علاقه مند است، به اینها 
نباید کمک بکند؛ اینها اشــرارند، این کارها کار مردم 

معمولی نیست.
 مسئولین هم البتّه دقّت کنند، مواظبت کنند، هرچه 
ممکن است از مشکلات این کار کم کنند. حالا من دیروز 
دیدم در تلویزیون که بعضی از مســئولین محترم آمدند 

گفتند که ما مراقبیم که این افزایش قیمت موجب افزایش 
قیمت اجناس و کالاها نشود؛ خب بله، این مهم است؛ چون 
الان گرانی هست، بنا باشد باز اضافه بشود گرانی، خب این 
برای مردم خیلی مشــکلات درست میکند؛ باید مراقبت 
کنند. این مراقبتها را اینها بکنند، مسئولین حفظ امنیّت 
کشــور هم به وظایفشان عمل کنند. مردم عزیز ما هم که 
خوشــبختانه در قضایای گوناگون این کشــور بصیرت 
خودشان را، آگاهی خودشان را نشان دادند، بدانند که این 
حوادث تلخ از ناحیه ی کیست و چگونه است، این آتش زدن 
و خــراب کردن و ویران کردن و دعوا کردن و ناامنی ایجاد 
کردن مال چه کسی است؛ این را بفهمند، توجّه کنند؛ که 
میفهمند هم مردم، ملتفتند؛ و از اینها فاصله بگیرند. این آن 
توصیه ی ما است، مسئولین کشور هم به وظایفشان به طور 

جدّی عمل کنند.
 بالاخره وقتی یک تصمیمی گرفته شد از ناحیه ی 
سران ســه قوّه، بحث دولت نیست، بحث یک وزارتخانه 
نیست، سران ســه قوّه ی کشور نشستند یک تصمیمی 
گرفتند؛ به یک پشتوانه ی کارشناسی هم متّکی است. گفتم 
من صاحب نظر نیستم در این قضیّه لکن به عنوان یک آدمی 
که میبیند مسئولین کشــور تصمیم گرفتند. زمان امام 
)رضوان اللهّ علیــه( هم همین جور بود؛ یــک کارهایی را 
مسئولین، سران سه قوّه تصمیم میگرفتند و اجرا میشد، 
حالا هم همین جور اســت. امیدواریم ان شاء الّله به کمک 
مردم، به هم فکری و هم افزایی مســئولین و دلســوزی و 
پیگیری آنها و لطف الهی ان شاء الّله این کار به بهترین وجهی 

پیش برود.



محسن هاشمی  رئیس شورای شــهر تهران گفت: البته گران شدن بنزین 
پیامدهایی نیز برای مدیریت شهری دارد که یکی از آنها افزایش تقاضای استفاده 
از حمل و نقل عمومی به خصوص مترو و اتوبوس در ساعت پیک تردد است که 
باید نسبت به تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی اقدام کنیم. ایشان با بیان اینکه 
بر اساس قانون هدفمندی یارانه ها، باید بخشی از درآمدهای بنزین صرف توسعه 
حمل و نقل عمومی شود که متاسفانه این امر در دوره های قبل محقق نشده 
اســت که نامه ای با امضای ریاست شورا به اســحاق جهانگیری، معاون اول 
رئیس جمهوری ارسال کردیم و خواستار تشکیل کارگروه ویژه ناوگان اتوبوس و 
مترو شدیم و به نظر می رسد بتوانیم در راستای این موضوع اقدامی انجام دهیم.  
وی در بخش دیگری از سخنان خود پیش از دستور جلسه دیروز شورای شهر، 
با اشاره به بارش برف روز شنبه و ایجاد مشکلاتی برای تردد شهروندان، افزود: 
شهردار تهران در جلسه هم اندیشی با اعضای شورا، گزارش مشکلات روز شنبه 
را ارائه و اعلام کرد در این خصوص در حال انجام بررسی های لازم است تا اگر 

مقصری در این باره وجود داشته، با او برخورد لازم انجام شود. 

حمایتهمهجانبه
ازحملونقل
عمومی

محسن هاشمی

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی جهت تأمین نظر شورای نگهبان 
موادی از لایحه تجارت را اصلاح و در مورد رفع ایراد شورای نگهبان به لایحه ایجاد 
هشت منطقه آزاد تجاری-  صنعتی، اصلاح محدوده سه منطقه آزاد تجاری- صنعتی و 
ایجاد مناطق ویژه اقتصادی در جلسه علنی که بر این اساس، عنوان این لایحه به شرح 
زیر اصلاح شد: لایحه ایجاد هشت منطقه آزاد تجاری- صنعتی، اصلاح محدوده دو 
منطقه آزاد تجاری- صنعتی و ایجاد منطقه ویژه اقتصادی علاوه بر این، بند یک ماده 
واحده این لایحه نیز اصلاح شد: بر این اساس در استان های گلستان )اینچه برون(، ایلام 
)مهران(، اردبیل )اردبیل(، سیستان و بلوچستان )سیستان(، کردستان )بانه، مریواچن(، 
هرمزگان )جاسک(، بوشهر )بوشهر(، کرمانشاه )قصرشیرین( منطقه آزاد تجاری صنعتی 
مطابق نقشه های پیوست مصوب هیئت دولت ایجاد می شود. بند دو ماده واحده نیز به 
این شرح اصلاح شد: اراضی نیمه شمالی جزیره هرمز به وسعت ۲1 کیلومتر مربع به هم 
پیوسته و راه اتصال دریای آن به جزیره قشم را مطابق نقشه پیوست، پس از تایید ستاد 
فرماندهی کل قوا به محدوده منطقه آزاد تجاری - صنعتی قشم ملحق و محدوده 

منطقه آزاد ماکو را مطابق نقشه های پیوست مصوب هیئت دولت اصلاح کند.

اصلاحلایحهایجاد
مناطقآزادو
لایحهتجارت

مجلس شورای اسلامی

سردار مهری، رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا اعلام کرد که حقوق تمامی 
کارکنان وظیفه نیروهای مسلح از طریق بانک سپه پرداخت خواهد شد. او 
درباره طرح تجمیع حساب های بانکی کارکنان وظیفه، اظهارکرد: در راستای 
اجرای ابلاغیه ستاد کل نیروهای مسلح و به منظور تسهیل و تسریع در فرایند 
پرداخت حقوق و مزایای کارکنان وظیفه نیروهای مسلح، طرح سرباز کارت 
اجرایی شده است. وی ادامه داد: در این طرح، همه کارکنان وظیفه که از 
18آبان ماه مشغول به خدمت شده اند به صورت یکپارچه از طریق بانک سپه 
حقوق و مزایای خود را دریافت می کنند. مهری با بیان اینکه سربازکارت فقط 
تا پایان خدمت سربازی اعتبار دارد، گفت: براساس هماهنگی های انجام شده 
پس از ثبت درخواست اعزام به خدمت، مشمولان از طریق دفاتر خدمات 
الکترونیک انتظامی )پلیس+1۰(، اطلاعات آنان به سیســتم بانک سپه 
منعکس و پس از افتتاح حساب، شماره حساب مشمولان به سامانه وظیفه 
عمومی منتقل می شود و سربازان می توانند با مراجعه به یکی از شعب بانک 

سپه سراسر کشور، کارت عابربانک خود را دریافت کنند. 

اجرایطرح»سرباز
کارت«برایواریز
حقوقسربازان

سردار تقی مهری

رضا رحمانی، وزیر صمت در نشست رسمی ستاد تنظیم بازار بیان کرد: 
اصناف و اتحادیه ها برای تامین 1۰۰ قلم کالای اساسی همکاری لازم را 
داشته اند و وزارت اطلاعات و دستگاه های امنیتی برای ایجاد امنیت در بازارها 
بسیار تلاش کرده اند. این مقام مسئول تاکید کرد: افزایش قیمت در تمام 
کالا ها حتی با مجوز لغو می شود، دستگاه های دولتی یک ریال هم افزایش 
قیمت نخواهند داشت، رئیس جمهور دستور داده اند حتی تقاضا افزایش 
قیمت نیز نداشته باشند. رحمانی با اشــاره به اینکه جامعه نگران تامین 
کالاهای اساسی و سایر کالاها نباشد، گفت: همه مردم بدانند وقتی ذخایر ما 
کافی است دلیل برای افزایش قیمت نداریم، پرونده های گرانفروشی خارج 
رسیدگی می شود. انبار های دولتی و خصوصی کالا های اساسی کاملا تکمیل 
هستند و مردم به شایعات مبنی بر اتمام ذخایر دولتی هیچ توجهی نداشته 
باشند. این مقام مسئول افزود: برخورد با گران فروشی ها به نوعی باشد که 
حتی اسامی برخی از متخلفان را با نصب بنَِر به عموم مردم اعلام کنیم تا 

دیگر کسی قصد بازی با معیشت مردم را نداشته باشد.

اعلاماسامی
گرانفروشانبا
نصببَنِر

رضا رحمانی

زهرا سعیدی نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی نیز در 
این مراسم گفت: رسالت و نقش خیران و سرمایه گذاران بخش خصوصی در 
شرایط کنونی به دلیل مشکلات اقتصادی، بیش از گذشته شده و فعالیت این افراد 
اهمیت مضاعفی پیداکرده است. زهرا سعیدی بابیان اینکه در دین اسلام تاکید 
زیادی به امور خیرخواهانه شده است گفت: کسی که داوطلبانه وارد کار خیر 
می شود جای تحسین دارد و باید موردتکریم قرار گیرد. وی یادآور شد: خیرین 
می توانند دامنه فعالیت های خود را در ساخت مسجد، مدرسه، درمانگاه، خدمات 
عام المنفعه، تحصیل، ازدواج و سایر اموری که جامعه به آن ها نیاز دارد هدفمند 
کرده و هدایت کنند. نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به اهمیت احداث مترو و قطار شهری در این شهرستان تصریح کرد: عملیات 
اجرایی مترو و یکی از آرزوهایی دیرینه مردم شهرستان هم زمان با میلاد باسعادت 
پیامبر اکرم )ص( آغاز خواهد شــد.وی گفت: قطار شهری مبارکه با تلاش و 
کوشش بسیار دارای ردیف اعتبار ملی شد و یک سوم از هزینه های احداث آن از 

طرف فولاد مبارکه و یک سوم هم توسط راه آهن تامین خواهد شد.

امروزنقشورسالت
خیراناهمیتمضاعفی
پیداکردهاست

زهرا سعیدی

علیرضا قنادان مدیرعامل سازمان تاکسیرانی تهران در گفت وگویی، با 
بیان این که عمدتاًٌ خودروهای تاکســی دوگانه سوز هستند، اظهار 
داشت: هیچ کدام از رانندگان تاکســی اجازه افزایش نرخ را ندارند و 
بازرسان سازمان تاکسیرانی در آماده باش هستند تا در صورت بروز 
مشکل و افزایش خودســرانه نرخ کرایه اقدامات لازم را انجام دهند. 
قنــادان ادامه داد: البته رانندگان تاکســی نگران نباشــند، چرا که 
کارشناسان این سازمان در حال بررسی هستند تا اگر مقدار بنزین 
سهمیه ای اعلامی، کفاف تاکسیرانان فعال را نداشته باشد نسبت به 
رایزنی با مسئولان امر اقدام کنند. بر اساس اعلام شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ایران، سهمیه بنزین ماهانه تاکسی های دوگانه سوز 
۲۰۰ لیتر و تاکسی های با سوخت بنزینی ۴۰۰ لیتر اعلام شده است. 
از سوی دیگر دو شرکت اصلی تاکسی اینترنتی پس از افزایش قیمت 
بنزین در اطلاعیه های جداگانه از عدم تغییر نــرخ کرایه ها و ثابت 

ماندن آنها خبر دادند. 

عدمتغییر
کرایه
تاکسیها

علیرضا قنادان

سورنا ســتاری معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری به منظور ارائه 
گزارش درخصوص شهر هوشمند مهمان یکصدو هفتادو هفتمین جلسه 
شورای اسلامی شهر تهران خواهد بود. به گزارش معاونت ارتباطات و 
بین الملل شورای اسلامی شهر تهران، سورنا ستاری، معاون علمی و فناوری 
ریاست جمهوری به منظور ارائه گزارش درخصوص شهر هوشمند میهمان 
یکصدو هفتادو هفتمین جلسه شــورا خواهد بود. گزارش سیدحسن 
رسولی، خزانه دار شورای اســلامی شهر تهران درخصوص حساب های 
درآمد و هزینه شهرداری تهران در مهرماه سال 98 در جلسه شورا ارائه 
خواهد شد. همچنین پرونده مربوط به تعیین تکلیف تعدادی پرونده پلاک 
ثبتی از لحاظ باغ یا غیرباغ بودن نیز در یکصدو هفتادو هفتمین جلسه 
شورا بررسی می شود. بررسی لوایح »تعیین ماموریت ها، حدود اختیارات و 
مسئولیت های شوراهای معماری مناطق« و »معرفی 1۳ نفر از کارکنان 
رسمی شهرداری تهران به عنوان قائم مقام ذیحساب در مناطق و واحدهای 

تابعه« در دستور کار جلسه فردای شورا قرار دارد.

حضورمعاونعلمی
رئیسجمهور
درشورا

سورنا ستاری

محسن کوهکن عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس درباره قطعی 
اینترنت در چند روز اخیر گفت: وقتی در محل کارتان ناامنی پیش می آید 
اولویت اول ایجاد امنیت است که آن هم هزینه هایی دارد. لذا قطعی اخیر 
اینترنت هم هزینه ایجاد امنیت است، البته که می توان از مقامات مسئول 
درخواست کرد که در اولین فرصت و بعد از ایجاد شرایط مد نظرشان و 
برطرف شدن مشکلات احتمالی ارتباطات اینترنت را برقرار کنند. وی قطع 
اینترنت را کاری منطقی دانست که در همه دنیا هم انجام می شود و در 
این باره گفت: کشور همسایه مان عراق وقتی مشکل امنیتی پیش آمد 
اینترنت را قطع کرد چون بــه همان میزان که ارتباطــات اینترنتی و 
تکنولوژی برای خدمت کردن به مردم است آن هایی که به دنبال اقدام علیه 
منافع مردم هستند هم از اینترنت بهره می برند. این نماینده مجلس یادآور 
شد: ۴۰ سال پیش کسی نمی توانست یک حساب بانکی را خالی کند اما 
الان هکرها به دنبال خالی کردن حساب های بانکی هستند که برای این 

موارد هم پرونده های بسیاری در پلیس فتا تشکیل شده است. 

مراجعتصمیمگیر
اینترنترا
برقرارکنند

محسن کوهکن

علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور در مراسم 
بزرگداشت روز کتاب و تجلیل از کتابداران سراسر کشور در یزد گفت: 
هفته ای بر نهاد کتابخانه های عمومی کشور نمی گذرد که تقاضای 
تاسیس،  توسعه یا تعمیر کتابخانه از سوی نمایندگان محترم مجلس 
شورای اسلامی، ائمه جمعه، اســتانداران و فرمانداران در شهرها و 
روستاها به ما نرسد. اما بودجه و امکانات لازم برای این مهم در اختیار 
قرار نمی گیرد.  البته این کم توجهــی و گاه بی اعتنایی محدود به 
کتابخانه های عمومی نیست، بلکه مجموعه بودجه فرهنگی کشور 
پایین ترین سهم اعتبارات را در بودجه سالیانه کشور دارند. مختارپور 
در ادامه خطاب به نمایندگان مجلس شــورای اسلامی و مسئولین 
دولتی کشــور گفت: باور بفرمایید صدها برابر هزینه ای که امروز از 
بخش کتاب و کتابخانه ها و کتابخوانی دریغ می شــود در آینده ای 
نزدیک باید خرج بازداشــتگاه ها و زندان ها و مبارزه با اعتیاد و نیز 

مقابله با آسیب های اجتماعی شود. 

باور
بفرمایید!

علیرضا مختارپور

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مراســم بزرگداشت روز کتاب و در 
همایش تجلیل از کتابداران کتابخانه های عمومی سراسر کشور در یزد 
گفت: امروز تغییــرات قابل توجهــی را در فضــای زندگی معاصر 
می بینیم؛ تغییرات سریعی که در حوزه فناوری های اطلاعاتی، اینترنت 
اشیا، هوش مصنوعی، ربات ها و غیره باعث رقم خوردن اتفاقاتی در 
زندگی ما خواهند شد. در این فضا کتابداران در صف اول تمدن سازی 
ایســتاده اند. صالحی تصریح کرد: همان طور که در مناسبت های 
متفاوت نیز عنوان کرده ام، برداشــت من این است که جوهر تمدن 
اسلامی، جوهر کتاب و کتابخانه ای است. اگر ما بخواهیم نقاط آغاز و 
گســترش تمدن های مختلف را با هم مقایسه کنیم، تفاوت تمدن 
اسلامی با تمدن های پیشین و معاصر این است که تمدن اسلامی از 
دل کتاب متولد شــد، با کتاب حرکت کرد، با گســترش کتاب و 
کتابخانه ها بال و پر پیدا کرد و به یک دوره طلایی تمدنی رسید. بر 

این اساس نوسازی تمدنی هم جز از این مسیر، میسر نیست.

کتابدارهاخط
مقدم
تمدنسازی

سید عباس صالحی

یحیی آل اسحاق وزیر پیشین بازرگانی با بیان اینکه نحوه  تخصیص 
درآمد حاصل از اصلاح قیمت بنزین بر اقشار کم درآمد جامعه اهمیت 
زیادی دارد، توضیح داد: تجربه نشــان می دهد پس از افزایش قیمت 
بنزین یک تورم انتظاری شکل می گیرد و برای برطرف کردن این مشکل 
باید نگرانی مردم در زمان افزایش قیمت حامل های انرژی را برطرف کرد 
که اصلی ترین آن چگونگی تامین و توزیع کالاهای مورد نیاز آنهاست. 
یحیی آل اسحاق گفت: یکی از این عوامل، بالا بودن مصرف انرژی در 
ایران است. به هرحال ایران در قیاس با بسیاری از کشورها میزان مصرف 
انرژی بسیار بالاتری دارد و باید برای آن فکری اساسی کرد. وی ادامه 
داد: دیگر عاملی که در اصلاح سیاســت ها تاثیر دارد، بالابودن میزان 
قاچاق بنزین و خارج کردن غیرقانونی ثروت ملی از کشور است. با توجه 
به این دو عامل مهم قطعا در نظر گرفتن تغییراتی در سیاســت های 
اجرایی این حوزه مهم و جدی خواهد بود. وی ادامه داد: خیال مردم باید 

از برطرف شدن نیازهای شان راحت باشد. 

نگرانیاقتصادی
مردمراباید
برطرفکرد

یحیی آل اسحاق

www.etebar.net
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حجتالاسلامحسنروحانی،رئیسجمهوردرجلسههیئتوزیرانگفت:امروزمیخواهمازملتبزرگوهوشیارایرانتشکروسپاسگزاریکنموبهخاطرآگاهی،صبوریوموقعشناسیمردمسرتعظیمفرودبیاورم.رئیس
جمهورافزود:مردمایرانازیکآزمونتاریخیدیگرسربلندبیرونآمدندونشاندادندعلیرغماینکهممکناستمشکلاتاقتصادیویاگلههاییازمدیریتکشورداشتهباشند،اماهرگزنخواهندگذاشتآببهآسیاب
دشمنریختهشود.آقایروحانیتصریحکرد:ملتایرانبهخوبیآگاههستندکههدفاصلیخودکفاییکشوردرزمینهتامینانرژیاستتامحتاجبهبیروننباشیموبتوانیمباتولیدیکهدرداخلانجاممیدهیمانرژیمورد
نیازرابهدرستیتامینوبهطورصحیحمصرفکنیمومقداریعدالترادرجامعهپیادهواجرانماییم.رئیسجمهوربابیاناینکهبهدنبالاینهستیمکهازیارانهسوخت،مردمنیازمندبیشترازآنهاییکهغیرنیازمندهستند
استفادهکنند،گفت:آنچهحاصلطرحاصلاحقیمتانرژیبوده،پرداختمبالغیبه18میلیونخانوارمتوسطوکمدرآمداستکهبرایناساسدومرحلهآنتاکنوندرتاریخ2۷آبانبرایحدود۷میلیونو850هزارخانوارو
درتاریخ29آبانبرای4میلیونو448هزارخانواروجوهموردنظرپرداختشدهوبهمابقیخانوارهانیزروزشنبهپرداختخواهدشد.آقایروحانیافزود:ممکناستطرحاصلاحشاملبرخیازافرادبشودکهحتیخودشان
ازدریافتیارانههاانصرافدادهبودندودراینگروههاهستندبهگونهایکهبرخیافرادیکهمبالغرادریافتکردهاندنمیدانستندکهاینپولازکجاآمدهودچارتعجبشدهبودندکهبایددراینراستاتوضیحاتبیشتری
برایمردمبیانشود.رئیسجمهورتأکیدکرد:مردمدراینحوادثنشاندادندکهنقشهآشوبوحادثهسازیدشمنوتلاشسرویسهایبیگانهوتروریستیرابهخوبیمیشناسندوفریبآنهارانمیخورند.آقایروحانی
بااشارهبهگزارشوزیرکشوردرجلسهامروزهیئتدولتبهعنوانمسئولاجرایطرحوارائهآماروارقامافرادیکهدرچندروزاخیربهخیابانهاآمدهبودند،گفت:مشخصشدکهچهتعدادازافرادبهخیابانهاآمدهبودند

وآشوبگرانتعدادکمیازآنهابودند؛منتهیآشوبطلبانسازمانیافته،برنامهریزیشدهومسلحبودندکهکاملابراساسبرنامهطراحیشدهازسویارتجاعمنطقه،صهیونیستهاوآمریکاییهااقدامکردند.

مردمباوجود
مشکلاتاقتصادی
اجازهندادندآببه
آسیابدشمن
ریختهشود

رکوردزنیمهندسانایرانی
درنصب3روزهسکوینفتی

قائم مقام طرح توســعه فاز هــای ۲۲، ۲۳ و ۲۴ پارس جنوبی در 
 ۲۴B و B ۲۳ گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان گفت: سکوی
نام سکوهایی است که در پارس جنوبی نصب شده اند. روز ۲1 آبان 
امسال نصب سکوی ۲۳B انجام شد و بلافاصله ناوگان به موقعیت 
۲۴B منتقل گردید و کمتر از سه روز این عملیات نصب بر فاز مذکور 
نیز انجام شد که طبق برآورد ها این سرعت عمل بسیار کم نظیر و 
نادر بوده چرا که این برنامه ریزی جهت جا به جایی بسیار پیچیده و 
عظیم اســت. علی اصغر صادقی تاکید کرد: صد درصد عملیات 
مهندسی، ساخت، اجرا و نصب توسط متخصصان و کارگران ایرانی 
انجام شده است و به نوعی این افتخار در پارس جنوبی تماما بومی 
و ســاخت داخل است. وی افزود: در سال گذشته دو سکوی ۲۰ و 
۲۴A فاز های ۲۲ تا ۲۴ را نصب و راه اندازی کردیم. امسال نیز بنابر 
تحقق برنامه تولید زمستانه شرکت پارس جنوبی، قرار شد دو سکوی 
دیگر نیز در فازهای مذکور نصب و راه اندازی شود که این سکو ها با 
فاصله کمتر از سه روز نسبت به یکدیگر، نصب شدند. او با اشاره به 
اهمیت بالای عملیات انجام شده در این فازها، ادامه داد: این نصب 
به نوع خود بی نظیر بود چرا که توانستیم با فاصله بسیار کم، ناوگان 
غول پیکر و عظیم مراحل کاشت سکو را در محلِ برنامه ریزی شده 
فازهای مذکور به مقر مورد نظر برسانیم. در نتیجه مهندسان ایرانی 
ســکو  ۲۳B را نصب و با تغییر موقعیت با سرعت به جایگاه نصب 
سکوی ۲۴B رجعت کردند. این اقدام علاوه بر اینکه بسیار ستودنی 
است بسیار هم سخت و طاقت فرساست. صادقی بیان کرد: این نصب 
در سکو های ۲۴ و ۲۳B با کمترین حادثه و شاید بدون هیچ آسیبی 
با تلاش مهندسان کشورمان انجام و راه اندازی آن نیز عملیاتی شد. 
این سکوها آخرین سکوهای فازهای ۲۲ و ۲۴ بودند. وی در پاسخ 
به این سؤال که به چه دلیل نصب سکو های این فاز ها در پارس جنوبی 
را رکورد شکنی تلقی می کنند؟ گفت: دلیل این امر، مدت زمان کوتاه 
پس از نصب سکو های پیشین است چرا که مهندسان ایرانی با تفاوت 

سه روز این عملیات را انجام دادند.
این مســئول توضیح داد: مدت زمان زیادی برای مســتقر شدن 
مهندسان صنعت نصب سکو برای لنگر اندازی نیاز است که این مدت 
زمان در نصب ســکوی فاز ۲۳ و ۲۴ به حداقل خود رسیده است.  
صادقی با اشــاره به موقعیت صنعت نفت ایران در مقایسه با دیگر 
کشورهای دارنده نفت و گاز، یادآور شد: اکثر کشور های نفتی ناوگانی 
اینچنینی دارند و ما از هیچ یک از این کشور ها عقب نبوده و حتی 
پیشــرفته تر نیز عمل می کنیم. ایران بــرای عملیات های نصب 
ســکوهای در فراساحلی به هیچ مهندس خارجی و حتی مشاوره 

گیری از مشاوران برون مرزی نیاز ندارد.
وی توضیح داد: نصب سکو های جدید در فاز های ۲۲ تا ۲۴ پارس 
جنوبی ظرفیت تولید گاز غنی در کشور را به یک میلیارد فوت مکعب 
افزایش می دهد. این مقام مسئول گفت: ایران صفر تا صد بحث های 
مهندسی تا بهره برداری سکوها و صنایع نفتی و گازی خود را توسط 

متخصصان و شرکت های داخلی انجام می دهد.

بانکصادراتایرانیکیازسهشرکتباخبر
بیشترینحجممعاملهدربورسسال98است

امضایقراردادایرانخودرودیزلوقرارگاهخاتمالانبیا

ساخت 150 دستگاه کامیون به ارزش 126 میلیارد تومان
قــرارداد تولید 1۵۰ دســتگاه کامیون بین 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا و ایران خودرو 
دیزل بــه ارزش 1۲۶ میلیارد تومان به امضا 
رســید.  مدیرعامل ایران خودرو در این باره 
گفت: در تولید کامیون ۲۶۲۴ به خودکفایي 
8۵ درصدي رسیده ایم. فرشاد مقیمي افزود: 
در راستای انجام مأموریت برای ارائه خدمات 
به داخل کشــور و با توجه بــه اینکه قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا از ارکان سازندگی در 
کشــور اســت در تفاهمی مقرر شــد ۷۰۰ 
دستگاه کامیون توســط ایران خودرو دیزل 
برای قرارگاه خاتم تولید شود که در گام اول 
1۵۰ دستگاه کامیون تولید و عرضه خواهد 
شد. این کامیون ها در پروژه استراتژیک خط 
آهن چابهار-زاهدان به کار گرفته خواهد شد. 
وي تصریح کرد: ایران خودرو دیزل ظرفیت 
تولید و تامین سالانه ۲۵ هزار دستگاه از این 
کامیــون را دارد. مقیمي ادامــه داد: در این 
قرارداد به تولید داخل توجه خاص شــده و 
بخشی از نیازهای تولید از طریق شرکت های 
تحت پوشــش ایران خودرو تأمین می شود. 
مدیرعامل ایران خودرو افزود: تفاهم  دیگري 
در حاشیه دیدار با فرمانده قرارگاه سازندگي 

خاتم الانبیا نیز پیرامون نوسازي و بازسازي 
ماشــین آلات ســنگین قرارگاه انجام شد. 
مقیمي از راه انــدازي میز خودکفایی جدید 
برای اقلام وارداتی خبر داد و گفت: از طریق 
مشارکت با شرکت های دانش بنیان، در این 
حــوزه کار می کنیم. وي بــا تأکید بر اینکه 
خودروهــا باید از منظر زیســت محیطی و 
استاندارد به روز باشند، گفت: در حوزه تولید 
تاکنــون 8۷ قطعه از قطعــات خودرو براي 
ساخت داخل هدف گذاری شده است و خرید 

خارجی هم در جایی که تولید داخل می شود 
نداریــم، ضمــن آن که در شــرایط فعلي از 
مجموع قطعات هدف گذاري شده 1۵ قطعه 
به تولید انبوه رســیده و در 11 قطعه هم در 
حال تست یک روزه خط است که به زودی به 
خط تولید اضافه خواهد شد. تاکنون در این 
حوزه ۳۳ میلیون یــورو صرفه جویی ارزی 
داشته ایم. مقیمي افزود: در حوزه مواد اولیه 
هم در صنعت خودرو 9۰ درصد داخلی سازی 
کرده ایم کــه 1۰ درصد دیگر هم اقلام لازم 

شناسایی شده است و به حوزه هاي ایمیدرو 
و شرکت ملي پتروشیمي براي تعریف پروژه 
ساخت داخل معرفي شده است. هم زمان دو 
هدف مذکور را دنبال مي کنیم و در این زمینه 

عزم جدي داریم.
سایت فروش اینترنتی ایران خودرو 

فعال است
 سایت فروش اینترنتی این شرکت به 
نشــانی esale.ikco.ir فعــال بــوده و 
مشتریان محترم می توانند از خدمات مورد 

نظر خود در این سایت بهره برداری کنند.
در این اطلاعیه آمده اســت: تمامی 
بخش هــای ســایت فــروش اینترنتی 
ایران خــودرو اعم از ثبت نــام، واریز وجه، 
تکمیل وجه مابه التفاوت و ... بدون مشکل 

فعال است.
برهمین اساس مشتریان می توانند از 
طریق ورود به میز کار خود و با استفاده از نام 
کاربری و رمز عبور، نســبت به واریز مبلغ 
مابه التفاوت بهاي خــودروي ثبت نامی بر 
اســاس دعوت نامه صادر شــده از ســوي 
ایران خودرو یا ســایر درخواست های خود 

اقدام کنند.

در پــی افزایش قیمت بنزین ، دولت 
تصمیم گرفت منابع حاصل از این گرانی را 
بین مردم توزیع کند که اولین مرحله واریز 

این کمک ها شب گذشته انجام شد.
بر این اساس قرار است این مبالغ طی 
سه مرحله برای ۶۰میلیون ایرانی واریز شود 
که در هر مرحله برای ۲۰میلیون نفر واریز 
می شود نخستین مرحله دیشب واریز شد. 
طبق گفته مســئولان دولت، روستاییان و 
عشایر، مستمری بگیران،  مددجویان کمیته 
امداد، کارگــران، معلمــان، مددجویــان 

بهزیستی، کارمندان، زنان سرپرست خانوار، 
اقشار کم درآمد و بازنشستگان مشمول طرح 
دولت می شوند که 18 میلیون خانوار را در بر 
می گیرد. به گفته دولتی ها ، مرحله دوم واریز 
۳۰ آبان ماه و مرحله آخر، دوم آذرماه است 
که در مجموع شامل ۶۰ میلیون نفر می شود. 
بنابــر اعلام دولــت، افزایــش یارانه برای 
خانوارهای یک نفــره ۵۵ هزار تومان، برای 

خانوارهــای دو نفــره 1۰۳ هزارتومــان، 
خانوارهای ســه نفره 1۳8 هــزار تومان،  
خانوارهای چهار نفــره 1۷۲ هزار تومان و 
خانوارهای پنج نفره و بیشتر ۲۰۵ هزار تومان 
خواهد بود. خانوارهایی که مشــمول یارانه 
نقدی هستند نیاز نیست اقدامی در جهت 
ارائه شماره حساب بانکی انجام دهند و همان 
حساب مربوط به یارانه نقدی مبنای واریز قرار 

می گیرد. پرداخت اولین کمک معیشتی از 
شب گذشته شروع شد وکسانی که خود را 
مشمول می دانند از طریق درگاه اینترنتی و 
کد ussd6۳69 ثبت نام کنند. لازم به ذکر 
اســت، هر چند اقدام دولت در بازگرداندن 
منابع حاصل از افزایش قیمت بنزین به مردم 
اقدام درســتی محسوب می شــود اما اگر 
پرداخت های جبرانی از همان ابتدا و پیش از 
اجرای طرح انجام می شد بسیاری از نگرانی ها 
درخصوص اقدام دولت از بین می رفت و شاید 

خیلی از اعتراضات ، رخ نمی داد.

علی صحرایی مدیرعامل شــرکت بورس اوراق بهادارگفت: بانک 
صادرات ایران یکی از سه شرکت بورسی با بیشترین حجم معاملات 
در سال 98 بوده است. به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی شرکت 
بــورس و اوراق بهادار وی افزود: شــرکت های بانک تجارت، بانک 
صادرات ایران و سایپا بیشترین حجم معاملات را در سال 98 به ثبت 
رسانده اند و 1۳۵ نماد در بازار اول و 1۳۶ نماد در بازاردوم بورس در 
حال معامله هستند.  در حال حاضر ارزش بازار بورس ۳۲۰ تریلیون 
تومان است که این آمار درسال 98 رشد ۶۴ درصدی داشته است. 
همچنین ارزش معاملات بورس در سال جاری 1۰۰ هزار میلیارد 
تومان بوده است که نسبت به سال گذشته رشد 118 درصدی را به 
ثبت رسانده است. این مقام مسئول با بیان اینکه ۵۰ درصد معاملات 
خرد در بورس از طریق معاملات برخط انجام می شود، گفت: این 
درحالی اســت که توصیه می کنیم معامله گــران باید به صورت 
غیرمستقیم در بازار سهام سرمایه گذاری کنند که این یک چالش 
جدی فرهنگی برای بازار سرمایه است. بنابراین باید تلاش کنیم تا 
اصلاح رفتاری برای معامله گران بورس به ویژه تازه واردان اتفاق بیفتد. 
صحرایی همچنین با اشــاره به اینکه معافیــت مالیاتی از جمله 
جذابیتهای بازار سرمایه نسبت به سایر بازارها برای سرمایه گذاران 
است، تأکید کرد: تا پایان امسال هیچ مالیاتی از سود معاملات سهام 
در بورس و نیز سود سپرده بانکی دریافت نخواهد شد. وی ادامه داد: 
بورس تهران رتبه اول بازدهی و رشد شاخص ها را در میان کشورهای 
WFE در سال جاری کسب کرده است. ضمن اینکه امنیت سرمایه 
گذاری یعنی افزایش نقدشوندگی که در این زمینه افزایش نقش 
صندوق توسعه بازار و صندوق تثبیت از جمله اقدامات خوبی بوده که 
نقدشوندگی بیشتر بازار را به همراه داشته است. وی  با اشاره به اینکه 
سیاست تقسیم سود حداکثری در مجامع شرکت ها مختص ایران 
می باشد، اظهار کرد: از نظر مالی اقتصادی دریافت سود حداکثری در 
مجامع شرکت ها یک سیاست غلط است که نشان می دهد شرکت ها 
برنامه ای برای توسعه و پروژه های خود ندارند یا اینکه سهامداران 
اعتمادی به مدیران شرکتها در این خصوص ندارند. براین اساس در 
تلاش هستیم تا این نگاه را در بازار سرمایه اصلاح کنیم و خوشبختانه 
این روزها شاهد این هستیم که سود تقسیمی در مجامع شرکت ها 
از ۷۵ درصد به ۶۵ درصد کاهش یافته است. صحرایی با اشاره به راه 
اندازی آتی سبد سهام درسال 9۷ گفت: این ابزار با تصویب کمیته 
فقهی سازمان بورس راه اندازی شده است که برای سرمایه گذاران 
و فعالان این بازار جذاب بوده و با ۴ نماد معاملات آن آغاز و در حال 
حاضر تعداد این نمادها به ۷ رسیده است. مدیرعامل شرکت بورس 
در خصوص دلایل عدم اقبال سرمایه گذاران خارجی به بازار سرمایه 
تصریح کرد: محدودیت های مربوط به نقل و انتقال پول به دلایل 
شرایط تحریم یکی از این دلایل است با وجود این بازار سرمایه ایران 
یکی از بازارهای جذاب برای سرمایه گذاران خارجی به دلیل تنوع 

صنایع است.

سیدعلی حسینی مدیر عامل بورس انرژی درخصوص تاثیر افزایش قیمت بنزین بر 
عرضه این فرآورده نفتی در بورس انرژی تصریح کرد: افزایش قیمت ها مربوط به فروش 
داخلی است؛ این درحالی است که در بورس انرژی برای مصرف داخل بنزین عرضه 
نمی شــود. وی توضیح داد: فرآورده ای که به بورس انــرژی می رود فقط در رینگ 
بین الملل و با هدف مقاصد صادراتی معامله می شود. حسینی در ادامه با اشاره به 
وضعیت مناسب عرضه فرآورده ها در بورس انرژی گفت: با توجه به ظرفیت بسیار 
بالایی که در صنعت پالایش کشور برای تولید فرآورده های نفتی از جمله بنزین وجود 
دارد، افزایش قیمت بنزین تاثیر خاصی روی عرضه در بورس و رینگ صادراتی ندارد. 
وی اظهار کــرد: ظرفیت بالایی در تولیــد بنزین داریم، به خصوص که »ســتاره 
خلیج فارس«، بنزین را به میزان زیاد و با کیفیت بالا تولید می کند. وی با بیان اینکه 
مازاد مصرف بنزین کشور صادر می شود، گفت: بازار صادراتی چندان تابع بازار داخل 
نیست و به هر میزان که بازار صادراتی در سطح منطقه کشش داشته باشد فرآورده 
برای صادرات داریم، ضمن اینکه در موضوع صادرات بنزین فقط بحث عرضه نیست، 

بحث کشش تقاضا هم هست، باید تقاضا و مصرف هم در منطقه وجود داشته باشد. 

افزایشقیمتبنزین
تاثیریرویعرضهدر
بورسندارد

سیدعلی حسینی
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فرید دهقانی مدیرعامل صندوق بیمه سرمایه گذاری فعالیت های معدنی گفت: 
بسیار علاقه مند هستیم به عنوان بخشی از حاکمیت از استارت آپ ها و شرکت های 
دانش بنیان در حل مشکلات شرکت های معدنی حمایت کنیم و شاید شرکت هایی 
که دارای حاشیه سود بالایی باشند به راحتی بتوانند از نوآوری استفاده کنند و 
نگران ریسک آن نباشند؛ اما بسیاری از بخش های خصوصی در بخش معدن و 
صنایع معدنی این توان بالا را برای چنین موضوعی دارند؟ وی با اشاره به برگزاری 
جلسات متعدد با شرکت های استارت آپی گفت: در جلسات متعددی که با این 
شرکت ها داشته ایم، سعی بر آن بوده که ریسک را از سمت سرمایه گذار به سمت 
خود هدایت کنیــم و بر آن شــده ایم که با همکاری معاونــت فناوری علمی 
ریاست جمهوری و صندوق های زیرمجموعه آن برای شرکت های دانش بنیان و 
استارت آپی و برای هموار شدن راه این شرکت ها راهگشایی کنیم و ما در یک طرف 
قضیه متقاضی را داریم که شامل شرکت های معدنی و صنایع معدنی و به صورت 
خصوصی هستند، در بخش دیگر نیز یکسری استارت آپ ها و ایده پردازها را داریم، 

که این شرکت ها احتمالا با مشکلات مالی مربوطه مواجه باشند. 

حمایتازاستارتآپها
بهمنظورحلمشکلات
شرکتهایمعدنی

فرید دهقانی

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی با 1۶۲ رأی موافق، 
9۲ رأی مخالف و ۴ رأی ممتنع از مجمــوع ۲۳۳ نماینده حاضر در 
جلسه، ماده ۴ لایحه »درآمد پایدار و هزینه  شهرداری ها و دهیاری ها« را 
تصویب کردند. بر اساس این مصوبه »شوراهای اسلامی شهر و بخش 
می توانند در اجرای قانون وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور و 
انتخابات شهرداران برای تأمین هزینه های شــهر و روستا نسبت به 
برقــراری و وضع عــوارض محلی اعــم از عوارض بر ســاختمان ها، 
مستحدثات، تأسیسات، تبلیغات معابر و فضاهای شهری و روستایی و 
ارزش افزوده ناشی از اجرای طرح های توســعه شهری و روستایی و 
دارایی های غیرمنقول در محدوده و حریم شهر و محدوده روستا اقدام 
نمایند. عناوین عوارض با توجه به شرایط هر منطقه جغرافیایی به وسیله 
وزارت کشور و با همکاری شورای عالی استان ها حداکثر تا پایان آذرماه 
هر سال، تهیه و توسط وزیر کشور ابلاغ می شود«. همچنین وکلای ملت 

تبصره های این ماده را هم به تصویب رساندند.

درآمدپایدارو
هزینهشهرداریها
ودهیاریها

مجلس شورای اسلامی

رضا اردکانیان، وزیر نیرو در مراســم افتتاح پست ۴۰۰ کیلوولت ایوانکی 
گرمسار اظهار داشت: افتتاح 9 نیروگاه حرارتی در نقاط مختلف کشور از 
جمله طرح هایی است که همه کشور می توانند از انرژی آن بهره مند شوند. 
وی با اشاره به اینکه برق این نیروگاه های حرارتی به صورت سراسری است از 
احداث 1۰ سد بزرگ در ۶ استان کشور از جمله استان های تهران، ایلام، 
قم، یزد، کرمان، آذربایجان غربی و سمنان خبر داد. اردکانیان اظهار داشت: 
با احداث و اجرای این سدها دستیابی ۷۲۶ هزار نفر روستایی در قالب یک 
هزار و ۲۴ روستا به آب سالم و پایدار امکان پذیر می شود. وی از افتتاح ۲۲۷ 
طرح بزرگ با سرمایه گذاری ۳۳۰ هزار میلیارد ریال و ۶ میلیون و 8۵۰ هزار 
نفر از جمعیت روستایی از ابتدای سال 98 به آب بهداشتی و سالم دسترسی 
یافته اند و مقدمات اجرای 111 پروژه برای استان سمنان با سرمایه گذاری 
یک هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان و پیشرفت ۵۵ درصدی این طرح ها خبر داد. 
وی افتتاح پست ۴۰۰ کیلوولتی ایوانکی با سرمایه گذاری 8۶۰ میلیارد ریال 

را یکی از طرح های توسعه ای استان سمنان عنوان کرد. 

۹نیروگاهحرارتی
درکشورایجاد
میشود

رضا اردکانیان

حسین مدرس خیابانی قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در امور بازرگانی در 
سومین جلسه ستاد تنظیم بازار گفت: هر گونه افزایش قیمت به بهانه تغییر نرخ 
بنزین در بازار رصد می شود و ۴ هزار بازرس از سازمان حمایت و اتاق اصناف در 
سطح کشور روزانه ۳۰ هزار مورد بازرسی میدانی را برای کنترل قیمت ها انجام 
خواهند داد و  درباره کنترل بازار در راستای اجرای طرح اصلاح قیمت بنزین 
علاوه بر این گشت های مشترک، ســازمان تعزیرات حکومتی نیز با 1۵ هزار 
بازرس در قالب 8 هزار اتحادیه قیمت ها را در بازار رصد می کند. مدرس خیابانی 
افزود: ستاد ویژه تنظیم بازار برای رصد قیمت ها در شهرستان ها نیز برگزار خواهد 
شد و روسای سازمان های صنعت، معدن و تجارت در تمام استان ها نیز قیمت ها 
را به دقت بررسی می کنند. وی با بیان اینکه عرضه کالا و ارائه تخفیف و حراج ها 
در فروشــگاه های زنجیره ای نیز مانند قبل ادامه دارد و کنترل بازار از طریق 
سامانه های رصد کالا، قیمت و سامانه اعلام موجودی نیز ادامه خواهد داشت، 
افزود: اتاق بازرگانی، صنایع و معادن ایران نیز پشتیبان اجرای این طرح است و 

تولید کنندگان نیز از این طرح اعلام حمایت کردند تا افزایش قیمتی رخ ندهد.

30هزاربازرسی
روزانهبرایکنترل
قیمتها

حسین مدرس خیابانی

  علی رستم پور مدیرکل دفتر تنظیم مقررات و نظارت سازمان امور مالیاتیدر 
خصوص آخرین آمار از نصب دستگاه کارتخوان از سوی پزشکان بیان کرد: در 
حال حاضر تنها ۴۰ درصد از پزشکان اقدام به دریافت و استفاده از دستگاه 
کارتخوان کرده اند و هنوز بخش زیادی از این قشر فرهیخته تمایلی به دریافت 
دستگاه کارتخوان ندارند. وی افزود: وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 
سازمان نظام پزشکی، سازمان های مردم نهاد، نهاد های نظارتی و رسانه ها بار ها 
پزشکان را به اجرای قانون دعوت کرده اند، اما ظاهرا پزشکان قصد تمکین از 
قانون را ندارند. مدیرکل دفتر تنظیم مقررات و نظارت سازمان امور مالیاتی بیان 
کرد: لزوم استفاده از کارتخوان از سوی پزشکان توسط قانونگذار تعیین شده و 
حکم قانون بودجه سال 98 است، قطعا زمانیکه شفافیت درآمد با استفاده از 
این دستگاه ها ایجاد شود برای سایر صاحبان مشاغل نیز این امر اجرا می شود 
تا مالیات عادلانه ای دریافت کنیم. رستم پور یادآوری کرد: دریافت مالیات 
عادلانه از صاحبان مشاغل لزوما به معنی افزایش درآمد های مالیاتی نیست، اما 

قطعا ما را به عدالت مالیاتی بیشتر نزدیک می کند.

۶0درصدپزشکان
درحالدورزدن
قانونهستند

  علی رستم پور

عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزی در صفحه مجازی خود نوشت: اطمینان 
دارم شکل گیری انتظارات این چند روزه تأثیر چندانی بر بازار ارز نخواهد داشت و 
همان روند گذشته و منطقی در بازار ادامه پیدا خواهد کرد. وی تأکید کرد: طی 
روزهای گذشــته، همچنان بانک مرکزی در بازار ارز حضور فعال دارد، چراکه 
مدیریت بازار ایجاب می کند که به عنوان بازارساز اصلی، نیازهای واقعی را تأمین 
کرده و مازاد عرضه ارز را نیز مطابق با ماه های گذشته جمع آوری و به ذخایر کشور 
اضافه کند. مجموعه ذخایر بانک مرکزی از محل خرید ارز صادرات غیرنفتی و بازار 
ارز، این اجازه را به ما می دهد که با رصد تحرکات بازار ارز، هرگونه تلاش برای 
سفته بازی را خنثی کرده و همزمان اجازه می دهد روند عادی عرضه و تقاضای ارز، 
نرخ آن را تعیین کند. تجربه بیش از یکسال و اندی گذشته بانک مرکزی در 
مدیریت علمی بازار ارز همچنان ادامه پیدا کرده و من اطمینان دارم شکل گیری 
انتظارات این چند روزه تأثیر چندانی بر بازار ارز نخواهد داشــت و همان روند 
گذشته و منطقی در بازار ادامه پیدا خواهد کرد. مردم عزیز مراقب سرمایه های 

خود باشند تا خدای ناکرده از ناحیه سودجویان و سفته بازان آسیب نبینند.

بازارارزبهروند
گذشتهبرمی
گردد

عبدالناصر همتی

امیر وکیل زاده مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران با بیان 
اینکه زمان می برد تا افرادی که چند خودرو دارند شناسایی شوند، گفت: در 
نهایت سهمیه به یک خودرو تعلق می گیرد. وکیل زاده در پاسخ به این سوال 
که اگر فردی صاحب ۲ خودروی شخصی باشد سهمیه به هر دو خودرو 
تعلیق می گیرد؟ گفت: بله! در حال حاضر به هر دو خودروی شــخصی 
سهمیه تعلق می گیرد. وی در پاسخ به این سوال که عده ای معتقدند چرا 
باید سهمیه و یارانه سوخت به افرادی که دارای چند خودرو هستند تعلق 
بگیرد، گفت: این سوال شبیه سوال قبل است، در حال حاضر این سهمیه به 
چند خودرو برای یک فرد اختصاص می یابد؛ زمان می برد تا شناسایی کنیم 
که مثلا از ۴ خودروی یک فرد به کدام آن سهمیه بدهیم. زمان کوتاهی این 
کار انجام می شود و در نهایت سهمیه به یک خودرو داده خواهد شد.  وی در 
پاسخ به این ســوال که چگونه وانت بار کم مصرف و پرمصرف شناسایی 
می شود و به آن ســهمیه اختصاص داده خواهد شد، گفت: پشت کارت 

خودرو کم مصرف یا پرمصرف بودن آن درج شده است. 

مالکانچند
خودرویک
سهمیهمیگیرند

امیر وکیل زاده

پیرو دستور فرشاد مقیمی مدیرعامل گروه ایران خودرو، به صورت فوق العاده آماده ارائه 
خدمات به هموطنان، خصوصا در مناطق برف گیرو سردسیر  کشور است و با توجه به 
برنامه ریزی های صورت گرفته، قطعات و لوازم یدکی مورد نیاز نمایندگی های شبکه خدمات 
پس از فروش نیز پیش از آغاز سرما و بارندگی ، در راستای تسهیل و تسریع در ارائه خدمات، 
در اختیار نمایندگی ها و فروشگاه های مجاز قرار گرفته است. همچنین با وجود مکانیزم ها و 
فرآیندهای سیستمی موجود، در صورت نیاز، کسری قطعات نیز سریعا از طریق ستاد تامین 
شده و در اختیار نمایندگی ها قرار می گیرد.  با وجود افزایش قیمت سوخت، خدمات 
امدادخودرو ایران افزایش قیمتی نداشته و این خدمات همچنان با تعرفه های قبلی به 
هموطنان ارائه خواهد شد.  همچنین شرکت ایساکو نیز افزایش قیمتی در قطعات و ارائه 
خدمات خود اعمال نکرده و به منظور جلب رضایت مشــتریان، تمامــی اقدامات در 
نمایندگی های مجاز شبکه خدمات این مجموعه با قیمت قبلی صورت خواهد گرفت.  
مشتریان گرامی حوزه خدمات پس از فروش ایران خودرو در صورت مشاهده هرگونه 
افزایش قیمت در دریافت خدمات امدادی و تعمیرگاهی و یا قطعات می توانند با شماره 

۰9۶۴۴۰، مرکز پاسخگویی ایران خودرو تماس حاصل و مراتب را اطلاع رسانی فرمایند.

آمادهباشخدماتپساز
فروشایرانخودرودر
سراسرکشور

فرشاد مقیمی

محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات که برای جلسه ای که به منظور بررسی 
تاثیر امواج الکترومغناطیسی بر سلامت شهروندان و با حضور نمایندگان وزارت 
بهداشت، سازمان حفاظت از محیط زیست و سازمان انرژی اتمی در کمیسیون 
بهداشت مجلس حضور یافته بود، در پاسخ به سوال خبرنگار ایسنا در مورد 
استقرار اینترنت ملی گفت:چیزی به نام اینترنت ملی وجود خارجی ندارد، شبکه 
ملی اطلاعات به معنای قطع اینترنت نیست و قطع اینترنت به کارکردهای 
شبکه ملی اطلاعات ضربه میزند. جهرمی همچنین در خصوص پیشرفت شبکه 
ملی اطلاعات توضیح داد:الان بهترین قاضی مردمند، هر چند از ناراحتی مردم از 
قطع بودن اینترنت و مشکلات آن اطلاع دارم و به خودم نیز در این چند روز 
اجازه استفاده از اینترنت را ندادم، اما مردم قضاوت کنند که آیا خدمات داخلی 
آنها بر شبکه ملی دچار اختلال شده است یا خیر. اگر زیرساخت شبکه ملی 
اطلاعات نبود خدمات ابری داخلی نداشتیم و بسیاری از زیرساخت هیای مهم 
دیگر امروز، شاید دو میلیون راننده تاکسی اینترنتی و مردم در عذابی بزرگ و 

مشکل بودند، بانکها مختل بودند و بسیاری مباحث دیگر. 

پیگیربرقراری
اینترنت
هستیم

محمدجواد آذری جهرمی 

رئیس بنیاد مستضعفان از واگذاری یک میلیون و ۲۰۰ هزار مترمربع از زمین های 
مصادره شده توسط خاندان پهلوی در استان مازندران به مالکان واقعی شان خبر داد. 
به گزارش فارس، در مراسمی با حضور سید پرویز فتاح، رئیس بنیاد مستضعفان، 
1۲۵۰ فقره از اسناد علوی که پیش از انقلاب توسط خاندان پهلوی مصادره شده 
بود، به مالکان آن واگذار شد. فتاح در این مراسم با اشاره به فرآیند واگذاری این 
زمین ها گفت: در این واگذاری ها، اسم مالکیت بنیاد مستضعفان یا بنیاد علوی 
برداشته می شود و با نامه سلب مالکیت بنیاد، این عزیزان می توانند به سازمان ثبت 
مراجعه کرده و روال قانونی اخذ سند را انجام دهند. رئیس بنیاد مستضعفان ادامه 
داد: مساحت زمین های واگذار شده در 9 مرحله اخیر، یک میلیون و ۲۰۰ هزار 
مترمربع است و ارزشی حدود ۳۰۰ میلیارد تومان دارد که به صورت تقریبا رایگان به 
مردم مازندران واگذار شده است و اگر هزینه ای هم داشته، هزینه های قانونی مربوط 
به سازمان ثبت است. وی گفت: وقتی اسناد این زمین ها واگذار و سنددار شوند، 
ارزش آنها بیشتر شده و طبق قانون به ورثه منتقل شده که با اخذ مجوز می توانند 

اقدام به ساخت و ساز کنند و حتی براحتی خرید و فروش شوند.

واگذاری۱٢0هکتاراز
زمینهایمصادرهشده
خاندانپهلویبهمالکان

سید پرویز فتاح

هاشم امینی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با اشاره به اینکه 
آبفای استان اصفهان بعنوان رئیس کارگروه آب پدافند غیرعامل آب استان 
شامل آب و فاضلاب )شهری وروســتایی(،آب منطقه ای، محیط زیست و 
بهداشت محیط می باشــد، گفت: این کارگروه با تشکیل جلسات متعدد 
براساس وظایف به منظور کاهش آسیب پذیری و حفاظت از تاسیسات و 
زیرساخت های آبی در راستای اهداف پدافند غیرعامل و وابستگی های مرتبط 
ماموریت ها اقداماتی را در دستور کار قرار می دهد. وی اظهارکرد: خشکسالی 
در استان اصفهان، مدیریت آبرسانی به مردم باوجود کاهش حدود ۲۵درصدی 
منابع آب در اختیار نسبت به سال های قبل، هماهنگی بسیار خوب در استان 
وشهرستان ها با دستگاه های فراسازمان برای مدیریت بحران ها، هماهنگی 
بسیار خوب موثر در بکارگیری ظرفیت های ستادی وسایر استان ها در شرایط 
بحران، جانشین تهران در شرایط بحران، کسب عنوان برتر در بین شرکت های 
آب و فاضلاب کشور،کسب عنوان برتر در بین شرکت ها در استان، ارزیابی 

ونظارت بر مانورهای تمرینی آموزشی صنعت آب وبرق در کل کشور است.

مدیریتآبرسانی
باوجودکاهشحدود
٢5درصدیمنابعآبی
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36۱هزارمیلیاردتوماننیازسرمایه
درگردشصنایع

مهدی صادقی نیارکی سرپرست 
معاونت امور صنایع، بازســازی و 
نوسازی صنایع و همچنین تکمیل 
طرح های نیمه تمــام را از دیگر 
برنامه های مشترک دو مجموعه 
عنوان کرد و افزود: تامین منابع مالی 
مورد نیاز واحدهای صنعتی یکی از 
مهم ترین دغدغه ها برای افزایش 
ظرفیت تولید در کشور به شمار 

می رود که معاونت طرح و برنامه با اتخاذ تدابیری می تواند، تسریع در تامین 
مالی و نقدینگی به بخش صنعت را با همکاری سیستم بانکی پیگیری 
کند. وی نیاز صنایع کل کشور به سرمایه درگردش را ۳۶1 هزار میلیارد 
تومان اعلام کرد و افزود: بانک مرکزی تسهیلاتی به بخش صنعت پرداخت 
کرده است، اما اعتبارات پرداخت شده پاسخگوی نیاز واحدهای صنعتی 
نبوده و باید تدابیری برای رفع این چالش در نظر گرفته شود. وی همچنین 
خواستار تشکیل کمیته تخصصی برای رصد وضعیت نقدینگی صنایع و 
بررسی مکانیزم های جدید تامین منابع مالی برای واحدهای صنعتی شد 
و اظهارکرد: پیشنهاد می شود، نشست های مشترک دو معاونت به صورت 
مستمر و دوره ای برگزارشود تا موضوعات به صورت یکپارچه و هدفمند 
مورد بررسی قرار گیرد. سعید زرندی معاون طرح وبرنامه وزارت صنعت، 
معدن وتجارت نیز در این نشست با تشریح مهم ترین موضوعات مشترک 
بین دو معاونت از برنامه ریزی برای تدوین برنامه وزارت صمت در سال 99 
خبرداد و گفت: بررسی استراتژی صنعتی در صنایع مختلفی که دارای 
مزیت هســتند، نظیر صنایع لوازم خانگی، نساجی و پوشاک از جمله 
رویکردهایی است که به صورت مشترک می تواند به نتایج مناسبی برسد. 
وی با تاکید بر ضرورت تسریع در تامین نقدینگی مورد نیاز صنایع ازایجاد 
کارگروه های مشــترک بین دو معاونت برای رصد وضعیت نقدینگی 
استقبال کرد و مقررشد مکانیزم های جدید تامین منابع مالی صنایع با 
حضور حوزه های تخصصی مورد بررسی قرار گیرد. زرندی درخصوص 
موضوعات مربوط به اجرای تبصره 18 کــه اعتباراتی برای طرح های 
نیمه تمام وبازسازی و نوسازی در نظر گرفته شده بود از تسریع در روند 
پرداخت تسهیلات خبرداد. معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن 
وتجارت همچنین استفاده از پتانسیل های موجود در وزارت صنعت نظیر 
بانک صنعت و معدن وصندوق های حمایتی و افزایش سرمایه آنها را از 
دیگر برنامه های این بخش عنوان کرد و گفت: تجمیع سرمایه های موجود 

در بهبود وضعیت صنایع بسیار موثر خواهد بود.

گفتوگو رئیسقوهقضاییه:ضمنمجازاتمفسد،ساختارفسادزارابایداصلاحکرد

»حیف« بیت المال نیز مانند »میل« بیت المال باید رسیدگی شود
به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی 
قوه قضاییه، آیت الله ســیدابراهیم رئیسی در دیدار 
اعضای فراکسیون دیپلماسی و منافع ملی مجلس 
شورای اسلامی، برگزاری چنین نشست هایی را مفید 
و مغتنم دانست و تصریح کرد: استانهایی که مدت 
زیادی از حضور رئیس قوه قضاییه در آنها می گذرد، 
در اولویت سفرهای استانی ما قرار دارند و ان شاءالله در 

اسرع وقت به همه استانها سفر خواهیم کرد.
رئیس قوه قضاییه در ادامــه با تاکید بر لزوم 
حمایت قانونی، حقوقی، قضایی، مالی و تسهیلاتی از 
کارآفرینان و سرمایه گذاران، بر آمادگی دستگاه قضایی 
برای حمایت قضایی از کارآفرینی و رونق تولید تاکید 
کــرد و گفت: بارها اعلام کرده ایم که از همه مدیران 
شجاع و جسوری که در جهت دور زدن تحریمها، رونق 
تولید و باز کردن گره ها گام برمی دارند حمایت قاطع 
خواهیم کرد و هیچ مدیری نباید ترس و واهمه از انجام 
کار را به عنوان توجیه سستی خود مطرح کند. آیت الله 
رئیســی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
تلاش دســتگاه قضایی برای جلوگیری از تعطیلی 
کارخانجات و واحدهای تولیدی در سراسر کشور، به 
موضوع قاچاق پرداخت و اظهار کرد: مساله ما قاچاق 
سازمان یافته کالاست و بحثی در خصوص کولبری 
نداریم. در این زمینه شاهد آمارهای فراوانی هستیم اما 
آنچه در داخل بازار مشاهده می کنیم چندان با آمارها 
همخوانی ندارد؛ لذا باید بازنگاهی در این عرصه داشته 
باشــیم. واقعیات نشان می دهد که وضعیت قاچاق، 
نگران کننده است و رونق تولید با این امر سازگار نیست. 

بر همین مبنا همه دستگاه ها باید پای کار بیایند تا این 
قضیه حل شود. رئیس قوه قضاییه در ادامه با تاکید بر 
برخورد دستگاه قضایی با مفسدان در کنار برخورد با 
فساد، از نمایندگان مجلس خواست که در جهت اصلاح 
ساختارهای فسادزا اقدام کنند و خاطرنشان کرد: ما 
مبارزه با فساد را امری مقطعی نمی دانیم بلکه این یک 
فرایند مستمر است. حاشیه سازی ها و ملامت ملامت 
کنندگان نیز هرگز ما را دلسرد نخواهد کرد. البته در این 
مسیر همکاری همه دستگاهها را موثر می دانیم. آیت 
الله رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود بر ضرورت 
اطلاع رسانی در خصوص میزان اموال برگشت داده 
شــده به بیت المال تاکید کرد و با اشــاره به اطلاع 
رسانیهای سخنگوی دستگاه قضایی در این زمینه 
گفت: بنای ما این است که علاوه بر برخورد با فاسد، 

میزان مالی که به بیت المال استرداد می شود حتما به 
اطلاع مردم برسد. رئیس قوه قضاییه در خصوص تلاش 
هــای مجلــس در زمینه تقلیل مجــازات حبس، 
خاطرنشان کرد: ان شاءالله نظر نمایندگان با اصلاحاتی 
که قوه قضاییه در لایحه آیین دادرسی کیفری دارد، 
تامین خواهد شد. معتقدیم تقلیل مجازاتهای حبس 
نباید خدشه ای به قوانین قبلی خود مجلس وارد کند. 
البته ما از ابتدا نیز بر کاهش جمعیت کیفری و اعمال 
مجازات جایگزین حبس تاکید داشته ایم و قضات ما 
تا آنجا که امکان قانونی وجود داشته باشد در این زمینه 
عمل می کنند. آیت الله رئیسی با قدردانی از رهبر معظم 
انقلاب اسلامی به دلیل موافقت با پیشنهاد عفو اخیر در 
خصوص برخی محکومان، تصریح کرد: مجرمان باید 
بدانند که هزینه جرم زیاد است اما نباید روز به روز شاهد 

افزایش جمعیت زندانها باشیم. در همین راستا، ما از 
بازدید نمایندگان از زندانها اســتقبال می کنیم تا با 
مشاهده مشکلات، در جهت کاهش مجازاتهای حبس 
و تامین بودجه های لازم اقدام کنند. رئیس قوه قضاییه 
در بخش دیگری از سخنان خود گفت: ما معتقدیم 
»حیف« بیت المال همانند »میل« بیت المال باید مورد 
رسیدگی قرار گیرد زیرا خسارت برخی حیفها و ترک 
فعلها از برخی میلها و فعلها بیشتر است. گاه یک غفلت 
بیشتر از یک اقدام خسارت می زند. آیت الله رئیسی در 
خصوص انتقال محکومان حبس به زندان محل زندگی 
خانواده نیز اظهار کرد: اگر مانعی در حکم صادره وجود 
نداشته باشد، سیاست ما نیز انتقال محکوم به محل 
زندگی خود یا جایی است که امکان ملاقات با خانواده 
راحت تر باشد. رئیس قوه قضاییه درباره روند مبارزه با 
فساد نیز با بیان اینکه برخی اقدامات داشت به اعتماد 
مردم ضربه می زد، این موضوع را دغدغه جدی خود از 
زمان تصدی ریاست قوه قضاییه عنوان کرد و افزود: 
متاسفانه اجماع مرکبی ایجاد شده بود مبنی بر اینکه 
مسئولان یا دست کم اغلب آنان فسادهایی دارند. بر 
همین مبنا اقدام قاطعانه و عبرت آموز را در دستور کار 
قرار دادیم تا اولا نسبت به پرونده هایی که دغدغه مردم 
بود، اقدام شود و ثانیا نتایج این رسیدگیها به اطلاع مردم 
برسد. موضوع فساد برای ما امری فراجناحی و فراقوه 
ای است. اراده محکم نظام نیز بر برخورد با فساد است 
و برخورد حرفه ای، حقوقی، مستمر و مستدام خواهیم 
داشت. برایمان فساد کوچک و بزرگ فرقی ندارد زیرا 

باید نظام اداری ما سالم و کارآمد باشد.

وجود۴00هزارحلقهچاهغیرمجازدرکشور
علیمــراد اکبری معاون امــور آب و خــاک وزارت جهاد 
کشاورزی گفت: تعداد حلقه چاه های کشور به حدود 8۰۰ 
هزارحلقه رسیده که نیمی از آنها غیرمجاز است. وی در اولین 
کنگره بین المللی و چهارمین کنگره ملی آبیاری و زهکشی 
ایران اظهار داشت: میزان  بارش ها بر اساس آمار در کشور 
به شــدت کاهش پیدا کرده )به استثنای سال 98-9۷( و 
ســال زراعی 9۶-9۷ بدترین سال از نظر بارش بوده است. 
وی با تاکید بر این که با توجه به بحث خشکسالی در کشور 
نیاز به تدابیر جدی در موضوع آب وجود دارد، گفت: تعداد 

حلقه چاه های کشــور از ۵۰ هزار حلقه در سال 1۳۵۲ به 
حدود 8۰۰ هزارحلقه رسیده است که نیمی از این چاه ها 
غیرمجاز هســتند و بالاترین میزان آن مربوط به اســتان 
آذربایجان غربی می باشد و به عبارت دیگر اگر دشت های 
کشــور را نادیده بگیریم به ازای هر یک کیلومتر یک حلقه 
چاه در کشــور حفر شده است. اکبری با بیان این که برای 
حفظ دریاچه ارومیه هیچ راهی جز افزایش بهره وری نداریم، 
خاطرنشان کرد: بحث خاک در کشور مورد غفلت قرارگرفته 
به طوری که حدود ۶۰ درصد خاک های کشاورزی کمتر از 

یــک درصد مواد آلی دارند و این امــر توان تولید را پایین 
می آورد. وی تصریح کرد: در نتیجه اقدامات انجام شده در 
بخش کشاورزی راندمان آبیاری از ۳9 درصد به ۴۵ درصد 
افزایش یافته و بهره وری فیزیکی آب کشاورزی از 9۲۰ گرم 
محصول به ازای یک مترمکعب آب به 1۴۵۰گرم رســیده 
است. معاون امور آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی اظهار 
کرد: در حوضه دریاچه ارومیه و در استان های کردستان، 
آذربایجان غربی و آذربایجان شرقی هیچ گونه محدودیت 
اعتباری برای توسعه سامانه های نوین آبیاری قائل نشده ایم.

فرهاددژپسندوزیراقتصاد:
تغییرروشخصوصیسازی

 فرهاد دژپسند در یک برنامه 
رادیویــی دربــاره وضعیت 
مطلوب اقتصادی در شــرایط 
تحریم، اظهارداشــت: نقطه 
مطلوب اقتصادی در شــرایط 
تحریم، نقاطی اســت که در 
سیاست های کلی قانون برنامه 
ششم توسعه به تصویر کشیده 
شده است. در این برنامه رشد اقتصادی حداقل هشت درصد 
و نرخ بیکاری تک رقمی در نظر گرفته شده است؛ با این وجود 
ما به این شرایط دست پیدا نکردیم و در شرایطی که با تحریم 
مواجه هســتیم انتظار هم نمی رفت که به همه اهداف این 
برنامه برسیم. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی اقتصاد 
و دارایی وی با اشــاره به استفاده ۶۰ میلیارد دلاری از منابع 
خارجی و سرمایه گذاری ۳۰۰۰ میلیارد تومانی در کشور که 
در قانون برنامه ششم توسعه در نظر گرفته شده است، تصریح 
کرد: در شــرایطی که با اعمال انواع محدودیت ها در ورودی 
منابع مواجه می شویم، نمی توانیم تصور به تحقق این اهداف 
داشته باشیم؛ به همین دلیل می توان گفت با نقطه مطلوب 
فاصله داریم. ایشان با اشاره به صادرات غیر نفتی ۲۴.۵ میلیارد 
دلاری در هفت ماهه امسال، گفت: صادرات غیر نفتی در این 
مدت نسبت به مدت مشابه در سال گذشته حدود 1۰ درصد 
از نظر وزنی افزایش داشته که با وجود شرایط تحریم و تحمیل 
مضایق، قابل توجه و تقدیر است. دژپسند خاطرنشان کرد: 
منظــور او از عبارت عبور از تلاطم که در روز 1۳ آبان مطرح 
کرده بود، تلاطم در بازارهای ارز، طلا و کالا بوده که در مرداد 
و مهر ماه سال گذشته شرایط متلاطمی داشتند، اما در حال 
حاضر شرایط مانا و پایداری در این بازارها حاکم شده است. 
وزیر امور اقتصادی و دارایی در پاسخ به این سؤال که چگونه 
می توانیم از رکود ناشــی از افزایش هزینه های تولید عبور 
کنیم، گفت: با توجه به اینکه 8۳ تا 8۷ درصد واردات ایران را 
کالاهای واسطه ای و سرمایه ای و مواد اولیه تشکیل می دهند، 
طبیعی اســت که سه برابر شــدن نرخ ارز منجر به افزایش 
هزینه های تولید و این موضوع به شاخص خرده فروشی نیز 
منتقل شود؛ اما افزایش هزینه تولید دقیقا به نسبت افزایش 
نرخ ارز صورت نگرفته،  چراکه فقط بخشی از هزینه های تولید 

در ایران وابسته به نرخ ارز است.

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با اشاره به 
ظرفیت جاذبه های ایران در کشــورهای هدف گردشگری، گفت:  حضور در 
نمایشگاه های گردشگری باید متناسب با  شأن و جایگاه ایران باشد. علی اصغر 
مونسان در سومین جلسه شورای سیاستگذاری صنعت گردشگری با اشاره به 
اهمیت تعامل با کشورهای هدف گردشگری و معرفی ظرفیت ها و جاذبه های 
ایران در این کشورها، گفت: حضور در نمایشگاه های گردشگری باید متناسب 
با  شأن و جایگاه کشور باشد. آماده سازی محتوا، مجله و بسته های تبلیغاتی 
برای عرضه در این نمایشــگاه ها هم باید به طور ویژه دنبال شود. به گزارش 
وزارت میراث فرهنگی، مونسان افزود: در سال های گذشته حضور ایران در 
نمایشگاه های گردشگری ضعیف بود، اما خوشبختانه در چند سال اخیر با 
در اختیار گرفتن فضای مناسب و طراحی غرفه های متناسب با جایگاه ایران، 
حضوری فعال و پرانرژی در نمایشگاه های گردشگری داشته ایم. او تأکید کرد: 
تبلیغات مناســب پیش از ورود هیأت ایرانی به چین و روسیه نیز از دیگر 

مواردی است که باید به آن توجه شود. 

شرطوزیر
برایشرکتدر
نمایشگاههایخارجی

علی اصغر مونسان
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شرکتفولادمبارکهنخستینتندیسسیمینجایزۀملیکیفیتایرانرابهخوداختصاصداد

رشد ۹1 درصدی سود نسبت به مدت مشابه سال قبل ایرانبهجمعسازندگان
ماشینهایجوشلیزریپیوست

مراسمتکریمومعارفهرئیسروابط
عمومیمناطقنفتخیزجنوب

با حضور معاون علمی و فناوری ریاســت جمهوری و 
معاون تکنولوژی شرکت فولاد مبارکه در نمایشگاه بین المللی 
لیزر و فتونیک تهران، قرارداد ساخت و بومی سازی سیستم 
لیزر فیبر ماشین جوش اسیدشویی شمارة ۲ شرکت فولاد 
مبارکه با مؤسسة علوم و فنون لیزر ایران به امضا رسید تا کشور 
ایران نیز به جمع معدود کشورهای صاحب دانش فنی تولید 
این تجهیزات منحصربه فرد بپیوندد. ســورنا ستاری معاون 
علمی و فناوری ریاست جمهوری در این خصوص گفت: بسیار 
خرســندیم که شــرکت فولاد مبارکه اخیرا به طور جدی 
درزمینة بومی سازی تجهیزات و کسب دانش فنی روز دنیا 
درزمینة صنعت فولاد با شــرکت های سازنده و دانش بنیان 
داخلی همکاری های گسترده ای را آغاز کرده است. وی افزود: 
پیش ازاین نیز شاهد بودیم که شرکت فولاد مبارکه با امضای 
قــرارداد با شــرکت دانش بنیان دیگــری در قزوین تولید 
لامپ های اشعة ایکس را در کشور بنیان نهاد و این مایة عزت 
و ســربلندی کشور است. ســتاری تصریح کرد: بسیاری از 
تحریم هــا را می توان با اتکا به همیــن حمایت ها و چنین 

اقداماتی بی اثر کرد.
معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری تصریح کرد: این 
مهم است که فولاد مبارکه دارای یک مرکز علمی و فناوری باشد 
و بتواند با اتکا به ظرفیت های اقتصادی و دانش عملی موجود در 
شــرکت و با همکاری شــرکت های دانش بنیان و سازندگان 

متخصص داخلی بسیاری از نیازهای صنعت را تأمین کند.
در همین خصوص بهزاد بهادرانی مدیر ناحیة نورد سرد 
فولاد مبارکه با اشاره به نقش ماشین های جوش در خطوط 
تولید گفت: واحدهای اسیدشویی شمارة ۲ و نورد پنج قفسه ای 
ناحیة نورد سرد مجهز به ماشین جوش لیزری با منبع تولید 
لیزر به وسیلة گاز CO۲  از شرکت TRUMPF آمریکاست 
و با توجه به اعمال تحریم های ظالمانه کشــور آمریکا امکان 
تأمین قطعات یدکی و همچنین دسترســی به خدمات این 
شــرکت غیرممکن گردیده اســت. این در حالی اســت که 
تکنولوژی تولید لیزرهای جدید فیبری در حدود توان های 1۰ 
کیلووات در انحصار شرکت های آمریکایی است و بروز هرگونه 
مشکل در سیســتم جوش فعلی می تواند باعث توقف واحد 
اسیدشویی شمارة ۲ و اختلال کامل در تولید خط نورد سرد 

شود.
مســعود گل افشــان، رئیس واحد قراردادهای توسعه و 
اجرای پروژه های شرکت فولاد مبارکه نیز گفت: با همکاری و 
پیگیری واحد تولید نورد ســرد و واحد قراردادهای توســعه و 
اجرای پروژه های شــرکت مقدمات این کار بزرگ فراهم و در 
نهایت روز یکشنبه نوزدهم آبان ماه سال جاری به عقد قرار داد 
با شــرکت های داخلی منجر شد. وی با اشــاره به مزیت های 
بومی سازی این قبیل تجهیزات در کشور گفت: عقد قرارداد با 
یک شرکت دانش بنیان ایرانی، ضمن این که منجر به بومی سازی 
چنین تجهیزاتی می شود، ارتقای دانش فنی و امکان دست یابی 
به توان تولید تجهیزات High-Tech در کشور، عدم خروج ارز 
از کشور، صرفه جویی قابل توجه اقتصادی نسبت به خرید از خارج 
و عدم وابستگی به تکنولوژی شرکت های آمریکایی و غربی را 
نیز به ارمغان می آورد و همچنین تداوم تولید محصولات سرد 
را در آینده تضمین خواهد کرد. گل افشان در خاتمه از زحمات 
و همکاری معاونت های خرید و تکنولوژی، کمیسیون معاملات 
و همچنین مدیران و کارشناسان نورد سرد و قراردادهای خرید 
که در قالب یک کار تیمی امکان دست یابی به این مهم را فراهم 

کردند، تشکر و قدردانی کرد.

با حضور احمد محمدی مدیرعامل شرکت ملی مناطق 
نفت خیز جنوب مراسم تکریم و معارفه روسای سابق و جدید 
روابــط عمومی این شــرکت  برگزار گردید. در این نشســت 
مدیرعامل شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با اشــاره به 
اهمیت روابط عمومی اظهار داشت: روابط عمومی جایگاه و نقش 
مهمی در ســازمان دارد و بخش عمده ای از تحلیل و شناسایی 
فرصت ها و تهدیدهای درون سازمانی و برون سازمانی بر عهده 
این نهاد اســت. وی گفت:  روابط عمومی یک علم است و باید با 
روش های علمی اداره شود لذا لازم است به کارگیری فناوری های 
روز و بهره مندی از دانش جدید در این حوزه، سرلوحه کار روابط 
عمومی مناطق نفت خیز جنوب باشد. وی با بیان اینکه روابط 
عمومی شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب به لحاظ قدمت، 
در مجموعه روابط عمومی های وزارت نفت بی نظیر است افزود:  
امیدورایم با همکاری کارکنان روابط عمومی و سایر بخش های 
شــرکت، این نهاد بیش از گذشــته ســرافراز و سرآمد باشد. 
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب،  در پایان با اشاره 
به ســوابق شــهرام وردک، وی را به عنوان رئیس جدید روابط 
عمومی معرفی و از زحمات رضا طاهری در مدت حدود ۴ سال 
تصدی این مسئولیت قدردانی کرد. در ادامه این مراسم، شهرام 
وردک رئیس جدید روابط عمومی شرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب، یکی از مهمترین اولویت های خود را در مسئولیت جدید، 
افزایش سرمایه اجتماعی سازمان عنوان کرد تا هم میزان رضایت 
کارکنان و هم ســاکنان مناطق پیرامونی از عملکرد سازمان 
افزایش یابد در ادامه رضا طاهری رئیس پیشین روابط عمومی 
شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب نیز از تلاش و کوشش 
کارکنان این اداره تشــکر و قدردانی کرد. در پایان این نشست 
تعــدادی از کارکنان روابط عمومی بــه بیان دیدگاه ها و نقطه 

نظرات خود پرداختند.

خبـــرخبـــر
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تحریمهایآمریکامواجهمیشد.

در شــانزدهمین دورة جایزة ملی کیفیـــت 
ایــــران که هم زمــــــــان با بزرگداشت 
روز کیفیت در محل برگـــزاری همایش های 
دانشگــــاه شهید بهشتی تهران برگزار شد، 
پــس از ارزیابــــــی هیئــت داوران، برای 
نخستین بار در کشــور اولین و تنها تندیس 
سیمین جایزة ملی کیفیت ایران به شرکــــت 

فـــــولاد مبـــــارکه اختصاص یافت.
 مهندس عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکــه پس از دریافت ایــن جایزه در جمع 
خبرنگاران با تشــریح روند روبه رشد شرکت 
فولاد مبارکه در تولید و افزایش سطح کیفی 
محصولات خود به ویژه افزایش شاخص های 
عملکردی محصول قلع اندود گفت: کشور ایران 
پیــش از انقلاب اســلامی با تولیــد کمتر از 
یک میلیون تن فولاد ساختمانی، واردکنندة 
فــولاد بود. پس از آن شــرکت فولاد مبارکه 
به عنوان مولود انقلاب پا به عرصة تولید انواع 
محصولات فولادی تخت گذاشت و توانست 
در کوتاه ترین زمان ممکن کشور را از واردکنندة 
صــرف به چنــان توانمندی برســاند که در 
سال های متمادی، مقادیر قابل توجهی از انواع 
محصولات کیفی خود را به بسیاری از کشورها 

به ویژه کشورهای اروپایی صادر کند.
وی با تشریح چگونگی فرایند ساخت و استقرار 
ایــن کارخانــة معظــم افزود: کار ســاخت 
بزرگ ترین فولادساز خاورمیانه در دهة ۶۰ با 
رویکرد تولید محصولات کیفی و بهره مندی از 
تکنولوژی و دانش روز دنیا آغاز شد. در ادامه، 
آموزش بیــش از 18۰۰ نفر در کارخانه های 
تولیدی اروپایی و انتقال سیســتم ها و دانش 
فنی بهره برداری به صورت کامل در دستور کار 

قرار گرفت.
وی با بیان این کــه گام دوم کیفیت در فولاد 
مبارکه )دهــة ۷۰( با شــروع بهره برداری از 
خطوط در نواحی فولادسازی، نورد گرم و سرد 
هم زمان شد، افزود: با همت مدیران و کارکنان 
ایــن کارخانه، ظرفیــت اسمــــــی ۲/۵ 
میلیــــــون تنــــــی محصولات فولادی 
محقق شد و پس از آن رویکرد تولید محصولات 
کیفی با عنایت به »کنترل و تضمین کیفیت« 
و همچنین اســتقرار استانداردهای مدیریت 

کیفیت )ISO( در شرکت نهادینه شد.

مدیرعامل فولاد مبارکه در خصوص گام سوم 
کیفیت در فولاد مبارکه )دهة 8۰ و 9۰( گفت: 
در این مرحله توسعه و افزایش ظرفیت تولید، 
تکمیل زنجیرة تولید و تولید محصولات جدید 
)ورق های پوشــش دار ازجملــه قلع اندود(، 
توسعة سبد محصولات مطابق نیازهای جدید 
مشــتریان، شــروع بومی ســازی قطعات، 
تجهیزات، مواد و نرم افزارها، توسعة جغرافیایی 
گــروه فولاد مبارکه و تحقــق ظرفیت 1۰/۳ 
میلیون تن در ســال، استقرار نظام مدیریت 
کیفیت فراگیر )TQM( و تعالی ســازمانی 
)EFQM( در شــرکت ساری و جاری شده 

است.
مهندس عظیمیان مسیر پیش رو و گام چهارم 
کیفیت در فولاد مبارکه را این چنین تشریح 
کرد: در این مرحله توسعة نوآوری و بومی سازی 
بــا بهره گیــری و حمایت از شــرکت های 
اســتارت آپ و دانش بنیان، تبدیل شــدن به 
صاحب تکنولوژی ســاخت و بهره برداری از 
کارخانه های فولادی، توسعة نگرش کیفیت به 
ایجاد »کیفیــت پایدار برای همة ذی نفعان و 
خلق ارزش برای نســل های امــروز و فردا« و 
تولید ســبد کامل محصولات فــولادی در 
ظرفیت ۲۵ میلیون تن و ســهم ۵۰ درصدی 
تولید در کشور را در دســتور کار قرار داده تا 
بتوانیم به عنوان یک بنگاه اقتصادی سودآور 
برای کشور و ذی نفعان همچنان خلق ارزش 
کنیم و سهم خود  در  تولید   و رونق اقتصادی 

کشور حفظ نماییم.
وی در خاتمه کسب این موفقیت ارزشمند را 
مرهون تــلاش همة کارکنان نواحی مختلف 
شرکت دانست و گفت: بدون شک توجه همة 
کارکنــان به مقولة ارتقــای کیفی به موازات 
ارتقای کمی باعث شد این افتخار به دست آید.

 در فــولاد مبارکه کیفیت نه تنهــا در حوزة 
مشتریان، بلکه برای کلیة ذی نفعان سازمان در 

نظر گرفته می شود.
 در همین خصـــــوص مهـــــدی نقـــوی 
معاون تکنولـــوژی فولاد مبــــــارکه نیز 
دریــــافت اولین تندیس زرین جایزة ملی 
کیفیت را به همة کارکنــــان تبریک گفت و 
ضمــــــن قدردانــــی از همکاران تصریح 
کرد: مبنای تعیین اســتراتژی و برنامه های 
شرکت، خواسته ها و انتظارات کلیة ذی نفعان 
ســازمان است. ضمن این که در فولاد مبارکه 
کیفیت نه تنها در حوزة مشتریان، بلکه برای 
کلیة ذی نفعان سازمان در نظر گرفته می شود.
وی در ادامة ســخنان خود اظهار کرد: از نگاه 
فولاد مبارکه کیفیت در بالاترین سطح عبارت 
اســت از کیفیت به اضافة مطلوبیت به اضافة 

رسیدن به قیمت رقابتی.
وی با اشاره به نمودار و مسیر رو به رشد استقرار 
استانداردهای مدیریتی در فولاد مبارکه گفت: 
این نظام ها از سال 1۳۷۴ با استقرار سیستم 
مدیریــت کیفیــت ISO 9۰۰1  و به تدریج 
اســتقرار سایر اســتانداردهای مدیریتی در 

 ،)ISO 1۴۰۰1(حوزه های محیط زیســت
بهداشــت حرفه ای )ISO ۴۵۰۰1(، انرژی 
)ISO ۵۰۰۰1(، رضایت مشتری )1۰۰۰۴ 
ISO(، آموزش )ISO 1۰۰1۵( و همچنین 
حرکت در مســیر تعالی با الگوبرداری از مدل 
EFQM از ســال 8۲ و کسب اولین تندیس 
زرین ایران در ســال 91 و دستیابی به سطح 
زرین اروپا در سال 9۶ و اولین تندیس سیمین 
جایزة ملی کیفیت ایران در ســال 98 مسیر 

روبه رشد و تعالی خود را طی کرده است.
نقوی با تأکید بر این که فولاد مبارکه در مسیر 
ارتقای سطح کیفی محصولات و دست یابی به 
بالاترین سطوح اســتاندارد هیچ گاه متوقف 
نشــده اســت، گفت با همین رویکرد برخی 
اقدامات اساسی و بنیادی دیگر در این شرکت 
بنیان نهاده شــده اســت که برخی از آن ها 
عبارت انــد از: طراحی ســاختار تحول فولاد 
مبارکه در سه سطح جهت پشتیبانی و کنترل 
تحقق اهداف و اســتراتژی های ســازمان و 
مشارکت رهبران ســازمان در این ساختار؛ 
اجرای رویکردهای متنــوع نظیر پروژه های 
تحول )TQ(، گروه های QCC و حل مسئلة 
نظام پیشــنهادها، پروژه های تحقیقاتی و... 
جهت جلب مشــارکت کارکنان در راستای 
تحقق اهداف سازمانی؛ استفاده از ممیزی های 
داخلی و خارجــی، خودارزیابــی و ارزیابی 
براســاس الگوهای مدیریتــی EFQM و 
INQA و ... جهت شناسایی حوزه های بهبود؛ 
دستیابی به نتایج متوازن در همة حوزه های 
مرتبط بــا ذی نفعان و افزایــش رضایت در 
مشتریان، کارکنان، تأمین کنندگان، جامعه و 
سهامداران و افزایش شاخص های عملکردی 
محصول قلع اندود. این موارد منجر به کسب 
اولین تندیس سیمین جایزة ملی کیفیت ایران 

پس از برگزاری 1۶ دوره شد.
وی در خاتمه ضمــن قدردانی از توجه همة 
مدیران و کارکنان شرکت به اهمیت موضوع 
کیفیت محصولات، تصریح کرد: همچنان که 
مقولة کیفیت تصادفی نیســت، بدون شک 
موفقیــت بنگاه هــای اقتصادی بــزرگ نیز 
تصادفی نیســت و یک شبه حاصل نمی شود. 
باید تک تک کارکنان باور داشته باشند که در 

زمینة کیفیت نقش بی بدیلی دارند.

ادامه از صفحه۳
وزیر صنعت، معــدن و تجارت در 
بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: 
یکــی از موانع پیــش روی تولید همین 
بروکراســی اداری و نامساعد بودن فضای 
کســب و کار در برخی بخشی ها است. به 
عنوان نمونه در همین بخش معدن ، ما مبانی 
لازم قانونــی را داریم که در چارچوب یک 
پنجره واحد قانون معدن را اجرا کنیم و در 

روند اجرایی برنامه ها تسریع ایجاد کنیم.
رحمانی تأکید کرد: در هر بخشی 
نیازمند استعلام نیستیم و به گونه  ای باید 
شرایط ایجاد شود که سرمایه گذاران بتوانند 
به ســهولت نتیجه لازم را در روند سرمایه 

گذاری خود به دست آورند.
رعایت ضوابط زیست محیطی 
در بخش معدن هدف نخست ما در 

وزارت صمت است
وی با اعلام اینکــه رعایت ضوابط 
زیســت محیطی در بخش معدن هدف 
نخست ما در وزارت صمت است، گفت: در 
سفر که اخیرا به کرمان داشتیم در مجتمع 
مس سرچشمه برای اولین بار طرح تولید 
اسیدسولفوریک با سرمایه گذاری بیش از 
1۵۰۰ میلیارد تومان در راســتای اهداف 

زیست محیطی به بهره برداری رسید
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 
برای بهبود کسب و کار هم دستگاه ها باید 
پای کار بیایند و ما خود مصر به اجرای ضوابط 
و لحاظ آنها  در روند اجرای کارها هستیم و به 
عنوان نمونه در بخش معدن انتظار داریم، 
پیــش، حین و بعد از اجــرا هم ضوابط به 
درستی اجرا شود و یکی از کارهایی که در 
حال پیگیری آنها هستیم جلب همکاری 
سایر دســتگاه ها برای دریافت استعلام ها 

بصورت الکترونیکی و آنلاین است.
هر کاری از لحاظ قانونی منعی 

ندارد را تفویض می کنیم
رحمانــی تصریــح کــرد : یکی از 
مهم ترین ترتیبــات در روند بهبود فضای 
کســب و کار با اولویت گذاری در خدمات، 
وزارتخانه خود ما بوده است و به عنوان نمونه 
همین سامانه کاداستر در بخش معدن در 
همه اســتان ها امروز تکمیل شده و در دو 
مرحله اختیارات لازم به استانها تفویض شده 
اســت و همچنین شورای معادن براساس 
قانون معادن تشکیل و وظایف آن مشخص 
شد، چرا که ما اعتقاد داریم هر کاری که قانونا 
می توانیم و منعی ندارد را تفویض می کنیم 
چراکه بهبود فضای کسب و کار یک مفهوم 
کلی اســت و بارها مورد تأکید مقام معظم 

رهبری و رئیس جمهور بوده است.

وی خاطر نشان کرد : یکی از موانع در 
بهبود فضای کسب و کار رفتار خود ماست و 
این مهم باید به طور مستمر از طرف همه 
مردم مطالبه شود و به نوعی این مطالبه گری 
در همه حوزه ها تبدیــل به یک گفتمان 

عمومی بشود .
تولید مس کشور تا سال بعد به 

رکورد 300 هزار تن می رسد
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره 
به سفر اخیر خود به کشور چین و حضور در 
نمایشگاه واردات گفت: این کشور سالیانه 
بالغ بر ۵ تا ۶ میلیون تن واردات مس دارد، 
در حالی که کشور ما با وجود ظرفیت های 
عظیم در این بخش و علیرغم پیگیری ها، هم 
اکنون بالغ بر ۲۶۰ هزار تن تولید مس دارد 
که این رقم تا ســال بعد بــه ۳۰۰ هزار تن 
می رســد و به یک رکورد بزرگ دست می 
یابیم. رحمانی اعلام کرد: البته در استان هایی 
همچون اردبیل، سیســتان و بلوچستان ، 
کرمان ، یزد و ... مطالعات اولیه برای وجود 
معادن مس بیشتر انجام شده و دنبال این 
هستیم که اینها را به محصول نهایی تبدیل 
کنیم و این ظرفیت جدیدی است که مردم 
با مشــارکت در توســعه معادن کوچک 
می توانند بر تولید این محصول در کشــور 
کمک نمایند و حتما مورد حمایت ما است.

سیاست جلوگیری از خام 
فروشی را دنبال می کنیم

وی با اشاره به برخی سیاست های 
دشمنان، در راستای آزادســازی واردات 
محصولات نهایی برخی کالاها به کشورمان، 
در حالیکه قطعات آنها ممنوع می باشد )مانند 
خــودرو(، گفت: در مقابل این سیاســت، 
سیاست کلی ما جلوگیری از خام فروشی 
است به عنوان مثال در سالهای گذشته بالغ 
بر ۲۳ میلیون تن سنگ آهن از کشور خارج 
می شد که این رقم سال گذشته به 8 میلیون 
تن کاهش یافته و این مهم بدان مفهوم است 
که علیرغم عدم کاهش تولید سنگ آهن 
کشور محصول اولیه وارد زنجیره تولید فولاد 
در کشور شده و محصول نهایی آن هم اکنون 
در حال صادرات اســت که این رویکرد در 
سرب، مس، روی و سایر فلزات اساسی در 
حال پیگیری است. وزیر صمت همچنین 
یادآوری کرد: گفت: در حال حاضر مازاد تولید 
کنسانتره مس نیز با راه اندازی مجتمع های 
ذوب مس خاتون آباد و مس سونگون نیز طی 
چند ماه آینده در داخل کشور به محصول 

نهایی تبدیل خواهد شد.
حمایت از تولید داخل در 
حمایت از صادرات خام اولویت 

نخست ما است

رحمانی خاطر نشان کرد : برای به 
ثمر نشستن این سیاست به عنوان نمونه 
تعرفه صادرات مواد خام فولاد به ۲۵ درصد 
افزایش یافته است و ما در این خصوص نقطه 
بهینه را برای رعایت حال معدن داران و تولید 
کنندگان داخلی لحاظ کردیم و حمایت از 
تولید داخل در حمایــت از صادرات خام 

اولویت نخست ما است.
در حال مطالعه برای اصلاح 

برخی تعرفه ها برای تنظیم بازار داخل 
هستیم

وی گفت: البته ما به دنبال تنظیم بازار 
داخل هســتیم و تصمیمات بــا توجه به 
اقتضائات بازار داخلی گرفته می شود و در 
حال مطالعه هستیم تا در ماه های آینده در 
تعرفه ها اصلاحاتی داشته باشیم و سیاست 
کلان ما بر این مبنا است که حتما مواد اولیه 
به تولید کننده داخلی زیر قیمت خارجی 
عرضه شــود و این نوعی حمایت از تولید 

داخلی است .
سعی کردیم جلوی دلال 
بازی ها را در بخش پتروشیمی 

بگیریم
وزیر صمت گفت: در یکسال گذشته 
برآیند و نتیجه همه تصمیمات ما بر این محور 
بوده که خام فروشی انجام نشود و از تولید 
کننده داخلی حمایــت و افزایش بی رویه 
قیمت ها در بهترین شرایط کنترل شود که 
خوشبختانه آمارها مؤید این موضوع است که 
قیمتها نه تنها افزایش نداشته، حتی در برخی 
اقلام با کاهش نیز مواجه شده است که این 
رویکرد در صنعت پتروشیمی نیز با اولویت 
کنترل قیمت ها و تثبیــت روند عرضه و 
تقاضای بازار دنبال شده است و سعی کردیم 
به عنوان مهم تریــن اولویت جلوی دلال 

بازی ها را در این بخش بگیریم.
وظیفه ما در صنعت خودرو، 

اصلاح و اقدام اساسی است
رحمانی در مورد خودرو هم گفت: 
برای اصلاح این صنعت با شرایط حاضر که 
ما وارث آن شدیم به هیچ وجه دنبال شعار 
نیســتیم و وظیفه ما در این صنعت انتقاد 
نیست بلکه اصلاح و اقدام اساسی آن است و 
در همین راستا با وجود شرایط خاص این 
صنعت به راحتی خروج تعدادی از خودروها 
را از خطوط تولید در دستور کار قرار دادیم و 
با توجه به مطالبات مردمی در اصلاح ایمنی 
خودروهــا، میزان مصرف آنها و همچنین 
رعایت الزامات زیست محیطی درخصوص 
خودروهای تولیدی، برنامه جایگزینی این 

خودروها در حال پیگیری است.
برنامه جایگزینی خودروهای 

برقی در حال اقدام است
وی ادامــه داد: همچنیــن برنامه 
جایگزینی خودروهای برقی به طور جدی 
در چند اســتان از طریق مشارکت با چند 
شرکت معتبر در حال اقدام است و مردم به 

زودی نتایج آن را مشاهده می کنند.
در حال تعمیر قطار در حال 

حرکت صنعت خودرو هستیم
وزیــر صمت گفت: مــا در صنعت 
خودرو به نوعی در حال تعمیر قطار در حال 
حرکت هســتیم و روند واگذار یها اصلاح 
ضوابط و کیفی سازی تولیدات به جد در حال 

پیگیری است.
تاکنون بیش از 300 میلیون 
دلار داخلی سازی انواع قطعات 

خودرو انجام شده است
رحمانی در ادامه ســخنان خود با 
اشاره به اینکه در چارچوب برنامه نهضت 
ساخت داخل تا سال 1۴۰۰ بالغ بر 1 میلیارد 
و ۴۰۰ میلیــون دلار داخلی ســازی انواع 
قطعات خودرو در دستور کار است، افزود: در 
همین راستا از این میزان ۴۰۰ میلیون دلار 
برای سال 98 است و خوشبختانه تاکنون با 
بیش از ۳۰۰ میلیون دلار داخلی سازی انواع 
قطعه از پیش بینی ها نیز جلوتر هستیم. وی 
گفت: در همین برنامه ساخت داخل، شاهد 
حضور شــرکت های دانش بنیان و حضور 
تعداد کثیری از جوانان خلاق کشورمان برای 
حل مشکل داخلی سازی قطعات هستیم و 
خودروسازها نیز برای حمایت از این مهم 
عــلاوه بر تکلیف بــه عقد قــرارداد با این 
شرکت ها موظف به جایگزینی این قطعات 

در مقابل قطعات وارداتی هستند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح 
کرد: در قالب صندوق نوآوری و شکوفایی و 
تبصره 18 و صندوق حمایت از تحقیقات و 
توسعه صنایع پیشرفته، حمایت مالی از این 
شرکت ها برای به سرانجام رسیدن این کارها 
در دستور کار است و نتیجه این قراردادها 

پیگیری می شود.
به قول خود برای اصلاح صنعت 

خودرو پایبندیم
رحمانی تصریــح کرد: ما روی قول 
خود بــه مردم در اصــلاح صنعت خودرو 
پایبندیم و این رویکرد علاوه بر صنعت خودرو 
در ســایر صنایع از جلســه پوشاک، لوازم 
خانگی و .. پیگیری می شود و این رویکرد به 
کیفیت و کمیت و کاهش قیمت تولیدات در 

کشور کمک شایانی خواهد کرد.
رصد بیش از 6 هزار و 500 واحد 

تولیدی به صورت میدانی در کشور
وی در بخش دیگری از سخنان خود 

با اشــاره به فرمایشات رهبری درخصوص 
پیگیری مشکلات واحدهای صنعتی خاطر 
نشان کرد : ما در چارچوب یک برنامه جامع 
به طور جدی و در قالب ستادهای تسهیل 
رفع مشکلات این واحدها را در دستور کار 
قرار دادیم، علاوه بر این امسال بیش از ۶ هزار 
و ۵۰۰ واحد تولیدی در ســطح کشور به 
صورت میدانی رصد شد است که به صورت 
حضوری و در قالب مصوبات ستاد تسهیل 
مسایل آن ها پیگیری شده است و بیش از 8 
هزار مصوبه برای رفع مشکلاتی اعم از تأمین 
نقدینگی ، مالیات بیمه محیط زیست و ... 
صادر شــده است. وزیر صمت تأکید کرد : 
همچنین به همه سازمان های استانی، حضور 
میدانی در محــل واحدها و شناســایی 
مشکلات آنها ابلاغ شده است و همکاران ما 
موظف شــدند پیش از مراجعه مردم خود 
برای پیگیری مشکلات اقدام کنند که این 
رویکرد در چارچوب نظارت بر تأمین 1۰۰ 
قلم کالای اساسی مورد نیاز مردم در بازار و 
همچنین ۴۴ قلم مورد نظر بخش تولید نیز 
در حال رصد و پیگیری است. رحمانی از همه 
تولید کنندگان و صنعتگران درخواست کرد 
در صورت بروز هر نوع مشکلی در روند تولید 
شان موارد را به سازمان های صمت استان ها 
و حتی استانداریها منعکس کنند و اگر نتیجه 
حاصل را نگرفتند حتما به خود وزارتخانه 

گزارش کنند.
افزایش تولید 44 قلم کالای 

تولیدی منتخب در کشور
وی خاطــر نشــان کــرد: البتــه 
خوشبختانه آمارها نشان دهنده افزایش 
تولید این ۴۴ قلم کالای تولیدی در سطح 
کشــور اســت و البته بیش از ۶۰ درصد 
مشــکلات واحدهای مــا در حوزه تأمین 
نقدینگی، سرمایه در گردش و یا سرمایه ثابت 
مورد نیاز واحدهاست که علیرغم تلاش های 
انجام گرفته انتظار داریم در این بخش تمامی 
ظرفیت های موجود در کشور بسیج شود و 
تا بتوانیم این مشــکل را به حداقل ممکن 

برسانیم.
میخواهیم مردم در شرایط 

حاضر کمترین آسیب را ببینند
وزیر صنعـــت، معدن و تجارت در 
پایان تأکید کرد: هــر کاری که برای حل 
مشکلات مردم باشد انجام خواهیم داد و اراده 
ما بر این اســت که مردم در شرایط حاضر 
کمترین آسیب را ببینند و از همه اصناف و 
تولیدکنندگان عزیز درخواســت دارم در 
شرایط حاضر بیش از پیش رعایت حال مردم 
را بکنند و در رعایت سود قانونی خود بیش 

از پیش همراه مردم باشند.

فولادگر:
توجهدولتبه
توانوظرفیت
داخلی

کمکهایفولادمبارکهکمکبهتوسعۀ
استاناصفهاناست

آئین شروع عملیات اجرایی قطار حومه ای شهر جدید مجلسی به 
کلان شــهر اصفهان با حضور وزیر راه و شهرسازی، معاون وزیر و 
مدیرعامل شرکت مادر تخصصی عمران شهرها، استاندار، نماینده 
مردم شهرســتان مبارکه در مجلس شورای اسلامی، مدیرعامل 
شــرکت فولاد مبارکه، امام جمعه و فرماندار شهرستان مبارکه و 
جمعی از مردم شهرستان مبارکه در شهر جدید مجلسی برگزار 
شد. در این آئین وزیر راه و شهرسازی ضمن ارائه گزارشی از وضعیت 
اقدامات انجام شده در حوزه توسعه زیرساخت های ریلی، جاده ای 
و حمل ونقل کشور گفت: در سایه راهبردهای حکیمانه رهبر معظم 
انقلاب اسلامی طی سنوات اخیر شاهد بوده ایم که چرخ صنعت و 
تولید کشور حرکت فزاینده ای داشته و حرکت نویی را آغاز کرده 
است. مهندس اسلامی افزود: در صنعت هوایی این مسیر روبه رشد 
شرایطی فراهم کرده است که بنا بر اعلام آمار و جداول مربوطه از 
عملکرد ایرلاین ها شاهد این هستیم که پروازها با آرامش و انضباط 
بیشــتری در حال انجام است و در بخش حمل ونقل ریلی نیز به 
دســتاوردهای خوبی دســت یافته ایم. تا جایی که ریل، واگن و 
لکوموتیو موردنیاز ناوگان حمل ونقل ریلی کشور در داخل به دست 
توانمند شــرکت های داخلی در حال ســاخت و عرضه اســت و 
به هیچ عنوان شاهد توقف در خطوط تولید این بخش ها نبوده ایم. 
همچنین در بخش بنادر نیز با همــت تولیدکنندگان ورق های 
فولادی و سازندگان کانتینر، ساخت انواع کانتینر موردنیاز ناوگان 
حمل ونقل دریایی در دســتور کار قرار گرفت تا  از  این حیث نیز 
کشور با مشکل مواجه نشود. وی در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشــاره به اهمیت توسعه ناوگان ریلی و اســتفاده از قطارهای 
حومه ای در جابه جایی مسافران بین شهری گفت: یکی از مصادیق 
مصرف درست و بهینه که همواره مورد تأکید رهبر معظم انقلاب 
بوده و هست، ایجاد و به بهره برداری رساندن زیرساخت های ریلی 
اســت که خوشــبختانه امروز با همت و تلاش مســئولین و با 
حمایت های بخش صنعت، عملیات اجرایی قطار حومه ای شهر 

جدید مجلسی به کلان شهر اصفهان شروع شد.
کمک های فولاد مبارکه در واقع کمک به توسعه استان 

اصفهان است
در همین خصوص نماینده مردم شهرســتان مبارکه در مجلس 
شــورای اسلامی آغاز عملیات اجرایی قطار حومه ای شهر جدید 
مجلسی به کلان شهر اصفهان را به مردم شهرستان مبارکه تبریک 
گفت و افزود: خوشبختانه این طرح در سال 9۶ و 9۷ دارای ردیف 
اعتبار ملی و ضمانت اجرایی و اعتباری برای تحقق پروژه شــده 
اســت. این در حالی است که در پایان سال 1۳9۷ نیز جلسه ای با 
حضور سه معاون وزیر محترم، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه و 
رئیس کمیســیون عمران و مدیران استانی برگزار شد و طی آن 
هریک تعهــدات خود را پذیرفتند تا ان شــاء الله ایــن پروژه به 
بهره برداری برسد. زهرا سعیدی تصریح کرد: شرکت فولاد مبارکه 
نیز در سال 1۳9۰ با پرداخت تعهد خود به حساب قطار حومه ای 

کلان شهر اصفهان در این طرح مشارکت داشته است.
وی به بهره برداری رساندن قطار حومه ای شهر جدید مجلسی به 
کلان شــهر اصفهان را گامی بلند برای توســعه اســتان، بهبود 
فرایندهای زیست محیطی، رفاه حال هرچه بیشتر شهروندان و 
کارکنان صنایع مستقر در شهرستان و افزایش ایمنی جاده های 

شهرستان مبارکه به مرکز استان دانست.
نگاه فولاد مبارکه به مسئولیت های اجتماعی، ملی است

مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه نیز در جریان برگزاری 
این آئین در مصاحبه با خبرنــگار فولاد با بیان این که نگاه فولاد 
مبارکه به مسئولیت های اجتماعی، ملی است، گفت: خوشبختانه 
توسعه متوازن از ابتدای دوران ساخت این شرکت در دستور کار 
بوده و هست. و این شرکت با همین رویکرد تاکنون در موضوعات 
عمرانی، فرهنگی، ورزشــی و مذهبی همکاری خوبی با منطقه، 
استان و کشور داشته است. ضمن این که در زمان وقوع حوادث و 

بلایای طبیعی همواره در کنار مردم بوده است.
وی در ادامه با تأکید بر این که توسعه ناوگان حمل ونقل مسافری و 
باری از الزامات توسعه پایدار هر کشور محسوب می شود، تصریح 
کرد: فولاد مبارکه با درک صحیح این مهم و در زمینه احداث قطار 
حومه ای نیز پیشگام بوده و از سال 1۳9۰ با انجام تعهدات خود در 
این پروژه ملی مشــارکت کرده است. وی خاطرنشان کرد: بدون 
شــک با به بهره برداری رســیدن این پروژه شهروندان، کارکنان 
صنایع و به طورکلی مسافران سفری ایمن تر، سریع تر و آسوده تری 
را تجربه خواهند کرد و فولاد مبارکه خرسند است که در این راستا 

توانسته است ایفای نقش نماید.

تخصیص500میلیاردتوماناوراق
مشارکتبهمترویاصفهان

در جلسه  با مدیران شهری اصفهان مقرر شد با هماهنگی وزارت 
کشور ۵۰۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت مازاد بر اعتبارات تصویب 
شــده قبلی به متروی اصفهان اختصاص یابد. مدیرکل اعتبارات 
بانک مرکزی ضمن دیدار با شهردار اصفهان و مدیران سازمان قطار 
شهری شهرداری از مراحل ساخت خط دو قطار شهری اصفهان 
بازدید و در جریان مراحل ساخت این خط از نزدیک قرار گرفت. 
ســید علی اصغر میرمحمد صادقی در حاشیه بازدید از ایستگاه 
زینبیه در خط دو متروی اصفهان، شرایط استفاده از اوراق مشارکت 
برای شهرداری ها را در کشور مطلوب ذکر کرد و گفت: شهرداری ها 
برای زیرســاخت تامین منابع مالی احداث خطوط مترو، اوراق 
مشارکت منتشر می کنند و بانک مرکزی نیز حمایت های لازم را 
انجام می دهد؛ در این خصوص قانون بودجه، مجوز لازم را صادر و 
ســازمان برنامه و بودجه و وزارت کشور هماهنگی لازم را با بانک 
مرکزی انجام داده اســت. ضمنا پس از اســتان تهران، کلانشهر 

اصفهان پرترافیک ترین شهر کشور به شمار می رود.
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بانکمرکزیطیبخشنامهایاعلامکردکهاحرازهویتوشناساییمشترییکیازارکانوالزاماتمقرردرقانونمبارزهباپولشوییوضوابطاجراییآناست.برهمینمبنا،درسال1388وطبقآییننامهاجراییقانونمبارزهباپولشویی،
بانکهاوموسسـاتاعتباریمکلفشدند»مدارکمربوطبهسوابقشناساییاربابرجوعهنگامارائهخدماتپایهرابهصورتفیزیکییاسایرروشهایقانونی،حداقلبهمدتپنجسالبعدازپایانعملیاتنگهداریکنند.«همچنین
در»دستورالعملچگونگیشناساییمشتریانایرانیموسساتاعتبـاری«مقررشدکهدرشناساییکاملشخصحقیقیمشخصاتاعلامشدهازسویمشتریبایدتوسطدارندهامضایمجازدرموسسهاعتباریبااصلمدارکمعتبر
تطبیقدادهشــودوپسازتاییدودرجعبارت»تصویربرابراصلاســت«رویآنهاتوسطویدرسوابقمشترینگهداریشودالبتهپیشازآننیزبانکهاوموسساتاعتباریموظفشدهبودنددرراستایاحرازهویتمشتریان،
روگرفتشناسنامهآنهارااخذونگهداریکنند.امادرسالهایاخیر،باتوجهبهتوسعهدولتالکترونیکوارائهخدماتالکترونیکیازسویدستگاههایاجراییوبهمنظوررضایتبیشترمردموارائهخدماتباکیفیتوپرهیزازتبـادل
اطلاعاتکاغذیغیرضروریبرایدریافـتخدمات،ابلاغیههاییازسویمعـاونتوسـعهمدیریتوسرمایهانسانیرئیسجمهورصادرشدکهطیآنمقررشدطرحعدماخذتصویرشناسنامهوکارتملیدراستانقمبهعنوان
استانپایلوتاجراشود.متعاقباًازسویسازماناداریواستخدامیکشوراینطرحبهاستانهایخوزستانوسمناننیزتعمیمدادهشد.برایناساس،باتوجهبهبرخیتعارضاتابلاغیههاباالزاماتوضوابطناظربرمبارزهباپولشویی،
موضوعتوسطبانکمرکزیبهشورایعالیمقابلهوپیشگیریازجرایمپولشوییوتـامینمالیتروریسـممنعکسشدتادراینزمینهتصمیمگیریشود.نهایتاشورایعالیمقابلهوپیشگیریازجرایمپولشوییوتامینمالیتروریسم
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شناسنامهوکارت
ملیازمشتریان

بانکها

رئیسکلبیمهمرکزی:

بیستدرصدازپرتفویصنعتبیمهدر
بازارهایمالیسرمایهگذاریشدهاست

حضور شصت درصدی صنعت بیمه در نمایشگاه معرفی فرصت های 
سرمایه گذاری کشور، نشانه اراده این صنعت برای حضور گسترده تر در 
بازارهای مالی کشــور است. به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، دکتر غلامرضا سلیمانی که در 
نمایشگاه بورس، بانک و بیمه سخن می گفت، با اعلام این مطلب افزود: 
تمامی واحدهای صنعتی، مسکونی، تولیدی و تجاری در معرض ریسک 
قرار دارند و اطمینان بخشی به صاحبان سرمایه های خرد و کلان بر عهده 
صنعت بیمه است. رئیس کل بیمه مرکزی با اعلام این مطلب که شاخص 
توســعه یافتگی با افزایش ضریب نفوذ بیمه، نسبت مستقیم دارد، 
خاطرنشان کرد: هر چقدر جامعه به لحاظ فرهنگی و زیرساخت های 
دیگر پیشرفته تر باشد، رشد صنعت بیمه نیز بالاتر خواهد بود. وی افزود: 
بیمه مرکزی زمینه های کافی را برای حضور بازیگران بیمه ای در صحنه 
بازار سرمایه را فراهم کرده و این روند در آینده نزدیک با شتاب بیشتری 
روبرو خواهد شــد. دکتر ســلیمانی بــا ابراز خرســندی از رویکرد 
خصوصی سازی در صنعت بیمه و جذب سهامداران بخش خصوصی، 
تصریح کرد: زمانی صد در صد صنعت بیمه در اختیار دولت بود و حالا 
سهم دولت کمتر از یک سوم است. وی خاطرنشان کرد: هر چقدر نقش 
دولت در اقتصاد کمرنگ تر شود، رشد صنعت بیمه بیشتر خواهد شد. 
دکتر ســلیمانی بــا اعلام ایــن مطلب که صنعت بیمه به ســمت 
تخصصی تر شدن پیش می رود، اظهار داشت: جمع آوری پول های خرد 
مردم در قالب حق بیمه در بانک ها و نهادهای پولی و بازار ســرمایه از 
ماموریت های اصلی به شمار می رود. رییس شورای عالی بیمه از حضور 
بیمه مرکزی در هیات موسس به عنوان یکی از اعضای اصلی خبر داد و 
اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه تکالیف مهمی بر عهده صنعت بیمه 
گذاشته شده و امیدواریم با کمک نهادهای ذیربط، ارتقای کمی و کیفی 
نظام جامع صنعت بیمه به طور کامل محقق شود. وی در پایان از این 
نمایشگاه به عنوان یک فرصت بزرگ برای تعامل صنعت بیمه و نهادهای 
پولی و مالی یاد کرد و گفت: در سال گذشته بیست درصد از حق بیمه های 

تولیدی صنعت بیمه به بازار سرمایه منتقل شده است.

خبـــر

به گزارش اداره روابط عمومی و تبلیغات بانک دی، کارشناســان دایره 
کیفیت و سنجش رضایت مشتری شرکت شاتل که یکی از شرکت های پیشرو در زمینه 
فناوری ارتباطات و اطلاعات است با حضور در اداره روابط عمومی و تبلیغات بانک دی با 
اصول و مهارت های تحلیل نتایج نظرسنجی از مشتریان و مراحل پیاده سازی استاندارد 
ISO 1۰۰۰۴ در این اداره آشنا شدند. بر اساس این گزارش در این جلسه که با حضور 
گروه کارشناسی اداره روابط عمومی بانک دی و شرکت شاتل برگزار شد، فرآیند انجام 
نظرسنجی در بانک دی در حوزه سنجش رضایت مشتریان به همراه نوآوری های صورت 
گرفته در این حوزه و تکنیــک های تحلیل نتایج آماری، روش شناســی پژوهش ها و 
چگونگی تعریف پروژه های بهبود در بانک تشــریح شــد و راهکارهــای بهبود فرآیند 
نظرسنجی رضایت مشتریان در شرکت شاتل مورد بحث و بررسی قرار گرفت. شایان ذکر 
است اداره روابط عمومی و تبلیغات بانک دی طی ۴ سال گذشته با اجرای بیش از ۵۰ 
پژوهش ارتباطی به انتظارات ذینفعان و نقش آفرینی برای تعیین استراتژی های بانک، 
اهتمام داشته است و به دلیل تکریم و صیانت از افکار عمومی و بهره گیری از آرای مردم 
در طراحی برنامه ها و طرح های اجرایی در سیزدهمین دوره سمپوزیوم بین المللی روابط 

عمومی، جایزه خط کش طلایی نشان  افکار عمومی را دریافت کرد.  

الگوگزینیشرکتشاتلازبانکدی
به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، دکتر فریبرز قربانیان مدیر 

 ITE فناوری اطلاعات بانک کارآفرین در خصوص اهمیت پنجمین همایش تراکنش
۲۰19 و برنامه های این بانک برای حضور پیشتازانه در عرصه صنعت بانکداری  کشور، 
با اعلام این مطلب خاطرنشــان کرد: این نمایشــگاه بزرگ ترین گردهمایی فعالان 
حوزه های مختلف از جمله شرکت های پرداخت و استارت آپ ها است. بنابراین به عنوان 
یک بانک فعال در حوزه بانکداری دیجیتال، باید حداکثر استفاده را از حضور فعالان 
این حوزه در کنار یکدیگر به عمل بیاوریم.قربانیان خاطرنشان کرد: با توجه به این که 
بحث تحول در بانکداری دیجیتال در دستور کار بانک های دولتی و خصوصی قرار دارد 
و با توجه به نتایجی که از چهار دوره پیشین برگزاری این نمایشگاه حاصل شده است، 
حضور در پنجمین دوره از اهمیت بسیار بیشتری برخوردار است. برگزاری سمینارهای 
تخصصی و فنی در حوزه های بانکی و دیجیتالی دلیل دیگر اهمیت پنجمین دوره این 
رویداد است. مدیر فناوری اطلاعات بانک کارآفرین در ادامه افزود: با توجه به این که 
بانک کارآفرین برنامه بلندمدت و استراتژیک در حوزه فناوری های بانکی را در دستور 
کار دارد و متناسب با تغییرات به وجود آمده در فناوری های بانکی، در صدد توسعه این 

بخش می باشد، حمایت از این رویداد بانکی را مدنظر قرار داده است.

سیاستمدونبانککارآفرینبرایحضوردرعرصهکسبوکار

به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، این همایش آموزشی در سالن 
آموزش ســتاد مرکزی با تدریس محمدرضا مجدرضایی مدیر مالی این شرکت و 
کارشناسان این واحد برگزار شد. مهندس مهدی مهدوی مدیرعامل بیمه سرمد با 
حضور در روز نخســت این همایش آموزشــی، گفت: با تلاش و کوشش همکاران، 
عملکرد شرکت بیمه سرمد در سال گذشته موجب تحسین کارشناسان، سهامداران، 
نهادهای نظارتی و سایر دستگاه های مرتبط شده است. دستاوردهای شرکت در سال 
گذشته به همت همه همکاران از جمله اعضای محترم هیات مدیره، معاونان، مدیران، 
همکاران ستادی و شعب، نمایندگان و شعب سراسر کشور و حمایت های سهامداران 

محقق شد که در اینجا لازم می دانم از تک تک این عزیزان و شما قدردانی کنم.
وی ابراز امیدواری کرد: با جدیت و تلاش همکاران این روند در ســال 98 نیز ادامه 
خواهد داشت، البته برای تحقق این مهم، برنامه ریزی های دقیق و کارشناسی صورت 
گرفته و در سال جاری شاهد استمرار موفقیت های بیمه سرمد در صنعت بیمه کشور 
خواهیم بود. در پایان این همایش دو روزه، کارشناســان شــعب به طرح مسائل و 
مشکلات پیش روی خود پرداختند و محمدرضا مجدرضایی به همراه کارشناسان 
واحد مالی، نسبت به ارائه راهکارهای لازم اقدام نمودند. این جلسه با پرسش و پاسخ 

کارشناسان با مدیریت مالی بیمه سرمد پایان پذیرفت.

نشستآموزشیمشترککارشناسانمالیشعببامدیران

به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهرایران، در آیین بهره 
برداري از ساختمان مدیریت شعب استان لرستان، محسن پدرام، گفت: این ساختمان 

با داشتن المان هاي مختلف توانسته است به زیبایي هاي شهر خرم آباد بیافزاید.
وی افزود: بانک قرض الحسنه مهر ایران با مشتری مداری توانسته است در صدر بانک 
هاي اسلامي دنیا و بانک هاي کشور قرار گیرد که این مهم با تلاش هاي همکاران در 
این مجموعه و اعتماد مردم میسر شده است. رییس هیات مدیره بانک قرض الحسنه 
مهرایران ضمن تقدیر از زحمات همکاران در استان لرستان اظهار داشت: امیدواریم 
طراحي و ایده هاي بکار رفته در ساختمان مذکور درلرستان را به دیگر نقاط کشور 
تعمیم دهیم. در ادامه سلیمان توکلی نیز با اشــاره به اهمیت زیباسازي و بهسازي 
محیط داخلي شعب بانک، اعلام داشت: زیباسازي محیط داخلي شعب با هدف تکریم 
ارباب رجوع و احترام به مشتریان صورت مي پذیرد. در ادامه نور اله نظریان، مدیریت 
شعب استان لرستان با اشاره به اینکه ساختمان مذکور از ساختمان هاي بانک ملت 
بوده که در سال1۳۷۲ با عرصه ۴۶۲ متر مربع و اعیان 1۴۰۰ متر مربع و در چهار 
طبقه بنا گردیده اظهار داشت: در سال 1۳8۷ طبقات اول و دوم ساختمان به بانک 
قرض الحسنه مهر ایران واگذار گردید که از آن تاریخ تا سال 1۳9۷ مدیریت شعب 

بانک قرض الحسنه مهر ایران در این دوطبقه فعالیت خود را آغاز کرده است.

مشتریمداریاولویتبانک

بانک پارسیان کارت هدیه جدید خود را با برند 
کادونا با قابلیت های منحصر به فرد به بازار عرضه کرد.  دکتر 
احمد جعفــری مدیرعامل شــرکت تجــارت الکترونیک 
پارسیان)تاپ( با اعلام این خبر گفت: کارت هدیه جدید بانک 
پارسیان با همکاری شــرکت تاپ و با نام تجاری »کادونا« با 
قابلیت های منحصر به فرد نظیر کارت های سه بعدی، کارت 
های عطری و کارت های با طراحی خاص و دلخواه مشتریان 
در چارچوب ضوابط و مقررات بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران از طریق شعب بانک پارسیان در سراسر کشور به بازار 
عرضه شد. وی افزود: مشتریان پس از تهیه جسم کارت دلخواه 
خود می توانند بصورت غیر حضوری و بدون نیاز به مراجعه به 
شعب بانک، کارت خود را در هر ساعت از شبانه روز از طریق 
سایت WWW.Kadoona.ir شــارژ نمایند که این امر 
رضایتمندی مشتریان را به همراه خواهد داشت. گفتنی است 
کارت های هدیه کادونا عضو شبکه شتاب بوده و تاسقف ۵ 

میلیون ریال قابلیت شارژ توسط مشتری را دارد.

کارتهدیهکادونابهبازارآمد

مســعود بادین، نایب رییس هیأت مدیره و 
مدیرعامل بیمه آسیا مدیرعامل بیمه آسیا با اشاره به توانگری 
سطح یک  بیمه آسیا با شــاخص1۴۵ درصد، اظهار داشت: 
همکاری متقابل با مناطق آزاد در اقصی نقاط کشور، اولویت 
کاری بیمه آسیا به عنوان یک نهاد مالی است که امیدواریم 
افتتاح شعبه بیمه آسیا در بندر چابهار فتح بابی در گسترش 
بیمه و ارائه خدمات متنوع بیمه ای به هموطنان مان در این 
منطقه استراتژیک باشــد. بنابر این گزارش، حجت الاسلام 
والمسلمین موسوي، نماینده ولایت فقیه و امام جمعه چابهار 
نیز در این مراسم ضمن ابراز خرسندي از آغاز به کار شعبه بیمه 
اسیا در این بندر، اظهار امیدواري کرد فعالیت بیمه آسیا در 

چابهار، در توسعه این منطقه مثمر ثمر واقع گردد.

افتتاحشعبهبیمهآسیادرچابهار

بانک سینا در مورد پیامک های جعلی فعال 
سازی رمز پویا هشــدار داد. روابط عمومی بانک سینا در 
اطلاعیه ای اعلام کرد: از آنجا که این بانک مراحل فعال سازی 
رمز دوم یکبار مصرف کارت را برای مشتریان فراهم کرده، 
لازم است هموطنان در خصوص فعال سازی این خدمت، 
نهایت دقت را داشته و مراقب پیامک های جعلی باشند.  در 
این اطلاعیه تاکید شده اســت: جهت اطلاع از نحوه فعال 
سازی رمز دوم یکبار مصرف کارت، بهترین روش، مراجعه به 
وبسایت بانک سینا به نشــانی https://sinabank.ir یا 
مراجعه به شعب بانک است. این بانک اعلام کرد به منظور 
رفاه حال هموطنان، امکان فعال سازی این خدمت از طریق 
اینترنت بانک سینا نیز فراهم شده است و کاربران اینترنت 

بانک سینا نیازی به مراجه به شعب ندارند.

مراقبپیامکهایجعلیرمزپویاباشید

گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه در هفت ماهه نخست سالجاری در 
بخش های مختلف اقتصادی، بنگاه های کوچک و متوسط، ضمانتنامه های صادره ریالی، 
قرض الحسنه اعطایی ازدواج و تهیه جهیزیه، اشتغالزایی و مشاغل خانگی مددجویان 
سازمان بهزیستی کل کشور، کمیته امداد امام خمینی )ره( و وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، صندوق توسعه ملی و طرح های حوزه اعتباری اعلام شد. به گزارش روابط 
عمومی بانک رفاه کارگران، این بانک در سال های 9۶، 9۷ و هفت ماهه نخست سال 98، 
بالغ بر ۲1.۳۳۶ میلیارد ریال تسهیلات از محل منابع بانک به بنگاه های کوچک و متوسط 
پرداخت کرده است. همچنین بانک رفاه در هفت ماهه نخست سالجاری، در بخش های 
کشاورزی، صنعت و معدن، مسکن و ســاختمان، بازرگانی، خدمات و متفرقه بالغ بر 
۲۶۵.۲۳۶ میلیارد ریال تسهیلات اعطاء کرده است. این بانک در سال 9۷ و هفت ماهه 
نخست سال 98، تعداد 18.۵۴۳ فقره تسهیلات قرض الحسنه مشاغل خانگی، اشتغال 
زایی و کارفرمایان طرح های مدد جویی به مبلغ بیش از ۲.۵۲۳ میلیارد ریال به معرفی 
شدگان کمیته امداد امام خمینی )ره(، سازمان بهزیســتی و وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی پرداخت کرده است. بانک رفاه همچنین در مقطع هفت ماهه نخست سال جاری، 
مبلغ 1.۰8۴.8۶۶ میلیون ریال تسهیلات از محل منابع قراردادهای سپرده گذاری صندوق 

توسعه ملی اعطاء کرده است.

گزارشتسهیلاتاعطاییبانکرفاهدرهفتماههنخست
افتتاح کارخانه احیاء مستقیم شــماره یک فولاد بافت کرمان که با 

حضور رئیس جمهور انجام شد موج جدیدی در بخش اشتغال و صنعت ایجاد کرد. به 
گفته مهدی جهانگیری رئیس گروه مالی  گردشگری این گروه در یک دوره 1۰ ساله 
برای بیش از ده هزار نفر از جوانان کشور اشتغال پایدار ایجاد کرده است. مسئله ای 
که نه تنها می تواند بسیار قابل تحسین باشد بلکه حالا باید زمینه ای را فراهم کرد که 
سرمایه گذاران از حضور در بخش خصوصی و ســرمایه گذار در آن هراسی نداشته 
باشند. جهانبخش محبی نیا نائب رئیس کمیســیون برنامه و بودجه در این ارتباط 
گفت: یادگیری یک امر اکتسابی است این جمله تنها در بخش آموزشی وجاهت ندارد 
بلکه در امور اجرایــی نیز به همین گونه اســت. محبی نیا افــزود: اینکه با تعامل 
سازمانهای مختلف می توان نتایج در خور گرفت موضوعی است که می تواند همیشه 
به عنوان یک الگو استفاده شود. وی با اشاره به دو دغدغه ی اشتغال و معیشت در 
خانواده ها گفت: متأســفانه برای ریشــه کن کردن این دو مشکل هنوز چالشهای 
فراوانی داریم اما می توان امیدوار بود که با مشارکت بخش خصوصی در حوزه های 
عمرانی و صنعتی این دو مسئله کمرنگ شود. نماینده ی مردم میاندوآب در مجلس 
شورای اسلامی اضافه کرد: مهمترین موضوع در بحث تشــویق افراد و سازمانها به 

سرمایه گذاری زمینه سازی حمایتهای لازم است.

بایدبهعواملبانکگردشگریخداقوتگفت

محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران در چهارمین جلسه 
شورای هماهنگی مدیران بازرسی دستگاه های تابعه وزارت امور اقتصادی و دارایی که به 
میزبانی این بانک برگزار شد، گفت: خوشبختانه سیستم نظارت و بازرسی بانک ملی 
ایران در سراسر کشــور به صورت لحظه ای و آنلاین است و این نظارت های آنلاین، 
خطاهای انسانی و تخلفات را به طور محسوســی کاهش می دهد. به گزارش روابط 
عمومی بانک ملی ایران، وی در این نشست که با حضور هادی عبدالهی مدیرکل دفتر 
بازرسی، مدیریت عملکرد و پاسخگویی به شــکایات وزارت امور اقتصادی و دارایی و 
مدیران بازرسی دستگاه های تابعه این وزارتخانه برگزار شد، با بیان اینکه وزارت اقتصاد 
دستگاهی بسیار گسترده است که مدیریت آن به ویژه در بخش بازرسی هنر بالایی می 
طلبد، افزود: خوشبختانه با حضور ارزشــمند آیت الله رییسی در قوه فضاییه و دکتر 
دژپســند در راس وزارت اقتصاد، تغییر و تحولات مثبتی رخ داد و امروز همه بر امر 
پیشگیری در نظارت تاکید دارند. وی تصریح کرد: اگر پیشگیری در نظارت ها قوی تر 
باشد، هزینه کمتری نیز پرداخت می کنیم و با این رویکرد، بسیاری از مشکلات نیز 
مرتفع می شوند.حسین زاده با تاکید بر اینکه پیشگیری جنبه های مختلفی دارد که 
یکی از آنها وجود قوانین روزآمد و کارآمد است، ادامه داد: در این راستا قوانین باید به 

درستی از سوی مجریان در دستگاه ها اجرا شوند. 

جلسهشورایهماهنگیمدیرانبازرسی

ایرج طاهرخانی مدیر شــعب استان گیلان در هشــتمین جلسه شورای 
هماهنگی دســتگاه های تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان گیلان که به ریاست 
شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: مجموع تسهیلات پرداختی استان در 
ســال 1۳9۷مبلغ ۲۴۰۰میلیارد ریال بوده اســت که از ابتدای ســال 1۳98تاکنون بیش 
۲۵۰۰میلیارد ریال تسهیلات در بخش های مختلف و جهت رونق تولید و ارتقا جایگاه بخش 
تعاون در اقتصاد کشور پرداخت شده است گفت: با تلاش همکاران استان تا پایان سال بتوانیم 
مبلغ ۵۰۰۰هزار میلیارد ریال تسهیلات در استان پرداخت نماییم و بانک توسعه تعاون گام های 
موثری برای حمایت از تعاون گران برداشته است و هدف بانک کمک به تأمین نیازهای بخش 
تعاون می باشد وی با به اشاره به عاملیت بانک توسعه تعاون در خصوص تسهیلات از محل بند 
الف تبصره 18اشاره کرد و افزود طرح های خوبی در استان گیلان شناسایی شده که امیدواریم با 
کمک دستگاه های اجرایی استان بتوانیم عملکرد قابل قبولی در این حوزه داشته و بتوانیم سهم 
کوچکی در جهت تسهیل و کمک به رونق تولید برداریم. وی با اشاره به انعقاد تفاهم نامه با وزارت 
نیرو عنوان کرد: با این امکان حمایت از طرح های کارآفرینی و توسعه بخش آب و فاضلاب به 
میزان 19۰۰۰میلیارد ریال فراهم گردیده که این تسهیلات توسط این بانک به کارآفرینان 

صنعت آبفا پرداخت می گردد که زمینه اشتغال بیش از ۲۳۵۰۰نفر را ایجاد می نماید.

پرداختبیشاز2500میلیاردریالتسهیلات
ابوالقاسم رحیمی انارکی مدیرعامل بانک مسکن درباره ی محصولات ارائه 

شده به سبد تسهیلاتی بانک مسکن به منظور پایان دادن به رکود مسکن در سال جاری ، 
گفت: یکی از کارهایی که بانک مسکن در این خصوص انجام داده است، امکان خرید خانه 
های بالای ۲۰ سال ساخت و حداکثر ۲۵ سال ساخت با همه تسهیلات بانک مسکن )به 
جزء تسهیلات یکم(، می باشد.  وی اظهار داشت: این امر به مردم کمک می کند تا بتوانند 
قدرت انتخاب بیشتری در خرید واحدها داشته باشند. این واحدها قدمت بیشتر و قیمت 
پایین تری دارند. رحیمی انارکی در ادامه افزود: همچنین بحث افزایش ســقف های 
تسهیلاتی را نیز در دستور کار خواهیم داد که بعد از جمع بندی اطلاع رسانی خواهیم کرد. 
در ادامه مدیرعامل بانک مسکن در پاسخ به تسهیلات ارائه شده از سوی بانک مسکن در 
زمان وقوع حوادث طبیعی، گفت: در هنگام وقوع حوادث طبیعی و بحران ها، پرداخت 
تسهیلات دارای فرآیندی می باشد.در ابتدا میزان خسارت توسط بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی برآورد  می شود و گزارش لازم در اختیار هیات دولت قرار می گیرد. پس از آن 
سقف های تسهیلاتی تعیین می شود که این سقف هم برای ساخت و هم برای تعمیر واحد 
مسکونی می باشد که بطور کامل مشخص می شوند. وی در پایان اظهار داشت: استفاده از 
رمز دوم یک بار مصرف در واقع یکی از راه هایی اســت که از فیشــینگ و هک کردن 

جلوگیری می کند و توصیه می کنیم تمامی مشتریان از این امکان استفاده کنند.

استفادهازرمزدومیکبارمصرفباعثبالابردنامنیت

دکتر رضایی سرپرســت بیمه ایران در این نشست سیاست گذاری و 
همدلی صنعت بیمه را یکی از نقاط قوت صنعت بیمه برشمرد و گفت: نیمی از پرتفوی 
صنعت بیمه از بخش بیمه نامه های ثالث تأمین می شود و این درحالی است که شرکت 
های بیمه، نقشی در نرخ گذاری حق بیمه آن ندارند و همچنین پرداخت عوارض ناشی از 
بیمه نامه ها از دیگر مشکلات این رشته است.وی در ادامه افزود: سرانه تولید حق بیمه در 
کشور 1۷ دلار و در جهان ۳۷۰ دلار است و نیز جمعیت ایران 1 درصد جمعیت جهان و 
حق تولیدی صنعت بیمه کشور ۰/۰۲ درصد است و همه این آمارها نشان می دهد جای 
کار زیادی در صنعت بیمه داریم.دکتر رضایی توسعه بیمه های زندگی را عامل مهمی در 
سرمایه گذاری و هدایت این سرمایه به بخش های اقتصادی و صنایع مادر و بورس، برای 
حمایت از تولید داخلی و صنایع ملی را مهم دانست و خواستار حرکت شرکت های بیمه در 
این مسیر شد.سرپرست بیمه ایران در ادامه صحبت های خود در این نشست گفت صنعت 
بیمه در جهان اهمیت ویژه ای دارد، صنعت بیمه در جهان ظرف ۴۰ سال گذشته رشد 
بیشتری نسبت به اقتصاد جهانی داشته و بیشترین سرمایه گذاری در دنیا از طریق صنعت 
بیمه در جهان صورت گرفته، در آمریکا ۷۶ درصد سرمایه گذاری ها در بخش صنعت بیمه 
بوده ولی در این مدت در ایران، رشد صنعت بیمه کشور ۲/۷ بوده بنابراین، نیاز به فرهنگ 

سازی برای توسعه بیمه و بالا بردن فرهنگ بیمه مردم داریم.

برگزارینشستسیاستگذاریوهمدلیصنعتبیمهدرکیش

به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، دولت آبادی مدیر عامل 
این بانک در بازدید از شرکت کارگزاری تجارت و سرمایه گذاری ایرانیان به نقش 
شرکت های زیر مجموعه در تسهیل دستیابی بانک به اهداف پیش رو تاکید کرد 
و گفت: مدیریت ارشد بانک تجارت همواره توجه ویژه ای به موضوع تامین منافع 
سهامداران داشته و بر این اساس برنامه های خود را برای انتفاع هر چه بیشتر 
ذینفعان طرح ریزی کرده است.  دولت آبادی افزود : در بازار رقابت شاهد عملکرد 
نامتعارفی از سوی رقبا با نادیده گرفتن بخشنامه ها و قوانین هستیم و برنامه ای 
هم برای ورود به فضای موجود نداریم ولی این امر به معنای مواجه نشــدن با 
ریسک های منطقی نیســت. مدیر عامل بانک تجارت یادآور شد: انتظار ما از 
شرکت کارگزاری تجارت توسعه فعالیتها و افزایش سهم از مشتریان بازار است به 
طوری که این کارگزاری سال آینده در صدر شرکتهای کارگزاری سیستم بانکی 
قرار گیرد. وی تصریح کرد:افزایش تعامل کارگزاری تجارت با مدیریت بانکداری 
شرکتی می تواند راهکار و مدل های جدیدی را پیش روی شرکت قرارداده و 

توسعه فعالیت ها را به دنبال داشته باشد. 

حضورپرقدرتشرکتهایهلدینگدربازارسرمایه

دکتر شیری مدیرعامل پست بانک در ابتدای سخنان خود از مدیر و 
کارکنان استان اصفهان به سبب اینکه توانسته اند اراده کرده و ثابت کنند که می شود 
به اهداف تببین شده دست یافت تقدیر و تشکر نمود. وی افزود: بنده از جنس خودتان 
هستم و دغدغه بانک را دارم و در راه تحقق اهداف بانک از هیچ تلاشی فروگذار نخواهم 
کرد. شیری تصریح کرد: صف مقدم باید استوار باشد و با این نگرش توانستیم برنامه ها 
را تهیه و به واحدهای اجرائی و ستادی ابلاغ کنیم و درحال حاضر نیز نطارت و پایش را 
انجام می دهیم. درواقع مسیر شناسائی و همه چیز مشخص شده است. شیری اصافه 
کرد: درحال حاضر بر اساس برنامه ها و شاخص های تعیین شده، عملکردها مشخص 
شده و طبق آن برنامه ریزی انجام گرفته است. باید بدانیم که برای پیشرفت نیازمند 
حرکت رو به جلو شعب هستیم. حرکت واحدهای ســتادی نیز براساس برنامه های 
عملیاتی و حرکت شعب انجام می شود. مدیرعامل گفت: منابع طی هفت ماه اول سال 
رشد خوبی داشته اما با هدف فاصله داریم و شکاف وجود دارد. منابع ارزان قیمت نیز 
رشد خوبی داشته و ترکیب منابع هم به سمت بهبود این شاخص پیش رفته است و از 
استان اصفهان نیز در این راستا به عنوان یک اســتان بزرگ و اثرگذار انتظار تلاش 
بیشتری داریم. شیری تاکید کرد: نسبت مطالبات معوق به تسهیلات، کاهش خوبی 

داشته و نشان دهنده فعالیت خوب واحدها در کاهش مطالبات است. 

تلاشدرجهتتحققاهدافبانک

زیر ساخت های استفاده مشتریان از رمز دوم یکبار مصرف )پویا( 
در موسسه اعتباری کوثر وابسته به بانک سپه به صورت کامل اجرا و مشتریان 
گرامی در اسرع وقت می توانند از طریق مراجعه به شعب، نسبت به فعال سازی 
اینترنت بانک و همراه بانک خود جهت استفاده از رمز دوم یکبار مصرف کارت 
خود اقدام نمایند. به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری کوثر وابسته به بانک 
سپه؛ مصطفی امجدیان معاون فاوا و برنامه ریزی موسسه با اشاره به لزوم پیاده 
سازی رمز دوم یکبار مصرف از سوی سیستم بانکی اظهار داشت: از ابتدای دی  
ماه سال جاری استفاده از رمز یکبار مصرف در تمام تراکنش های غیرحضوری 

کارت در درگاه های پرداخت اینترنتی و برنامک های تلفن همراه الزامی است. 
وی تصریح کرد: استفاده از رمز دوم پویا موجب ارتقاء امنیت پرداخت و کاهش 
مخاطرات ناشی از برداشت های غیر مجاز و سوء استفاده از کارت های بانکی در 
تراکنش های اینترنتی می گردد. امجدیان با تاکید بر این موضوع که مسئولیت 
حفاظت از اطلاعات مشتریان بر عهده بانک  ها است، افزود: موسسه اعتباری کوثر 
در راستای اجرای سیاست های بانک مرکزی اقدام به طراحی و پیاده سازی رمز 

یکبار مصرف بر بستر همراه بانک و اینترنت بانک نموده است.

آمادگيکوثردرپویاسازيرمزدوممشتریان

قرضالحسنهرادرجامعهاشاعهوترویجدهیم
بهگزارشروابطعمومیبانکقرضالحسنهرسالت،آیتالهسبحانیدرایندیدارباتاکیدبر

ترویجقرضالحسنه،اینسنتقرآنیراامریخداپسندانهوبابرکتدانست.
ویبابیاناینکهثوابقرضالحسنهبهمراتببالاترازصدقهدادناست،گفت:امیدواریمباترویج

واشاعهاینفرهنگ،مردمازخدماتبانکهایقرضالحسنهایبیشتربرخوردارشوند.
درپایانمحمدحسینحسینزادهمدیرعاملبانکقرضالحسنهرسالتبهارائهگزارشیازخدماتوعملکرد

بانکپرداخت.
درایندیداررضاباقریرنجبرمدیراستانوعباسآشورماهانیمدیرگروهمعارفبانکداریاجتماعیبانکقرض

الحسنهرسالتحضورداشتند.

برگزاریقرعهکشیجشنواره1398باشگاهمشتریان
پایگاهاطلاعرســانیبانکسپه:مراســمقرعهکشیجشنواره1398
باشگاهمشتریانبانکسپهدربیستوهشتمآبانماهبرگزارگردید.
بهگزارشپایگاهاطلاعرســانیبانکســپه؛درمراسمقرعهکشی

جشنواره1398باشگاهمشــتریانبانکسپهبه1398نفرازبرندگاناینجشنوارهدر
مجموع18میلیاردو190میلیونریالجایزهنقدیاهداشد.

club.banksepah.irجهتکسباطلاعاتبیشتربهسامانهباشگاهمشتریانبهنشانی
مراجعهفرمائید.

پیاممدیرعاملبانکصنعتومعدنبهمناسبتهفتهبسیج
حسینمهريرئیسهیاتمدیرهومدیرعاملبانکصنعتومعدنبهمناسبتهفتهبسیجپیاميصادرکرد.به
گزارشپایگاهاطلاعرســانيبانکصنعتومعدندراینپیامآمدهاست:هفتهبسیجفرصتياستبرايارزش
نهادنبهیکيازمهمترینثمراتهشتسالدفاعمقدسکهحضرتامامخمیني)ره(بنیانگذارکبیرانقلابآنرا

لشــگرمخلصخدانامیدهاست.اینتشکلمردميکهریشهدرارزشهايالهيداشتهوالگویياستازپایبنديبهاصولفرهنگ
اسلام،نهتنهادردوراندفاعمقدسازتمامیتارضيکشور،زیباترینصحنههايایثارراآفریده،درعرصهسازندگيوتوسعهنیز
نمونهايازتلاشخستگيناپذیردرمسیرتحققاهدافوآرمانهايانقلاباسلاميایراناست.اینجانبضمنتبریکبهمناسبت

هفتهبسیجوآرزويعزتوسربلنديبرايمیهناسلامي،پیروزيوسرافرازيیکایکبسیجیانراازخدايمتعالخواستارم.

به گزارش مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر، یازدهمین 
نمایشگاه معرفی فرصت های سرمایه گذاری کیش و ششمین نمایشگاه بین 
المللی بورس، بانک، بیمه و خصوصی سازی در محل نمایشگاه بین المللی جزیره 
کیش برگزار شــد؛ زمینه ای برای معرفی فرصت های سرمایه گذاری و هدایت 
جریان نقدینگی به مسیر صحیح و در جهت تقویت بنگاه های تولیدی و ایجاد 
رونق اقتصادی است. بانک شهر ضمن دعوت از تمامی فعالان اقتصادی در این 
نمایشگاه بانک، به معرفی دســتاوردهای خود در نظام بانکی به ویژه خدمات 
بانکداری الکترونیک و همچنین تشریح فرصت های سرمایه گذاری و بسته های 
تامین مالی و تسهیلاتی پرداخت. بر این اساس، معرفی قابلیت های نهادهای مالی 
توانمندی ها و دستاوردهای بازار ســرمایه ، پول و بیمه کشور، جلب مشارکت 
بخش خصوصی و سرمایه گذاران داخلی و خارجی ارائه جدیدترین روش های 
تامین مالی برای طرح های سرمایه گذاری و تبادل اطلاعات فنی و تجاری بین 
ســرمایه گذاران و مجریان طرح های ســرمایه گذاری از اهــداف برگزاری این 

نمایشگاه هاست.

حضوربانکشهردرششمیننمایشگاهبینالمللی

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشــاورزی در جلسه گزارش پیشرفت 
مراحل تهیه نقشه راه پیاده سازی بانکداری دیجیتال در این بانک ، تلاش برای نهادینه شدن 
فرهنگ اســتفاده از بانکداری دیجیتال در جامعه کشــاورزی ایران را از دغدغه های بانک 
کشاورزی اعلام کرد. به گزارش روابط عمومی بانک کشاورزی، خدارحمی در این جلسه که با 
حضور دکتر معمارنژاد  معاون امور بانکی و بیمه وزارت امور اقتصادی و دارایی برگزار شــد 
،برخی اقدامات بانک کشاورزی در حوزه تحول دیجیتال از جمله ایمن سازی شبکه و پیاده 
سازی ســایت بحران ، راه اندازی ســامانه دیجیتال تامین نهاده های کشــاورزی )بازارگاه 
محصولات کشاورزی( با 1۴ هزار میلیارد ریال مانده تراکنش های سه ماهه و عضویت پرورش 
دهندگان دام و طیور و تولیدکنندگان ذرت و دانه های خوراک دام و طیور کشور،  فعال سازی 
رمز پویا ، پرداخت وجوه گندم توسط سامانه جامع بدون مراجعه به بانک  و بسیاری خدمات 
مالی و اعتباری دیگر که توسط سامانه های الکترونیکی به جامعه کشاورزی ارائه می شود را 
برشمرد و تصریح کرد مجموعه این اقدامات، موجب نهادینه شدن فرهنگ استفاده از بانکداری 
دیجیتال در جامعه کشاورزی شده است و این یکی از دغدغه های بانک کشاورزی بوده است.  
وی افزود: جامعه کشاورزی ما امروز از لحاظ کاربرد روش های نوین تولید امتحانش را پس 
داده و از روش های ابداعی و جدید استقبال میکند و بانک کشاورزی تلاش میکند با برنامه 

ریزی و توسعه سامانه ها و خدمات دیجیتالی به کشاورزان محترم، فرهنگسازی کند.
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تقویتمدیریت
تعاملروابطعمومیهابارسانه

مدیران  با  رابطــــه  برقراری  برای  ما  تلاش  مدت  دراین  متأسفانه 
مستقیم،  طور  به  خواه  عمومی ها  روابط  ازطریق  خواه  وکارشناسان، 
اغلب نا کام مانده است . این در حالــی است که هم به طور مکتوب 
وهم به  طورشفــــــاهی مدیران روابط عمومـــی های این  شرکت ها 
و ... را دعوت به همکاری کرده حتی سوال های مورد نظرمان رابرای 
به  اما  ایم،  کرده  ارسال  آنها  برای  وکارشناسان  مدیران  پاسخگویی 
ها  سازمان  عمـــومی  روابطـ  ازسوی  پاسخی  مــــورد،  دو  یکی  جز 
ایجاد صفحه تخصصی در یک نشریه  ایم . درشرایطی که  ... نشنیده 
روابط  کاردان  مدیر  یک  برای  خود  خودی   به  پرمخاطب،  اقتصادی 
عمومــی، می تواند به عنوان فرصتی مناسب برای پیشبــرد اهداف  
با  یافته  ونظـــــام  مستمر  تعامل  درسایه   تا  شود   تلقی  سازمانی 
ومشکلات  موانع  وتحلیل  تشــــریح   امکان  سو  یک  از   ، آن صفحه 
موجودبرسرراه توسعه سازمان متبوع خود واز سوی دیگرامکان اطلاع 
آورد،  فراهم  را  سازمان  فعالیت  مختلف  ابــــعاد  موثردرمورد  رسانی 
به اعتقاد ما بـــرخورد انفعالی ودرعین حال بــــوروکراتیک مدیران 
چیز  هر  از  پیش  صفحاتی،  چنین  گردانندگان  با  عمومـــی  روابط 
عمــومی  روابــــــط  کارکردهای  از  آنها  ضعیف  شنـــاخت  معلول 
روابط  از مدیران محترم  آن دسته   . است  ها  کارکردهای رسانه  ونیز 
هــــای  دیدگاه  انعکاس   توانایی  خود  مدت  این  در  که  ها  عمومی 
کارشناسان و مدیران شرکت ها و موسسه شان را داشته اند و نه به 
درخواست ما برای برقراری ارتباط با این کارشناسان و مدیران وقعی 
برقراری  تسهیل  عمومی،  روابط  اصلی  کار  که  بدانند  باید  اند،  نهاده 
با  ویژه  به  و  جامعه  یا  و  سازمان  کارشناسان  و  مدیران  میان  روابط 
نمایندگان رسانه ای جامعه است، تا درجریان  برقراری این رابطه دو 
طرفه ، هم مدیران سازمان را از دیدگاه های مخاطبان مطلع سازند . 
وهم دیدگاه های مـدیران وکارشناسان ســازمان را به جــامعه منتقل 
سازند . ازاین منــظر یک رسانه  تخصصی پرمخاطب بیش تــــــرین 
کمک را می تواند به مدیران روابـط عمومی ها برای انجام این وظیفه 
بسیار مهم بدهد . درجهان توســـــعه یافته مدیران روابـــط عمومی 
از  برخوردارهستند که هیچ یکی  از چنان جایگاه مهمی درسازمان   ،
نظرروابط  ازکسب  قبل  را  ای  وبرنامه  طرح   ، ها  دیگربخش  مدیران 
عمومی ها انجام نمی دهند.اما متأسفانه درایران جایگاه روابط عمومی 
مراسم  انجام  برای  تشـریفاتی  ای  اداره  به  تبدیل شدن  تا سرحد  ها 
نزول  این  عامل  ترین  مهم  ما  اعتقاد  وبه  است  یافته  تخفیف  و... 
ما عدم  نظر،  از   . روابط عمومی ها هستند  نیز خود مدیران   مرتبـه 
پاسخگویــی مدیران و کارشناسان مزبور به خبرنگاران ما دو علت می 
تقاضای  به  اهمیتی  وکارشناسان  مدیران  اینکه  یا  باشد  داشته  تواند  
روابـــط عمومی ها نمی دهند ویا اینکه  روابط عمومی ها اهمیتی به 
مطبوعــات نمی دهند. درهردوحالت ، این روابط عمومی ها هستند 
که بار اصلی تقصیررا به دوش می کشند وچنانچه مدیران عامل شرکت 
ها، سازمان ها و موسسات خصوصی و دولتی ... با رویه مدیران روابط 
عمومی های خود که راه را برارتباط ما با بدنه کارشناسی سازمان بسته 
اند، موافق نیستند ،جا دارد که نظر خود را در این زمینه اعلام کنند . 
واقعــیت این اسـت که درعصرارتباطات ، دیگراستفاده از روش های 
کهنه وقدیمی » سوال هارا بفرستید تا جواب بدهیم «   برای انجام 
مصاحبه مطـــبوعاتی منسوخ شده است ویک روابـــط عمومی توفیق 
اش  بستگی به این دارد که تا چه حد بـتواند به روند انتقال اطلاعات 

سرعت ببخشد.

ادامهسرمقاله

روز بزرگداشت فرماندهان شهید دفاع مقدسعکسنوشت پنجمآذر،روزبسیجگرامیبادعکسنوشت


